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نقره داغ متخلفین عدم پرداخت مالیات

مسئولان بر حل مشکلات 
اقتصادی و معیشتی مردم تمرکز 
کنند و از حواشی بپرهیزند 
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چرا نباید پرداخت مالیات اعتراض کرد، چون در جهت مصرف برای 
در  مالیاتی  سازمان  وقتی  می شود  هزینه  کشور  آبادانی  در  تحول 
برسکه  مالیات  این  دارد  اظهار می  مالیات سکه  به دریافت  اعتراض 
و  خرید  از  مالیات  یا  است،  عایدی  و  سود  بر  مالیات  بلکه  نیست 
خانه  از  مالیات  از دلالان خودرو، مسکن،  مالیات  وصول  ارز،  فروش 
تواند  می  شدن  اجرایی  صورت  در  موارد  این  تمام  که  خالی  های 
مثبت  تولید  بخش  در  گذاری  و سرمایه  نقدینگی  کنترل  در جهت 
و موثر باشد امید است که اجرایی شود. اما در این مسیرها می توان 
حتی برای کنترل اجاره بهاء مسکن، ابزار تشویقی معافیت مالیاتی 
در نظر گرفت، یاد گذشته بخیر، مالیات حقوق ما کارمندان را قبل از 
پرداخت کسر می نمودند، نانوا، مکانیک، بقال، پینه دوز، فرش فروش 
را  مالیات  پرداخت  عدم  فرار،  راه  که  آنانی  اما  می دادند  مالیات   و... 
می دانستند ، از پرداخت می گریختند.فلذا باید برای دریافت مالیات 
قاطعانه برخورد شود. یک واقعیت روشن اینکه اگر بخواهند تدابیر 
قاطعانه ای به خرج دهند با جلوگیری از فرار مالیاتی بدهکاران کلان 
کشور به ضرس قاطع می توان گفت با دریافت مالیات از فراریان مالیاتی 
نیاز به صدور نفت نداریم.به گمان ما هدف از ایجاد گرانی، و شبکه های 
درآمدهای کزایی  و نارضایتی در مردم.   ادامه صفحه آخر

سرتیتر اخبار
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 آیت الله جوادی آملی: 
باید هر سال به مکه برویم

ایران؛ میزبان اولین مجمع نوآوری آسیا و اقیانوسیه 
آیین نامه قانون رسیدگی به دارایی مقامات 

ابلاغ سیاست ها و برنامه های اجرایی وزارت صمت

جزییات مزایده فروش اموال مازاد و غیرتولیدي سایپا

آغاز تولیدآزمایشي برخي از قطعات 301 در نصف جهان 

  حجت اله صیدی با تمامی ظرفیت  از 
صنعت حمایت می کنیم

 75 درصد تکنولوژی صنعت فولاد 
کشور بومی سازی شده است

تفاهمنامه ایجاد 10 میلیون تن ظرفیت تولید 
فولاد در منطقه خلیج فارس

بانک مسکن به تنهایی نمی تواند از تولید 
مسکن حمایت کند

امضای تفاهمنامه بین نهاد کتابخانه ها و 
پژوهشگاه فرهنگ و هنر
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دلیل تعلل بانک مرکزی در پرداخت تسهیلات 7 هزار میلیارد تومانی چیست؟

صنعت خودرو بیشتر از همیشه تشنه نقدینگی است
با  همزمان  و  گذشته  سال  اواخر  از 
پرداخت تسهیلات 4 هزار میلیارد تومانی 
قالب  در  شد  مقرر  که  خودرو  صنعت 
مطالبات قطعه سازان پرداخت شود، امید به 
رونق تولید در این صنعت جدی شد به 
طوری که ظرف 4 هفته تیراژ تولید بیش از 
دو برابر شد و در چنین شرایطی پیش بینی 
تسهیلات 7 هزار میلیارد تومانی و قطعی 
شدن پرداخت آن نیز این امیدواری را به 
وجود آورد که صنعت قطعه و خودرو تا 
نیمه های سال جدید توان تولید را داشته 
باشند. این در حالیست که پرداخت سری 
دوم این تسهیلات هرچند به تصویب هیات 
دولت رسیده اما با گذشت سه ماه از سال 
هنوز هیچ اقدام جدی در جهت اجرایی شدن 

این مصوبه صورت نگرفته است. 
گفته  به  که  حالیست  در  این شرایط 
خودرو سازان بیش از 160 هزار خودرو 
ناقص در انتظار دریافت قطعه هستند که 
بدون شک هرگونه تاخیر در پرداخت این 
تسهیلات، بر میزان این خودرو ها خواهد 

افزود. 
زمین گیر شدن صنعت قطعه به دلیل 
کمبود نقدینگی و نیاز خودرو سازان به قطعه 
چرخه معیوبی را ایجاد کرده و این پرسش را 
مطرح می کند که دلیل تعلل بانک مرکزی 

در پرداخت این تسهیلات چیست؟
امید رضایی عضو هیات مدیره انجمن 
صنایع همگن، نیرو محرکه و قطعه سازی در 
این گفت وگو با تایید تعلل بانک مرکزی در 
ارایه تسهیلات 7 هزار میلیارد تومانی به 
قطعه سازان اظهار کرد: هم اکنون این دستور 
در سطح هیات وزیران به تصویب رسیده و 

طبیعی است تا به بدنه اجرایی ابلاغ و وارد فاز 
اجرایی شود زمان بر خواهد بود.

وی افزود: دلیل تأخیر اجرایی شدن یک 
مصوبه به دلایل متعددی بازمی گردد که در 
این راستا بانک مرکزی باید پاسخگو باشد اما 
در این شرایط دو پرسش مطرح می شود 
نخست آنکه آیا تصویب این مصوبه بدون 
در نظر گرفتن بودجه مربوطه بوده یا خیر.

رضایی ادامه داد: بدون شک تصویب 
مصوباتی از این دست باید همراه با پیش بینی 
بودجه لازم باشد از سوی دیگر ابهام بر سر 
میزان ذخایر ارزی بانک مرکزی است چراکه 
هیچ کس اطلاع درستی از این میزان ندارد 
اما تأخیر در پرداخت تسهیلات قطعه سازان 
را می توان به کمبود ذخایر ارزی نسبت داد.
وی با تاکید بر اینکه بهترین پاسخ در این 
زمینه را مدیران بانک مرکزی می تواندن 
ارایه دهند، تصریح کرد: در این شرایط این 
پرداخت.  با  که  می شود  مطرح  پرسش 
به  تومانی  میلیارد  هزار   7 تسهیلات 
خودرو سازان چه تضمینی وجود دارد که این 

لدد صرف تولید شود؟
رضایی با اشاره به پرداخت این میزان 
تسهیلات گفت: به همان نسبت که به بانک 
مرکزی مبنی بر پرداخت تسهیلات فشار 
نیز  خودرو ساز  از  باید  می شود،  آورده 
تضمین تکمیل 160 هزار خودروی ناقص و 
وارد کردن آنها به چرخه تولید نیز گرفته 

شود. 
تخصصی  انجمن  هیات مدیره  عضو 
همگن، نیرو محرکه و قطعه سازان با اشاره 
بالای  مطالبات  و  ارزی  نوسانات  به 
قطعه سازان از خوردو سازان گفت: با روند 

فعلی تورم و نوسانات ارزی خودرو ساز باید 
به فکر تولید باشد و این تسهیلات را صرف 
تولید کند این در حالی است که دلایل تعلل 
بانک مرکزی در پرداخت این تسهیلات به 

فعالان صنعت قطعه مشخص نیست. 
رضایی در پاسخ به انجام مذاکرات جدید 
با هدف تسریع در پرداخت این تسهیلات 
گفت: از آنجا که پرداخت این میزان تسهیلات 
به تصویب رسیده مذاکره ای در این باره 
انجام نمی شود اما دستور پرداخت را باید از 
وزارت امور اقتصاد و دارایی پیگیری کرد 

زیرا از حیطه اختیارات وزارت صمت و دولت 
خارج بوده و نیاز به دستور مقام مرتبط که 

وزیر امرو اقتصاد و دارایی است، دارد.
براساس این گزارش، این اظهارات در 
حالی مطرح می شود که عبدالناصر همتی 
رئیس کل بانک مرکزی همواره بر کافی 
بودن ذخایر بانک مرکزی تاکید دارد و 
معتقد است که این بانک هم اکنون در بهترین 
شرایط ارزی قرار دارد با این حال روند فعلی 
نشان از عدم هماهنگی در این بانک دارد و 
شبهه کمبود منابع ارزی را بیش از پیش 

تقویت می کند.
است،  مسلم  آنچه  قطع  طور  به  اما 
ضرورت هرچه سریع تر اجرایی شدن این 
مصوبه است چراکه در غیر این صورت 
همانگونه که فعالان صنعت قطعه تاکید دارند 
به زودی باید شاهد تعطیلی خطوط تولید 
آن ها باشیم. صنعتی که تاکنون همواره پای 
4 هزار  تسهیلات  بااختصاص  و  بوده  کار 
میلیارد تومانی توانست ظرف 4 هفته میزان 
تولید را دو برابر کرده و شرایط عادی را به 

صنعت خودرو بازگرداند.

دستور جهانگیری برای کاهش قیمت خودرو
 روند سقوط قیمت خودرو
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مصدرِ هر هشت گردون، مبدأ هر هفت اخترهفته نامه اقتصادی ایران

خالق هر شش جهت، نور دل هر پنج مصدر
والي   هر چار عنصر، حُکمران هر سه دختر

پادشاه هر دو عالم، حُجّتِ یکتاي  اکبر
آنکه جودش شهره ي  نهُ آسمان، بل لامکان شد

مُصطفي سیرت، علي فر، فاطمه عصمت، حسن خو
هم حُسین قدرت، علي  زهد و مُحمّد عِلم مَهْرو
شاهِ جعفر فیضُ و کاظِم حلم و، هشتم قبله گیسو
هم تقي  تقوا، نقي   بخشایش و هم عسکري  مو

مهدي   قائم که در وي  جمع، اوصاف شهان شد

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب 
اسلامی عصر امروز )سه شنبه( در اجتماع عظیم و 
پرشور قشرهای مختلف ملت در حرم مطهر امام 
خمینی )رض(، راز و سِرّ تداوم جاودانه جاذبه بی 
نظیر امام راحل را، مختصات شخصیتی و موهبت 
های خدادادی ایشان خواندند و با تشریح ابعاد و 
اجزای »راه و منطق مقاومت و ایستادگی« به 
عنوان درس بزرگ امام برای ملت و مسئولان 
تأکید کردند: این فکر و راه پرجاذبه هر روز بیش 
از پیش ملت ها را به خود جلب می کند و ملت 
ایران و مسئولان نظام نیز این راه روشن الهی را تا 
ابعاد  همه  در  بازدارندگی  نقطه  به  رسیدن 
اقتصادی، سیاسی، نظامی، اجتماعی و فرهنگی 

ادامه خواهند داد.
رهبر انقلاب اسلامی در تشریح مصداق ها و اسرار 
جاذبه حیرت انگیز امام گفتند: در تمام سه دهه 
ای که از فراق امام محبوب، بدرقه تاریخی و وداع 
عزیز جاودانه می گذرد،  آن  با  ملت  با شکوه 
تلاشهای زیادی در خارج و داخل برای کمرنگ 
شدن یاد و نام و راه امام و نادیده گرفته شدن اصول 
کلان مدیریتی ایشان صورت گرفته و می گیرد، 
اما واقعیت این است که جاذبه امام بزگوار نه فقط 
کاهش نیافته بلکه امتداد بیشتری پیدا کرده 

است.
ایشان اجتماع با شکوه امروز 
مردم در سی امین سالگرد 
عروج ملکوتی روح خدا و نیز 
راهپیمایی افتخارآمیز ملت 
ایران در روز جهانی قدس را 
نشانه هایی آشکار از استمرار 
جاذبه امام راحل خواندند و 
افزودند: روز قدس در بیش از 
۱۰۰ کشور جهان نیز مراسم 
خاص یا راهپیمایی برگزار 
شد و نشان داد ۴۰ سال بعد 
از اقدام امام در تعیین این روز 

جهانی، جاذبه و نفوذ ایشان به گونه ای است که 
ملت ها را همچنان به حرکت وا می دارد.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تلاشهای 
خباثت آمیز امریکایی ها و دنباله روهای آن ها از 
جمله برخی سران خائن عرب برای به فراموشی 
سپرده شدن مسئله فلسطین افزودند: در چنین 
وضعی توده های مردم در بیش از ۱۰۰ کشور 
جهان در پرتو نفوذ جاودانه امام به دفاع از قدس 
شریف و مظلومان فلسطینی می پردازند و این 
واقعیت بار دیگر اثبات می شود که هیچ مسئله ای 
در جهان با جاذبه شورآفرین خمینی کبیر قابل 

مقایسه نیست.
ایشان با تشکر عمیق قلبی از ملت ایران به علت 
حضور آبرومند و پر شکوه در روز جهانی قدس 
امسال در سراسر کشور افزودند: ملت نشان داد که 
حقیقتاً در عمل به توصیه های امام کوتاهی نکرده 

و نمی کند.
رهبر انقلاب اسلامی در تبیین سِرّ جاذبه بی نظیر 
امام راحل عظیم الشأن، مختصات شخصیتی و 
موهبتهای الهی امام را عامل اصلی خواندند و 
افزودند: در تاریخ، این خصوصیات، در این حد، در 

کمتر کسی جمع شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای، »شجاعت، حکمت، 
تدبیر، پارسایی و پرهیزگاری، دلباخته خدا بودن، 
مظلوم،  از  دفاع  و  حمایت  ستیزی،  ظلم 
عدالتخواهی، رفتار و گفتار صادقانه با مردم و 
مجاهدت دائم در راه خدا« را از جمله ویژگی های 
بارز امام برشمردند و افزودند: این خصوصیات، 
تجسم عمل صالح است و در هر کس مجتمع شود، 
خداوند همانگونه که در قرآن فرموده مهر و محبت 

او را در دلها قرار می دهد.
ایشان در همین زمینه افزودند: بنابراین محبت 
مردم به آن عزیز به عرش سفر کرده، »تحمیلی، 
تبلیغی و تلقینی« نیست، بلکه کار خدا و محبتی 

الهی است.
رهبر انقلاب اسلامی با تمرکز سخنانشان بر یکی 
از خصوصیات اصلی امام خمینی یعنی »مقاومت 
و ایستادگی در برابر موانع و مشکلات« افزودند: 
همین خصوصیات است که امام را در زمان حیات 
ایشان و نیز در طول تاریخ در هیأت یک »مکتب، 

اندیشه، راه و تفکر« مطرح کرده است.
ایشان مبارزه خستگی ناپذیر و امیدوارانه امام 
در دوران طاغوت و نیز تداوم این مبارزه و 
ایستادگی در مقابل همه موانع و دشمنی ها 
در بعد از پیروزی انقلاب را یادآور شدند و با 
استناد به آیات قرآن کریم افزودند: امام حقیقتاً 
بسیاری از آیات قرآن را با این ایستادگی و 

مقاومت معنا کرد.
رهبر انقلاب با اشاره به بی اثر بودن تهدید و تطمیع 
و فریب دشمنان در امام راحل گفتند: دشمن 
تلاش فراوان می کرد با روشهای مختلف دستگاه 
محاسباتی امام را دچار اختلال و او را از راه مقاومت 
منصرف کند ولی آن بزرگوار با اتکا بر بینات دین 

مبین اسلام ذره ای تأثیر نمی پذیرفت.
حضرت آیت الله خامنه ای در تشریح معنای 
مقاومت خاطرنشان کردند: مقاومت یعنی انتخاب 
راه صحیح، آغاز حرکت در این راه، مبارزه با موانع 
و مشکلات و ادامه راه حق بدون انصراف یا توقف.

ایشان افزودند: البته در هر مسیری موانعی وجود 
دارد اما کسی که راه ایستادگی را انتخاب کرده، یا 

بر این موانع غلبه می کند و یا با شیوه عاقلانه آنها 
را دور می زند و به راه خود ادامه می دهد.

ایشان راه امام خمینی را حاکمیت دین خدا بر 
جامعه مسلمین و زندگی عموم مردم خواندند و 
افزودند: آن مرد عظیم الشأن پس از تشکیل نظام 
جمهوری اسلامی اعلام کرد در این راه، نه به کسی 
ظلم می کنیم و نه زیر بار ظلم خواهیم رفت که 
این حرف یعنی »مقاومت در مقابل ظالم و حمایت 
از مظلوم« برگرفته از متن دین و قرآن است و 
خردمندان عالم و هر عقل سلیم نیز آن را تأیید 

می کنند.
رهبر انقلاب برآشفته شدن دولتهای مستکبر و 
استعمارگر از این شعار راهبردی امام را بدیهی و 
ظالمان،  برای  افزودند:  و  دانستند  طبیعی 
متجاوزان و باجگیران عالم، ظهور یک »نظام 
حکومتیِ حامی مظلوم و مقاوم در برابر ظلم«، 
بسیار گران بود به همین علت از همان روز اول، 
دشمنی و خباثت و ناجوانمردی را شروع کردند 

که تاکنون نیز ادامه دارد.
حضرت آیت الله خامنه ای، »پایه گذاری فکر 
مقاومت«، »حرکت مقتدرانه و هوشمندانه در این 
راه« و »گم نکردن هدف« را درس و یادگار بزرگ 
امام خمینی)ره( برای ملت و مسئولان خواندند و 
خاطر نشان کردند: این راه عزت آفرین به تدریج 
از مرزهای ایران نیز فراتر رفت و 

گسترده شد.
ایشان علت اقبال ملت ها به راه 
امام خمینی)ره( یعنی مقاومت را 
جاذبه ذاتی این راه دانستند و 
افزودند: در این روند، جمهوری 
اسلامی، هیچگونه تحمیلی به 
همچنانکه  است  نکرده  ملتها 
برگزاری مراسم و یا راهپیمایی 
روز قدس امسال در بیش از صد 
کشور نیز به انتخاب و پسند خود 

ملتها صورت گرفت.
رهبر انقلاب اسلامی »مقاومت« را کلمه مشترک 
و مورد قبول همه ملتها در غرب آسیا خواندند و 
خاطر نشان کردند: البته برخی هنوز جرأت نمی 
کنند وارد میدان شوند اما بسیاری نیز در میدان 

هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای جبهه مقاومت را امروز 
افزودند:  و  دانستند  از هر روز دیگر  تر  قوی 
شکستهای آمریکایی ها در لبنان، عراق، سوریه و 

فلسطین، نمود اقتدار جبهه مقاومت است.
ایشان مقاومت بی وقفه ملت ایران و توفیق و 
پیشرفت جمهوری اسلامی را مشوق دیگر ملتها 
به »مقاومت« برشمردند و افزودند: صاحبنظران 
بین المللی و برخی تحلیلگران امریکایی نیز به این 

واقعیت اذعان کرده اند.
رهبر انقلاب ایستادگی و غلبه ملت و نظام بر موانع 
را از مهمترین علل دشمنی امریکایی ها دانستند 
و افزودند: آنها می خواهند ملت ایران دستهایش 
را در مقابل زورگویی ها بالا ببرد و تسلیم شود و 
چون ملت زیر بار این خفت نمی رود، مستکبران 

دشمنی می کنند.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه اقدام امام در 
انتخاب مسیر و اندیشه مقاومت، دارای پشتوانه 
قوی منطقی، عقلانی، علمی و دینی است، در 
تبیین عناصر و اجزاء منطق اندیشه مقاومت امام 
گفتند: یکی از اجزاء منطقِ مقاومت، »شرف و 
هویت و انسانیت هر ملت« است که هرگاه با تهدید 
و زورگویی و تحمیل مواجه می شود، در مقابل آن 

می ایستد.
حضرت آیت الله خامنه ای واقعیت »عقب نشینی 
دشمن در مقابل مقاومت و ایستادگی« را یکی 
دیگر از اجزاء منطق و اندیشه مقاومت دانستند و 
افزودند: تسلیم شدن در مقابل دشمن موجب 
پیشروی او می شود، اما اگر در مقابل زیاده خواهی 
و باج خواهی دشمن، مقاومت شود، پیشروی او 
متوقف خواهد شد، بنابراین از این زاویه نیز »صرفه 

با مقاومت« است.
ایشان افزودند: تجربه جمهوری اسلامی در چهل 

سال گذشته نیز مؤید همین 
مطلب است، زیرا هر جا که 
ایستادگی کردیم، موفقیت و 
پیشرفت نصیب ما شده است 
و هرجا که بر اساس میل طرف 
مقابل حرکت کردیم، ضربه 

خوردیم.
رهبر انقلاب اسلامی در بیان 
سومین جزء از اجزاء منطق 
مقاومت خاطرنشان کردند: 
مقاومت و ایستادگی هزینه 
دارد، اما هزینه تسلیم شدن به 
مراتب بیشتر از هزینه مقاومت 

است.
حضرت آیت الله خامنه ای یک 

برابر  در  بودن  تسلیم  بالای  هزینه  از  نمونه 
زورگویان را رژیم پهلوی برشمردند که با وجود 
همه کوتاه آمدنها و امتیازاتی که به امریکا می داد، 

تحقیر هم می شد.
ایشان گفتند: دولت سعودی یک نمونه دیگر است 
که هم دلار می دهد و هم براساس خواسته امریکا 
موضع گیری می کند، اما توهین هم دریافت می 

کند و به او لقب »گاو شیرده« می دهند.

رهبر انقلاب اسلامی، مبانی دینی و آیات قرآنی را 
یکی دیگر از اجزاء منطق اندیشه مقاومت امام 
دانستند و خاطرنشان کردند: آیات متعددی در 
قرآن وجود دارد که به جبهه حق و مقاومت، وعده 
پیروزی می دهد و تأکید می کند که جبهه حق 
ممکن است قربانی بدهد، اما شکست نخواهد 

خورد.
حضرت آیت الله خامنه ای، همچنین موضوع 
»امکان پذیر بودن مقاومت در برابر قدرتها« را 
بخشی از اجزاء منطق مقاومت در اندیشه امام 
برشمردند و گفتند: امام بزرگوار برخلاف تفکر 
غلطی که می گوید »فایده ای ندارد« و یا »نمی 
توانیم«، مقاومت در برابر گردن کُلفت های دنیا را 
امری ممکن می دانست و بر اساس همین مبنا، 
در دوران نهضت اسلامی و همچنین بعد از 
پیروزی انقلاب اسلامی در برابر فشارها، ایستادگی 

کرد.
عنوان  تحت  که  افراد  برخی  دیدگاه  ایشان 
روشنفکری، مقاومت و ایستادگی را بی فایده 
میدانند، خطایی بزرگ خواندند و افزودند: اینگونه 

خطای  از  ناشی  نگرش 
خطای  و  است  محاسباتی 
محاسباتی در هر موضوعی نیز 
عوامل  نشناختن  از  ناشی 
گوناگون مرتبط با آن موضوع 

است.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان 
کردند: برای آنکه در موضوع 
لزوم مقاومت در برابر زورگویان 
عالم دچار خطای محاسباتی 

نشویم، باید به واقعیات و حقایق مربوط به جبهه 
استکبار آمریکا به خوبی مطلع باشیم و از واقعیات، 
ظرفیتها و توانایی های خودمان نیز شناخت 

صحیحی داشته باشیم.
حضرت آیت الله خامنه ای یکی از توانایی ها و 
ظرفیت های نظام جمهوری اسلامی را قدرت 
مقاومت آن بر مبنای تفکر امام)ره( دانستند و 
گفتند: در ادبیات سیاسی بین المللی از این 
امام  شیوه  به  »مقاومت  عنوان  به  موضوع 
خمینی)ره(« یاد می شود و برخی سیاستمداران 
و صاحب نظران برجسته غربی نیز در این زمینه 
مقاله نوشته اند و از آن بعنوان »دکترین مقاومت 
خمینی« نام برده و تأکید کرده اند، این دکترین 
مقاومت، شاهرگ های سیطره غرب و آمریکا را 

هدف گرفته است.
نظام  ماندگاری  راز  اینکه  بر  تأکید  با  ایشان 
جمهوری اسلامی، خط مقاومت و ایستادگی و 
خط استفاده از ظرفیت های داخلی است، افزودند: 
ارزیابی صحیح از جبهه 
مقاومت نشان می دهد 
که این جبهه امروز در 
در  حتی  و  منطقه 
مراکزی فراتر از منطقه، 
ترین  منسجم  در 
وضعیت خود، قرار دارد 
و این یک واقعیتی است 
محاسبات  در  باید  که 

لحاظ شود.
اسلامی،  انقلاب  رهبر 
ارزیابی صحیح از جبهه 
مقابل و واقعیات مربوط 
گرفتار  برای  را  آن  به 
خطای  در  نشدن 
محاسباتی، ضروری خواندند و گفتند: برخی از 
صاحبنظران و اندیشمندان امریکایی، در توصیف 
اوضاع سیاسی، اجتماعی و اقتصادی این کشور، 

از تعبیر »افول موریانه وار« استفاده کرده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به آمارهای 
رسمی که نشانگر افول اقتصادی امریکا و کاهش 
عجیب تأثیرگذاری امریکا در اقتصاد جهانی است، 
خاطرنشان کردند: در عرصه سیاسی نیز اقتدار 

امریکا افول کرده که انتخاب فردی با مختصات 
آقای دونالد ترامپ، واضح ترین و بهترین نشانه 

برای افول سیاست امریکا ست.
ایشان افزودند: سپرده شدن سرنوشت بیش از 
سیصد میلیون نفر جمعیت امریکا به دست فردی 
که در مورد تعادل فکری و روانی و اخلاقی او 
ابهامات و تردیدهای جدی وجود دارد، دلیل 

آشکاری بر افول سیاسی و اخلاقی امریکا است.
رهبر انقلاب اسلامی یکی دیگر از نشانه های 
سقوط اخلاقی دولت امریکا را، حمایت این دولت 
از جنایات رژیم صهیونیستی در سرزمین های 
اشغالی و نیز حمایت از جنایت چند دولت در یمن 
و کشتار مردم این کشور، دانستند و خاطرنشان 
کردند: در زمینه اجتماعی نیز امریکا گرفتار 
مشکلات عدیده ای از جمله آمار بالای قتل و 
جنایت، گرسنگی، اعتیاد و خشونت است که در 
چنین شرایطی، رئیس جمهور امریکا به ظاهر 
برای ملت ایران دلسوزی و آرزوی خوشبختی آنها 
را می کند اما باید به او گفت بروید اگر می توانید 

مشکلات خودتان را حل کنید.
ای  خامنه  الله  آیت  حضرت 
افزودند: این موارد گوشه ای از 
و  سیاسی  اجتماعی،  واقعیات 
اقتصادی دولتی است که برای 
ملت ایران شاخ و شانه می کشد.

رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر 
اینکه در کنار شناخت واقعیات 
جبهه دشمن، باید توانایی ها و 
واقعیات خودمان را نیز به خوبی 
ما  البته  گفتند:  بشناسیم، 
مشکلات اقتصادی داریم و مسئولان هم در حد 
توان خود به دنبال حل این مشکلات هستند، اما 
موضوع مهم این است که با وجود مشکلات 

اقتصادی، بن بست نداریم.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: مشکلات 
کشور، هر یک دارای علل مختلفی است اما این 
مشکلات موجب بن بست در کشور نشده اند و 

بلکه به عکس، ما در حال پیشرفت هستیم.
ایشان بصیرت ملت را در رأس پیشرفت ها و 
برجستگی های کشور دانستند و تأکید کردند: اگر 
ملت ایران پر شور و با بصیرت نبود، در صحنه هایی 

که حضور او لازم بود، دیده نمی شد.
رهبر انقلاب اسلامی از اجتماع عظیم مردم در ۲۲ 
بهمن سال ۹۷ به عنوان نمونه ای از »آگاهی، 
بصیرت، همت، آمادگی، قدرت ایستادگی و اراده 
محکم ملت« یاد کردند و افزودند: ایستادگی و 
مقاومت مردم بزرگترین نقطه قوت کشور است و 
نشان می دهد می توان با همان منطق مقاومت 

امام بزرگوار، همچنان در میدان وارد شد.
ایشان هدف از مقاومت را »رسیدن به نقطه 
بازدارندگی در عرصه های گوناگون اقتصادی، 
سیاسی، اجتماعی و نظامی« برشمردند و افزودند: 
باید به نقطه ای برسیم که دشمن را از تعرض به 

ملت در همه زمینه ها منصرف و ناامید کند.
رهبر انقلاب تأکید کردند: امروز در بخش نظامی 
تا حدود زیادی به این بازدارندگی و تثبیت دست 
یافته ایم و علت اصرار دشمنان بر مسائل دفاعی و 
موشکی نیز محروم کردن کشور و ملت از قدرت 
بازدارندگی است که البته هرگز نخواهند توانست 

به این هدف دست پیدا کنند.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه چند شرط برای 
استمرار حرکت موفقیت آمیز جمهوری اسلامی 

ایران بیان کردند.
ایشان در همین زمینه خاطرنشان کردند: مواجهه 
ما با مسائل و دشمنان باید »شجاعانه باشد نه 
مأیوسانه«،  نه  باشد  »امیدوارانه  مرعوبانه«، 
و  »عاقلانه  و  منفعلانه«  نه  باشد  »مبتکرانه 
و  احساساتی  هیجانی،  نه  باشد  خردمندانه 

سطحی«.
»توجه به ترفند دشمن برای تضعیف اندیشه 
مقاومت« شرط دیگری بود که رهبر انقلاب 

اسلامی بر آن تأکید کردند و گفتند: اندیشه 
مقاومت، قدرتمندترین سلاح یک ملت است و 
دشمن درصدد است با وسوسه، تردیدافکنی و القاء 
بی فایده و ناممکن بودن مقاومت، این سلاح را از 
دست ملت ایران خارج کند، بنابراین باید اندیشه 

مقاومت را از ترفند دشمن مصون داشت.
انواع  به  اشاره  با  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
ترفندهای دشمنان خاطرنشان کردند: آنها گاهی 
تهدید می کنند و گاهی تطمیع؛ مثل همین مَرد 
رنِدیِ اخیر رئیس جمهور محترم آمریکا که گفته 
ایران با همین رهبران کنونی نیز می تواند به 
پیشرفتهای بزرگی برسد. یعنی رهبران کنونی 
ایران! ما نمی خواهیم شما را براندازی کنیم و 
حاضریم شما را هم قبول کنیم، بنابراین ناراحت 

نباشید.
رهبر انقلاب اسلامی این اقدام آمریکایی ها را 
»زرنگ بازی سیاسی« تعبیر کردند و افزودند: البته 
این حرف درست است که اگر رهبران و مسئولان 
کنونی ایران، کمر همت ببندند، آستین ها را بالا 
بزنند، مجاهدت کنند و شب و روز نداشته باشند، 
همدلی و همزبانی کنند و از امکانات به نحو 
شک  بدون  و  قطعاً  کنند،  استفاده  شایسته 
پیشرفتهای بیشتری نصیب خواهد شد،اما شرط 
پیشرفت این است که آمریکایی ها، نزدیک نیایند.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: زرنگ بازی 
سیاسی رئیس جمهور آمریکا، مسئولان جمهوری 
اسلامی و ملت را فریب نخواهد داد. نباید اجازه داد 
آمریکایی ها نزدیک شوند، قدم آنها قدم نامبارکی 
است و هر جا پا گذاشته اند، جنگ و برادرکشی یا 
فتنه یا استثمار و استعمار و تحقیر ایجاد کرده اند.
ایشان افزودند: مردم در صحنه حضور دارند و این 
حضور باید ادامه پیدا کند، چرا که حضور مردمی 
همچون روز قدس، به کلی محاسبات دشمن را 

مختل می سازد.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین مسئولان 
کشور را به تمرکز بر مسئله اصلی یعنی »اقتصاد« 
توصیه مؤکد کردند و گفتند: پیش از انقلاب، 
مسئله اصلی »مبارزه با طاغوت« بود و بعد از 
پیروزی نیز مسئله اصلی در برهه ای »تثبیت 
نظام« و در برهه ای دیگر، »جنگ تحمیلی صدام« 
بود که در آن مقطع، همه کشور بر مسئله جنگ 
تمرکز کردند و موفقیت حاصل شد. امروز نیز همه 
باید بر مسئله اصلی که اقتصاد است، تمرکز کنند.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: مسائل فرهنگی و 
امنیتی هم بسیار مهم است اما مسائل اقتصادی و 
معیشتی، از همه نقدتر است و در عین حال بر 

فرهنگ و امنیت نیز اثرگذار است.
ایشان در مسائل اقتصادی چند موضوع را دارای 
»رونق  گفتند:  و  برشمردند  مضاعف  اهمیت 
تولید«، »ارزش پول ملی«، »بهبود فضای کسب 
و کار«، »جدا کردن بودجه و اقتصاد کشور از 
خام فروشی نفت«، »تبدیل دخالت دولت در 
اقتصاد به هدایت و نظارت دولت«، و »بریدن دست 
مفسدان اقتصادی یعنی اختلاسگران، دزدان، 
تروریستهای اقتصادی و قاچاقچیان بی رحم از 
اقتصاد کشور« از جمله مسائل اصلی است که باید 
مسئولان متفقاً بر روی آنها متمرکز شوند و از 

حواشی و مسائل فرعی بپرهیزند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین بر »همبستگی 
و  سیاسی  دعواهای  گذاشتن  »کنار  و  ملی« 
جناحی« به عنوان مسائل مهم دیگر تأکید کردند و 
گفتند: یکی دیگر از مهمترین مسائل، »حفظ 

ارتباط قلبی با خدای متعال« است.
ایشان رمضان امسال را رمضانی خوب خواندند و 
با اشاره به گرم بودن مجالس ذکر، دعا و مناجات 
به ویژه با حضور پر شور جوانان در سراسر کشور، 
افزودند: این توسل ها و تضرع ها، بسیار با ارزش و 
زمینه ساز رحمت و هدایت الهی است و دلهای 
پاکیزه و نورانی جوانان مثل کلید حل معضلات 
بزرگ عمل می کند، بنابراین این حالات را قدر 

بدانید و آن را ادامه دهید.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در اجتماع عظیم مردم در حرم امام خمینی)رض(:

هر جا مقاومت کردیم، به پیش رفتیم هر جا تسلیم شدیم، ضربه خوردیم

هرجامقاومت
کردیمبهپیش
رفتیموهرجاکه
تسلیمشدیم،
ضربهخوردیم

اندیشه
مقاومتامام)ره(
دارایپشتوانه
عقلانیعلمیو

دینیاست

رازماندگاری
نظام،مقاومت
واستفادهاز
ظرفیتهای
داخلیاست

به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی حج، حجت الاسلام 
عبدالفتاح نواب نماینده ولی فقیه در امور حج و سرپرست حجاج ایرانی 
با نزدیک شدن موسم حج با تعدادی از آیات اعظام و مراجع تقلید 
دیدار کرد. پیام اسلام و حرف ایران را از کنار کعبه به گوش دنیا برسانیم 
آیت الله جوادی آملی در این دیدار با تاکید بر این که حج باید برگزار 
شود و نباید مسائل سیاسی را در آن دخالت داد، اظهار کرد: حج از 
جایگاه دینی برخوردار است و تعطیل بردار نیست و امیدواریم که 
امسال حج را به خوبی اقامه کنید و مشمول دعای شهدا شوید. بنابراین 
هدفتان این باشد که کعبه و مکه و مزار ذوات اقدس را احیاء کنید و 
این شدنی است. این مرجع تقلید، جایگاه حج را از دیدگاه اسلام بسیار 
مهم دانست و گفت: حج باید همانند نماز برگزار شود. ایشان تأکید 
کرد : در حج دو مبنای مهم وجود دارد که باید به آن به خوبی پرداخته 
شود؛ یکی اینکه بر اساس آنچه به ما محول شده به وظیفه خودمان 
عمل کنیم و دیگر اینکه پیام رسان انقلاب و خون شهدا باشیم و این 
مهم ترین رکن کار به شمار می آید. این مفسر قرآن کریم به تفاوت 
برگزاری حج بعد از پیروزی انقلاب اسلامی و پیش از آن اشاره کرد و 
افزود: تفاوت در این است که ما می خواهیم پیام انقلاب و خون شهدا 
را به جهانیان منتقل کنیم و این رسالت بزرگی است که بر دوش ما 
نهاده شده و باید از آن به خوبی بهره بگیریم. وی بیان کرد: کعبه، حج 
و عمره با سخنرانی های امام راحل شناخته شد و این انقلاب اسلامی 
بود که توانست حج را تفسیر کند و اصل اسلام از کنار کعبه برخاست، 
وقتی هم که حضرت مهدی )عج( ظهور می کنند بر دیوار کعبه تکیه 
کرده و می فرمایند »انا بقیه الله« و قیام شان جهانی می شود. آیت الله 
جوادی آملی با اعتقاد بر این که مردم دنیا تشنه حرف ایران هستند، 
گفت: ایران توانست طاغوت را به زانو دربیاورد به همین دلیل اکنون 
جهان تشنه حرف ایران است و این جایگاه به برکت اسلام حاصل شد. 
این که در داخل ایران باشیم و بخواهیم پیام اسلام را منتقل کنیم، 
چنین موضوعی حاصل نمی شود مگر اینکه بخواهیم آن را از کنار 
کعبه انجام دهیم. این مرجع تقلید با بیان اینکه بعثه مقام معظم 
رهبری در حج وظیفه سنگینی برای تبیین و نشر معارف اسلامی 
برعهده دارد، اظهار کرد: جایگاه بعثه در حج همچون نظیر امامت 
جمعه و جماعت نیست، ما باید از محکماتمان در این جایگاه سخن 
بگوییم و بعثه کاری کند که همه مردم در طول سال از این فرصت 

معنوی استفاده کنند و تنها محدود به زمانی خاص نشوند.

آیت الله جوادی آملی: باید هر سال به مکه برویم

در خجسته عید سعید فطر، عید بندگیِ موحدان، مردم مؤمن 
ایران اسلامی به شکرانه یک ماه روزه داری و عبادت در پیشگاه 
خداوند متعال به نماز ایستادند و بهترین ها را از درگاه پروردگار 
مؤمنانه،  و  شور  پر  جوشش  این  کانون  کردند.  مسألت  کریم 
شکوهی  با  عید،  نماز  که  بود  تهران  خمینی)ره(  امام  مصلای 

وصف ناپذیر به امامت رهبر معظم انقلاب اسلامی اقامه شد.
حضرت آیت الله خامنه ای در خطبه اول نماز عید، ضمن تبریک 
پاک  ارواح  به  ایران،  ملت  و  اسلامی  امت  به  بزرگ  عید  این 
شهدای واقعه ۱۵ خرداد سال ۱۳۴۲ درود فرستادند و از خداوند 
خواستند ملت ایران را در راه پر افتخار شهیدان ثابت قدم بدارد.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین تشکر عمیق قلبی خود را به ملت 
ایران به دلیل حضور با شکوه در راهپیمایی عظیم روز قدس ابراز 
این حرکت  کردند و گفتند: حضور قوی و مستحکم مردم در 
ایران  ملت  دشمنان  اراده های  و  جهانی  سیاستهای  در  بزرگ، 

بسیار تأثیرگذار است و محاسبات آنها را دچار اخلال می کند.
ماه  الهی،  برکات  و  رحمت  »ماه  را  رمضان  مبارک  ماه  ایشان 
غبارزدایی از دلها و ماه بروز ایمان« خواندند و با اشاره به جوانان 
و نوجوانانی که با وجود قرار داشتن در فصل امتحانات با روزه 
گرفتن در روزهای گرم، امر الهی را اطاعت کردند، افزودند: این 
صحنه ها نشان می دهد ایمان و معنویت در نسلهای جوان رو به 

رشد و افزایش است.
حضرت آیت الله خامنه ای حضور پر طروات و با شکوه مردم در 
محافل قرائت و جزءخوانی قرآن کریم، مجالس وعظ و شنیدن 
سخنرانی های معرفت افزا و بصیرت آفرین، و اشکهای جاری در 
سحرهای ماه مبارک رمضان را نعمت های بزرگ الهی برشمردند 
و گفتند: این ذخایر معنوی که برخاسته از دلهای پاک جوانان و 

نوجوانان است به آینده کشور برکت می دهد.
قدر  شبهای  در  مردم  عظیم  اجتماعات  اسلامی،  انقلاب  رهبر 
را یکی دیگر از جلوه های مهم و عبرت انگیز عبودیت دانستند 
افراد و قشرهای مختلف  و خاطرنشان کردند: در شبهای قدر، 
رفتارهای گوناگون، همگی در  و  لباسها و شیوه ها  با  اجتماعی 
زیر یک سقف جمع و با توسل به درگاه الهی اشکهایشان جاری 

می شود که باید این فرصتهای بزرگ را قدر دانست.
اشاره  با  عید،  نماز  دوم  خطبه  در  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
از جمله همیاری های مردمی  به برخی عادات اسلامیِ مبارک 
نیز  رمضان  مبارک  ماه  در  و  است  توسعه  به  رو  کشور  در  که 
چشمگیر بود، گفتند: گرایش روزافزون مردمی برای کمک به 
برپایی سفره های ساده افطاری در مساجد، حسینیه ها و اماکن 
عمومی، و همچنین کمک رمضانی مردم به سیل زدگان از جمله 

این اقدامات نیک و مردمی است.
همچنین  و  مردم  آحاد  اینکه  بر  تأکید  با  اسلامی  انقلاب  رهبر 
مسئولان، موضوع سیل زدگان را فراموش نکنند، افزودند: یکی از 
کارهای لازم و فوری، مسائل سیل زدگان است که مسئولان باید با 
جدیت مشکلات آنان را پیگیری و حل کنند، بخصوص در مناطقی 

همچون خوزستان که با گرمای طاقت فرسا مواجه هستند.
خائنانه  نقشه  و  فلسطین  موضوع  به  اشاره  با  ادامه  در  ایشان 
آمریکا با عنوان »معامله قرن«، آن را از مسائل درجه یک دنیای 
اسلام برشمردند و خاطرنشان کردند: خیانت برخی کشورهای 
نقشه  چنین  زمینه ساز  عربستان  و  بحرین  همچون  اسلامی 
خباثت آمیزی شده است. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به 
میزبانی بحرین برای اجلاس اقتصادی، طرح موسوم به معامله 
قرن افزودند: این اجلاس متعلق به آمریکایی ها است اما حکام 
بحرین با ضعف و ناتوانی و روحیه ضد مردمی و ضد اسلامی خود 
میزبان و زمینه ساز این اجلاس شده اند و حکام بحرین و سعودی 

باید بدانند در چه باتلاقی گام نهاده اند.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه طرح موسوم به معامله 
و  عربی  از کشورهای  رسید،  نخواهد  به سرانجام  قرن هیچگاه 
همچنین گروههای فلسطینی که مخالفت خود را با این طرح 

اعلام کرده اند، تشکر کردند.

 رهبر معظم انقلاب اسلامی در خطبه های 
نماز عید سعید فطر:

حکام بحرین و سعودی با خیانت به 
فلسطین در باتلاق گام نهاده اند



خبر

غلامرضا مصری: آماده کمک به دولتیم 
مصری : در زمینه اقتصاد کشور 
و حل مشکلات اقتصادی کشور 
ما همیشه آماده ایم و اگر دولت 
لایحه ای بدهد ما چهار روزه آن 

را قانون می کنیم.
رئیس  نائب  مصری   عبدالرضا 
در  اسلامی  شورای  مجلس 
همچنین  خبر  شبکه  گفتگوی 
گم شده کشور را اقتصاد دانست و 
افزود: بحث این است که اقتصاد را با بودجه دولت اشتباه می 
گیرند نمی شود با عدد و رقمی کوچک در حدد بودجه مسائل 

بزرگ اقتصاد مثل اشتغال و تولید را حل کرد. 
این نماینده مجلس گفت: منِ نماینده از برنامه اقتصاد کشور، 
اگر برنامه ای باشد، خبر ندارم ؛ بحث ما فراتر از برنامه های 

جزئی و بخشی است.
او از این که همه فقط حرف می زنند انتقاد کرد و افزود: ما 
کمبود محتوی و تئوری و فرضیه و اینها نداریم، آن چیزی که 

کم داریم اجرا و عمل است. 
سلاح ورزی نائب رئیس اتاق بازرگانی هم با تایید سخنان 
آقای مصری گفت: اقتصاد کشور توان تحمل همه فشارها 
و تحریم ها را دارد و نظام تولید کشور بر اثر تحریم زمینگیر 
نخواهد شد منتها دولت در جهت رونق تولید و افزایش تولید 

هنوز اقدامی نکرده است. 
او بی ثباتی قوانین و مقررات و غیر قابل پیش بینی بودن 
اقتصاد و قیمت ها را از موانع بزرگ کسب و کار و رونق 
تولید در کشور دانست و گفت: فعالان اقتصادی همواره در 
خوف و رجاء اند از این که فردا وقتی از خواب بیدار می 
شوند با چه قانون و بخشنامه جدیدی روبرو خواهند شد، 
دولت طبق قانون موظف است قبل از هر تصمیمی آن را 
با فعالان اقتصادی و اتاق ها و اصناف در میان بگذارد. سلاح 
ورزی همچنین از این که دولت در گرفتن مالیات بر تولید 
کنندگان دمِ دست متمرکز شده گله کرد و گفت: باید از 
بخش های پنهان اقتصاد و بازارهای بزرگی مثل طلا، ارز و 
مسکن نیز مالیات گرفته شود.   سعید زرندی معاون طرح 
و برنامه وزارت صمت هم در ادامه بحث از اقدامات وزارت 
صمت در زمینه رونق تولید و اشتغال دفاع کرد و گفت: برنامه 
هایمان را مکتوب اعلام و منتشر کرده ایم و همه می توانند 
آن را نقد کنند و به اجرای آن هم کمک کنند منتهی تا الان 
کسی نظرش و انتقادش را به ما اعلام نکرده است.  او ریل 
گذار اقتصاد کشور را مجلس دانست و گفت: البته ما منتظر 
نقد و نظر ها ننشسته ایم و همه برنامه ها طبق زمان بندی در 
حال اجراست که از جمله آنها توسعه و تعمیق تولید و ساخت 
داخل، و نیز توسعه تجارت با همسایگان است که با ادامه این 

رویه تا آخر سال به نتیجه خواهند رسید.

گفت وگو

اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهور با تاکید بر لزوم تدوین و ابلاغ دستورالعمل قیمت گذاری خودرو در چارچوب سیاست های دولت و ستاد تنظیم 
بازار، از وزیر صنعت خواست تا نسبت به ساماندهی تقاضای واقعی و افزایش تولید خودرو اقدام کند.معاون اول رییس جمهور با تاکید بر لزوم تدوین و ابلاغ 
دستورالعمل قیمت گذاری خودرو در چارچوب سیاست های دولت و ستاد تنظیم بازار، از وزیر صنعت، معدن و تجارت خواست تا نسبت به ساماندهی تقاضای 

واقعی و افزایش تولید خودرو اقدام کند. به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری ریاست جمهوری اسحاق جهانگیری در هامش نامه رییس سازمان 
بازرسی کل کشور در خصوص التهاب ایجاد شده در بازار خودرو و افزایش بی رویه قیمت های محصولات ایران خودرو و سایپا، از وزیر صنعت، معدن 
و تجارت خواست ضمن تدوین و ابلاغ دستورالعمل قیمت گذاری خودرو در چارچوب سیاست های دولت و ستاد تنظیم بازار، کاهش قیمت خودرو 
را از طریق حذف رانت برای گروه ها و افراد خاص و نیز افزایش تولید و ساماندهی تقاضای واقعی دنبال کند.معاون اول رییس جمهور همچنین وزیر 

صنعت، معدن و تجارت را موظف کرد تا ضمن پیگیری اقدامات فوق، پاسخ نامه سازمان بازرسی کل کشور را نیز ارسال کند.

هفته نامه اقتصادی ایران
خودرو
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3 دستور جهانگیری 
برای کاهش 
قیمت خودرو

ارشد  کارشناس  مدنی  سعید 
خودروسازی  خودرو،  صنعت 
یک بنگاه اقتصادی است و با این 
از  دنبال  به  و  ندارد  کاری  موارد 
آب گل آلود ماهی گرفتن نیست. 
حساب و کتاب های آن هم شفاف 
اگر  می کنم  تاکید  هم  باز  است. 
خودروساز به قیمت بازار بچسبد، 
واقعی  قیمت شان  هم  سایت ها 

خواهد شد. اما وقتی قیمت کارخانه ثابت و تکلیفی باشد، 
اختلاف قیمت با بازار ایجاد می شود و فاصله میان این دو هر 
روز بیشتر می شود. با ورود سرمایه های جدید برای جذب این 
مابه التفاوت نیز بالون قیمت  بازار هر روز بالاتر می رود. اما اگر به 
خودروساز اجازه داده شود که به این بالون بچسبد، از یک حدی 
دیگر بالاتر نمی رود. سال ۹۱ این اتفاق افتاد و قیمت خودرو 
پراید از ۱۱میلیون تومان کارخانه به ۲۲میلیون تومان در بازار 
رسید. اما ما یک مجوز افزایش قیمت کسب کردیم و قیمت 
پراید را به ۱8 میلیون تومان رساندیم. این مکانیزم نه تنها باعث 
افزایش قیمت در بازار نشد، بلکه در بازار قیمت این خودرو به 
۱8.۵میلیون تومان رسید. البته نکته اصلی این بود که ما در 
آن زمان امکانات افزایش تولید را در اختیار داشتیم. ما افزایش 
تولید داشتیم که توانستیم قیمت را روی ۱8میلیون تومان ثابت 
نگه داریم. تمام این ها در سایه افزایش تولید اتفاق می افتد و 
افزایش تولید در سایه تامین نقدینگی برای خودروساز به وجود 
می آید. تامین نقدینگی برای افزایش تولید هم درواقع با همان 
پول هایی میسر است که درحال حاضر به جیب دلالان می رود. 
به همین دلیل تولید خودرو پایین آمده است. همین حالا هم 
اگر قیمت خودرو را آزاد کنند و به نرخ بازار آزاد بفروشند، عملا 

6ماه بعد تاثیر خود را نشان می دهد.

افزایش تولید در سایه تامین 
نقدینگی برای خودروسازی

معاون مالي و اقتصادي گروه سایپا اعلام کرد:

 جزییات مزایده فروش اموال مازاد 
و غیرتولیدي سایپا

خودروها را مطابق ارز دولتی تحویل داده ایم

معاون مالي و اقتصادي گروه خودروسازي سایپا از ادامه 
طرح فروش اموال مازاد و غیرتولیدي این گروه خبرداد و 
گفت: شرکت لنت پارسیان پیشرو و پنج فقره ملک 
متعلق به این مجموعه در لیست فروش قرار گرفته است. 
به گزارش سایپانیوز، مهدي محمدرضایي گفت: ۱۰۰ 
درصد سهام شرکت لنت پارسیان پیشرو به صورت یک جا 
و با شرایط پرداخت نقدي و یا نقد و اقساط توسط گروه 
خودروسازي سایپا به فروش مي رسد. به گفته وي، 
شرکت مذکور با سرمایه ثبت شده ۲86 میلیارد و ۱6۷ 
میلیون و ۵۴۷ هزار ریال به ۲86 میلیون و ۱6۷ هزار و 
۵۴۷ سهم هزار ریالي تقسیم شده و کل سهام قابل 
واگذاري آن  ۷6۷ میلیارد و ۲۳۲ میلیون و ۵66 هزار و 
۲68 ریال است که اشخاص حقیقي و حقوقي که تمایل 
به شرکت در مزایده فروش آن دارند، باید معادل پنج 
درصد از ثمن معامله را به عنوان سپرده شرکت در مزایده 
پرداخت کنند. وي ادامه داد: سهام شرکت لنت پارسیان 
پیشرو به پیشنهاد دهنده اي که بالاترین قیمت را ارائه 
کند، واگذار خواهد شد. معاون مالي و اقتصادي گروه 
سایپا گفت: متقاضیان باید پاکت هاي مخصوص شرکت 
در مزایده را تا ساعت ۱6 روز شنبه ۲۵ خرداد ماه جاری 
به نشاني کیلومتر ۱۵ بزرگراه شهید لشگري، شرکت 
بررسي هاي  و  سرمایه گذاري  امور  مدیریت  سایپا، 
اقتصادي تحویل و رسید دریافت کنند. وي درخصوص 
برگزاري مزایده فروش املاک مازاد گروه سایپا نیز گفت: 
پنج فقره ملک تجاري، اداري، مسکوني و صنعتي واقع 
در تهران، قائم شهر و ایزدشهر مازندران نیز از طریق 
برگزاري تشریفات مزایده عمومي واگذار خواهد شد. به 
گفته محمدرضایی متقاضیان مي توانند جهت کسب 
اطلاعات بیشتر، دریافت اسناد و فرم شرکت در مزایده و 
تسلیم پیشنهادات، همه روزه از ساعت 8 صبح تا ۱۵ به 
نشاني تهران، کیلومتر ۱۵ بزرگراه شهید لشگري، واحد 
امور سرمایه گذاري و بررسي هاي اقتصادي مراجعه کرده 
و یا با شماره تلفن های ۴۴۱۹6۹۴۹ و ۴8۹۵۲66۳ 

تماس بگیرند.

اعلام  اطلاعیه ای  در  موتور  کرمان  شرکت  عمومی  روابط 
کرد، خودروهای تولید شده با ارز ۴۲۰۰ تومانی را به قیمت 
متعهد شده، در اختیار مشتریان گذاشته است. در این اطلاعیه 
با انتقاد از فضا سازی ها پیرامون گیرندگان ارز دولتی مذکور که 
با هدف ضربه به اعتمادعمومی انجام شده آمده است: شرکت 
کرمان موتور جهت تنویر افکار عمومی اعلام می دارد که عمده 
سال۱۳۹۷  ابتدایی  ماه  در ۵  شده  دریافت  دولتی  ارزهای 
برای  اعتبارات اسنادی مدت دار  به تسویه گشایش  مربوط 
قطعات خریداری شده در شش ماه دوم سال ۱۳۹6 بوده و 
تمامی خودروهای تولید شده طی مدت مذکور به مشتریان 
با قیمت های همان زمان تحویل شده است.در بخش دیگری 
از این اطلاعیه آمده است: تمام خودروهای تحویل شده در 
سال ۱۳۹۷ به مشتریان با قیمت های محاسباتی بر مبنای 
ارز دولتی بوده و به  رغم اینکه گشایش اعتبارات اسنادی با نرخ 
دولتی انجام گردیده و بانک مرکزی متعهد به فروش ارز با نرخ 
مذکور بوده لیکن در زمان تسویه حساب، شامل ارز نیمایی 
گشته و مابه التفاوت آن توسط بانک مرکزی اخذ گردیده 
این تصمیم  اعلام کرده که  است.شرکت مذکور همچنین 
بانک مرکزی مورد اعتراض شدید این شرکت بوده اما تاکنون 
پیگیری ها به نتیجه نرسیده و باعث تحمیل زیان چند هزار 
میلیارد ریالی به این شرکت شده است. لذا انتظار می رود بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران در ارائه اطلاعات به صورت 
دقیق تر و با توضیحات کامل اقدام کند تا از سوءاستفاده افراد 

بدخواه جلوگیری شود.

انجمن ها از طرح مسائلی که کمکی به تولید نمی کند، بپرهیزند
مجتبی نظری کارشناس ارشد صنعت خودرو 

در یکی از قطعه سازی های بزرگ بیش از ۱۲هزار نیروی 
انسانی مشغول به کارند و در کوچک ترین کارگاه های 
تولیدی این صنعت حداقل ۱۵۰ نفر فعالیت می کنند. 
بنابراین حفظ اشتغال در این صنعت نیازمند همدلی تمام 

انجمن ها و فعالان این حوزه است
شرایط اقتصادی کشور و وضع تحریم  ویژه برای صنعت 
اهمیت  به خودی خود  آمریکا  دولت  ازسوی  خودرو 
خودروسازی و صنایع وابسته را به همگان گوشزد کرد. اما 
در این خصوص چه باید کرد؟ وظیفه هر یک از کسانی که 

به نوعی در این صنعت مشغول هستند، چیست؟
مجتبی نظری، کارشناس صنعت خودرو با تحلیل 
و  خودروسازی  شرکت های  در  اضطراری  وضعیت 
قطعه سازان داخلی باتوجه به تحمیل فشارهای تحریم  
گفت: »زمان مناسبی برای رقابت با یکدیگر نیست و باید 
به جای سخن پراکنی و انتشار بخشی از واقعیت ها یا 
پنهان کردن برخی اطلاعات که موجب برهم خوردن 
شرایط همدلی در صنعت قطعه سازی می شود، شدیدا 
اجتناب کرد. در یکی از شرکت های بزرگ قطعه سازی 
بیش از ۱۲هزار نیروی انسانی مشغول به کار هستند و در 
کوچک ترین کارگاه های تولیدی این صنعت حداقل 
۱۵۰ نفر مستقیم ارائه خدمات می کنند. با در نظر 
گرفتن آمار ۱6۰۰ کارخانه فعال در تولید قطعات 
خودرو، حفظ اشتغال نیروی انسانی در این صنعت 
نیازمند همدلی تمام انجمن ها و فعالان این حوزه است.« 
تحریم های بین المللی در صنعت قطعه سازی چه 

تاثیراتی را به منصه ظهور رسانده است؟
در جواب این پرسش ابتدا باید درخصوص اعمال تحریم ها 
و این که چرا خودروسازی مورد هجمه دشمن قرار گرفته 

است، مورد بررسی قرار بگیرد. قطعه سازی در زیرمجموعه 
شرکت های خودروسازی داخلی میزان قابل توجهی از 
اشتغال را به خود اختصاص می دهد. دشمن خارجی با 
مختل کردن راه های انتقال ارز و از بین بردن روش های 
شرکت های  بین المللی،  در سطح  تجاری  خریدهای 
تولیدکننده قطعات خودرو را در شرایط سخت قرار داده، 
این در حالی است که اهمیت رفاه عمومی در گرو اشتغال و 
حفظ دانشی است که در صنعت به منصه ظهور رسیده 

است.
 در چنین شرایطی چه راهکاری در اولویت است؟

در هر کشوری که با مساله تحریم مواجه می شود، مهم ترین 
موضوع حفظ آرامش مدیران و تصمیم گیران در بنگاه های 
در  رقابت  دیگر  نوعی  به  است.  کشور  آن  اقتصادی 
صحنه های تجارت داخلی باید جای خود را به همکاری و 
هم اندیشی ها بدهد تا بتوانیم در مقابل فشارهای خارجی 
ایستادگی  کنیم. زمانی که از موانع و محدودیت های تحریم 
حرف به میان می آید، باید گفت محدودیت های بین المللی 
از جریان تامین مواد اولیه تولید شرکت های کوچک 
شرکت های  تجهیزات  بزرگ ترین  تا  قطعه سازی 

خودروسازی را در برمی گیرد.
در مواجهه با تحریم ها شرکت های خودروساز دچار چالش 
شده اند و به تبع آن ها شرکت های قطعه سازی هم متاثر از 
شرایط شرکت های خودروسازی در شرایط پیچیده ای قرار 
برای آن که جریان خودروسازی در کشور  گرفته اند. 
همچنان ادامه داشته باشد، این الزام در وزارت صمت وجود 
دارد که خودروسازان را مجاب به همکاری با یکدیگر کند. 
البته موضوع دیگری که این صنعت را درحال حاضر 
می آزارد، کمبود نقدینگی  بوده که موجب خالی شدن 

جیب شرکت های قطعه ساز شده است.
خریدهای شرکت های قطعه ساز با شرایط گذشته صورت 
نمی گیرد؛ یوزانس ها دیگر انجام نمی شود و ال سی ها با 

انتقال روزانه ارز امکان پذیر است. همچنین 
برخی شرکت های تامین کننده مواد 

اولیه برای قطعه سازان درخواست 
پیش پرداخت می کنند و این 

امر باعث شده است کمبود 
نقدینگی و تاب آوری این 
تاخیر  برای  شرکت ها 
سوی  از  پول  تزریق 
خودروسازان به حداقل 

خود برسد.
برای عبور از این شرایط 
نیاز است توجه همگانی 

صورت پذیرد تا زمانی که 
هزینه  بتوانند  خودروسازان 

خرید قطعات را به شرکت های 
تولیدکننده بپردازند. در روال عادی 

شرکت های قطعه سازی می توانند بیش از 
شش ماه زمان برای وصول مطالبات خود اختصاص 

دهند، اما با توجه به شرایط فعلی این صنعت و نیاز به 
پرداخت هایی که باید به طرف های تامین کننده مواد اولیه 
داشته باشند، قدرت تاب آوری قطعه سازان کاهش یافته و 
این شرایط شرکت های خارجی و تامین کننده مواد اولیه 
است که تعیین می کند شرکت های قطعه سازی چه 
میزان فرصت برای تصویه مطالبات به خودروسازان 

می توانند بدهند. 

 انجمن ها و نهادهای دربرگیرنده فعالیت 
شرکت های قطعه ساز درحال حاضر چه کمکی 

می توانند در راستای حل مشکلات موجود داشته 
باشند؟

انجمن ها باید بر ایجاد اتحاد، همدلی و 
هم افزایی متمرکز شوند و وظیفه 
اصلی خود را که رساندن صدای 
و  قطعه ساز  شرکت های 
مشکلات آنان به مقامات و 
مسئولان دولتی است، در 
رأس امور خود قرار داده و 
راهکارهای قابل استفاده را 
مقابل این شرکت ها قرار 
از  انعکاس بخشی  دهند. 
اطلاعات از سوی افراد دارای 
نفوذ در تشکل های مردم نهاد 
موجب سوءبرداشت و اختلاف 
می شود که در حقیقت تعرض و 
تهمت به دیگر افراد فعال در این حوزه 
است. این انجمن ها برای کمک به تولید 
تشکیل شده و فرد در این صنعت مطرح نیست و صنعت به 

عنوان اصل باید در نظر گرفته شود.
مسائلی که در نشست های هفته گذشته مطرح شد، 
تمام آن ها قابل بررسی و پاسخگویی است اما شرایط 
فعلی این ضرورت را از بین می برد. این در حالی است 
تمرکز انجمن ها و شرکت های قطعه سازی در شرایط 
تحریم می تواند بر اتکای تولید دانش و محصول در 

کشور باشد.

برنامه های اجرایی و سیاست های کلی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در سال ۹8 که پیش 
از این تدوین شده بود با تاکید بررونق تولید به 

سازمان های استانی ابلاغ شد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت ، با توجه به 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی و قانون 
برنامه ششم توسعه؛ برنامه ها و دستوالعمل 
های اجرایی به استان ها ابلاغ وسازمان های 
استانی صنعت، معدن و تجارت ملزم به 

اجرای این برنامه ها در سال ۹8 شدند.
برگزاری کارگاه های آموزشی مرتبط با 
تجارت،  و  معدن  صنعت،  های  فعالیت 
پشتیبانی از تولید مواد معدنی دارای ارزش 
افزوده بالا با صدور مجوزهای معدنی،توسعه 
فناوری و شرکت های توسعه بنیان با تغییر 
رویکرد از مونتاژ به نوآوری از جمله برنامه های 
تعیین شده در این وزارتخانه درسال۹8 

خواهد بود.
رضا رحمانی ، وزیر صنعت و معدن و 
تجارت در نامه ابلاغیه خود به مدیریت بازار و 
ساماندهی لجستیک تجاری، تامین منابع 
مالی و توسعه سرمایه گذاری، توسعه تولید و 
تعمق در ساخت داخل، توسعه صادرات غیر 
نفتی و بهبود فضای کسب و کار به عنوان 
هدف گذاری های این وزارتخانه و اجرا آنها 
توسط سازمان های استانی تاکید کرده است.

براساس این هدف هزارو ۲۱ پروانه 
اکتشاف در سال ۹۷ صادرشده است که در 

سال ۹8 به هزارو ۹۲ پروانه خواهد رسید.
بیش از 6۳۰ پروانه بهره برداری از معادن 
تاپایان سال ۹۷ صادر شده است که قرار است 

در سال ۹8 به ۷۰۵ پروانه افزایش یابد.
بیش از ۱6 میلیارد و ۳۴۰ هزار ریال در 
سال ۹۷ در معادن سرمایه گذاری شده است 
که دری سال ۹8 به ۱۷ میلیاردو ۳۲۰ هزار 

ریال خواهد رسید.
همچنین براساس هدف گذاری های 
تدوین شده قرار است در سال ۹8 بیش از 
۲6۲ پروانه واحد های تحقیق و توسعه صادر 
شود و ایجادو توسعه فروشگاه های بزرگ 

زنجیره ای به ۲۷۳ واحد برسد.
بیش از ۳6 هزار و ۵۰۰ واحد صنفی در 
سال ۹8 به صندوق مکانیزه فروش تجهیز 

می شوند همچنین میزان جذب سرمایه 
گذاران خارجی از هزارو ۱۰۱ میلیون دلار 

ارزش به هزارو ۱8۰ افزایش خواهد یافت.
از ابتدا تا پایان سال ۹8 بیش از ۳ 
میلیون ۳۵۵ هزار بازرسی هدفمند از بنگاه 
های اقتصادی انجام خواهد شد و همچنین 
واحد  برداری  بهره  پروانه   ۳۲8 از  بیش 

خدمات مهندسی صادر خواهد شد.
براساس این هدف گذاری ها ۱۳ هزارو 
۱۰۰ واحئ تولیدی در راستای حمایت از 
واحدهای تولیدی برای دریافت تسهیلات به 

بانک معرفی خواهد شد

در سال ۹8 بیش از یک میلیون ۹۴۳ 
هزار ساعت دوره آموزشی و بیش از 66۰ 
نمایشگاه داخلی و بین المللی برگزار خواهد 

شد.
در سال ۹8 ارزش صادرات غیر نفتی تا 

6۱ میلیارد دلار افزایش خواهد یافت.
بر اساس تدوین برنامه ها وسیاست های 
کلی وزارت صنعت و معدن و تجارت، سازمان 
گزارش  که  استانی موظف هستند  های 
ماهیانه خود را در رسیدن به این هدف گذاری 
ها به دفتر سیاست گذاری و برنامه ریزی ارائه 

دهند.

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت 

ابلاغ سیاست ها و برنامه های اجرایی وزارت صمت

پانزدهمین  برگزاري  درحاشیه  ساپکو  مدیرعامل 
اصفهان،  از  خودرو  قطعات  بین المللي  نمایشگاه 
تولیدآزمایشي برخي از قطعات خودروي ۳۰۱ و تست 

قالب هاي این خودرو بازدیدکرد. 
 به گزارش ایکوپرس به نقل ازروابط عمومي ساپکو، 
مدیران ارشد ایران خودرو از خط تولید دو شرکت 
قطعه سازي )همگام خودروي آسیا و اطلس پمپ ایران( 
در استان اصفهان بازدید کرده و از نزدیک درجریان تولید 
آزمایشي برخي از قطعات خودروي ۳۰۱ و تست قالب 

هاي آن در این استان قرار گرفتند. 
منصور منصوري همچنین در مراسم آغاز به کار 
نمایشگاه پانزدهم قطعات استان اصفهان که با حضور 
مقامات این استان برگزار شد، حضور ساپکو در این 
نمایشگاه را حامل پیام روشن خوداتکایی و لزوم همکاری 
قطعه سازان تمام استان های کشور دانست و از طرح این 
شرکت برای هم افزایی و جلب مشارکت سازندگان با 

همکاری انجمن ها در هفت استان خبرداد.
وي با بیان این که استان اصفهان با وجود دارا بودن 

رتبه چهارم فروش قطعات به ایران خودرو، به دلیل تامین 
مواد اولیه این صنعت، از اهمیت بالایی برخوردار است، 
اضافه کرد: با اجراي پروژه هاي خودکفایي  که به ارزش 
۳۰۰ میلیون یورو تعریف شده، به زودی کاهش ارزبری 

قابل توجهی در صنعت قطعه سازی خواهیم داشت.
مدیرعامل ساپکو با اشاره به برنامه ریزی این شرکت 
برای گسترش همکاری با پارک های فناوری، شرکت های 
دانش بنیان و دانشگاه ها در تعامل با انجمن های قطعه 
سازی سراسر کشور، بر لزوم ایجاد مرکزی برای توسعه 
تکنولوژی ها در این صنعت تاکید کرد و افزود: تحریم ها 
به ما ثابت کرد، هر آنچه فعالیت فنی مهندسی و ساخت 
داخل در این سال ها انجام شده، به نفع ما بوده است و با 
همین هدف، کاستی ها و نیازهای صنعت قطعه سازی را 
اعلام کردیم  تا در طرح جهاد خودکفایی از توانمندی 

تمام سازندگان و فعالان این صنعت بهره ببریم.
نشان ساخت:  استان  ساپکو خاطر  مدیرعامل 
اصفهان در تامین 8۵درصد فولاد بدنه خودروها نقش 
آ فریني دارد که با برنامه ای که برای تولیدخودروی ۳۰۱ 

داریم، نیاز ما به تامین کنندگان مواد اولیه استان افزایش 
قابل توجهی خواهد داشت داشت.

برمبناي این گزارش، عادل پیرمحمدي معاون 
طراحي و توسعه محصولات جدید ایران خودرو نیز در 
دیدار با  اعضاي انجمن قطعه سازان اصفهان، تولید 
۳۰۱بدون حضور شریک خارجي را نماد بلوغ صنعت 
خودرو در کشور دانست و افزود: با روند فعلی، تولید ۳۰۱ 
تا پایان سال را با ظرفیت حداکثر ۲۴ دستگاه در ساعت 

خواهیم داشت.
در پایان این نشست، مجتبی استادرحیمی معاون 
کیفیت ایران خودرو گفت: با توجه به اصلاحات ساختاری 
جدید در ساپکو، وارد راه جدیدی در تولید و کیفیت شده 

ایم که کلید آن در پروژه ۳۰۱ خورده است.
گفتني است، پانزدهمین نمایشگاه قطعات خودروی 
اصفهان که مدت چهار روز و از ۲۱ خرداد آغاز شده است، 
با حضور بیش از ۹۵ شرکت داخلی و در فضایی به وسعت 
8۵۰۰ مترمربع از ساعت ۱۷ تا ۲۲ هر روز پذیرای 

بازدیدکنندگان و علاقه مندان به این صنعت است.

آغاز تولیدآزمايشي برخي از قطعات 301 در نصف جهان 
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اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور در پاسخ به نامه رئیس اتاق 
بازرگانی ایران با پیشنهاد اتاق ایران برای ترخیص کالا بدون دریافت گواهی 
مبدأ موافقت کرد. به گزارش فارس، غلامحسین شافعی با ارسال نامه ای به 
اسحاق جهانگیری تقاضای حذف گواهی مبدأ از مجموعه اسناد مورد تقاضای 
گمرک برای واردات کالا را ارائه داد که مورد قبول معاون اول رئیس جمهور 
قرار گرفت. جهانگیری در پی نوشت این نامه، ضمن موافقت با اصل پیشنهاد، 
به وزیر اقتصاد دستور داده است اگر اجرای کار به مصوبه ستاد مقابله با تحریم 
نیازمند است، پیشنهاد آن را ارائه دهد. رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی ایران در نامه ای به اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهوری، 
حذف گواهی مبدأ از مجموعه اسناد مورد تقاضای گمرک برای واردات کالا 
را خواستار شد. اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور در پاسخ به نامه 
رئیس اتاق ایران، ضمن موافقت با اصل پیشنهاد و ضروری دانستن اجرای آن، 
به وزیر امور اقتصادی و دارایی دستور داده است، اگر برای اجرای این پیشنهاد 

به مصوبه ستاد مقابله با تحریم نیاز بود، پیشنهاد آن داده شود.

اسحاق جهانگیری

 موافقت 
با ترخیص کالا بدون 
دريافت گواهی مبدأ

محسن کوهکن ریزی به عنوان پیشنهاد دهنده درخواست بررسی اولویت 
دار طرح مذکور گفت: این طرح یک سال و نیم پیش توسط تعدادی از 
نمایندگان طراحی و تدوین شد، حال اگر این درخواست مورد بررسی 
و تصویب قرار نگیرد، این طرح عملاً اهمیت و تاثیرگذاری خود را از دست 
می دهد. نماینده مردم لنجان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: براساس 
طرح الحاق یک تبصره به ماده ۱8۲ قانون آیین نامه داخلی، دولت مکلف 
است بودجه شرکت های دولتی و نهادهایی را که به نحوی از بودجه عمومی 
استفاده می کنند، به صورت جداگانه تا پایان مهرماه هر سال به انضمام 
گزارش وضعیت مالی آنها را به مجلس ارسال کند. کمیسیون برنامه گزارش 
را به دیوان محاسبات ارجاع می دهد تا آن دیوان بعد از اعلام نظر، گزارش 
خود را طی مدت یک ماه برای رسیدگی به کمیسیون برنامه ارسال کند. 
دراین نشست همچنین محمدرضا صباغیان بافقی در مخالفت با درخواست 
بررسی اولویت دار طرح مذکور گفت: نفس این طرح خوب است، اما متاسفانه 

در شرایط کنونی نوبت بررسی طرح های فوریت دار رعایت نمی شود.

محسن کوهکن ریزی

موافقت مجلس با بررسی 
اولويت دار طرح رسیدگی به 
بودجه شرکت های دولتی

جلسه مشترک درباره همکاری های دوجانبه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان 
اسناد و کتابخانه ملی با حضور سیدعباس صالحی و اشرف بروجردی در وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی برگزار شد. در این جلسه وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بر همکاری های 
متنوع و مشترک میان این وزارتخانه و سازمان اسناد و کتابخانه ملی تأکید کرد و گفت: 
بخش قابل توجهی از فعالیت های سازمان اسناد و کتابخانه ملی مرتبط با کتاب و 
کتابخوانی است و این وزارتخانه در حوزه های پژوهشی و ترویجی همکاری های قابل 
توجهی با این سازمان دارد و با نظرات مشترک می توان این همکاری ها را گسترش داد. 
صالحی دربخش دیگری با تأکید بر اهمیت ایجاد دولت الکترونیک و هوشمند ادامه داد: 
دراین دوره از فعالیت وزارتخانه یکی از کلان برنامه ها توجه و تحقق دولت الکترونیک 
و هوشمند بوده که در آن سه گام حرکت به سمت دیجیتالی شدن، ایجاد پنجره واحد 
داخلی و تشکیل پنجره واحد با مراکز مرتبط با هدف کوتاه کردن زمان صرف شده، حذف 
بوروکراسی و جلوگیری از بارگذاری اطلاعات مخاطبان در درگاه های مختلف دنبال 
می شود. وی افزود: در دولت هوشمند باید از داده ها استفاده های تجمیع شده داشته باشیم 

تا هم مدیران و هم ذینفعان در کارهای علمی و حوزه اقتصاد هنر از آن بهره مند شوند.

سید عباس صالحی

جلسه مشترک 
وزارت فرهنگ و 
ارشاد و کتابخانه ملی 

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: تقویت همکاری های اقتصادی 
و تمرکز بر صادرات به کشورهای منطقه و همسایه از برنامه های دولت است. 
وی در جلسه علنی مجلس و در جریان بررسی لایحه موافقت نامه موقت 
تشکیل منطقه آزاد تجاری بین جمهوری اسلامی ایران و اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا گفت: بنابر تأکیدات رهبر معظم انقلاب، دولت برای توسعه روابط با 
کشورهای همسایه و منطقه تلاش می کند و دراین راستا یکی از برنامه های 
محوری ما تقویت صادرات و تمرکز صادرات به کشورهای منطقه و همسایه 
است. وی با بیان این که این توافق نامه )تشکیل منطقه آزاد تجاری ایران و 
اوراسیا( مفصل ترین و جامع ترین توافقی است که تاکنون ایران منعقد کرده 
است، گفت: تصویب این لایحه به معنای عضویت ایران در اتحادیه اوراسیا 
نیست بلکه یک توافق تجاری برای تعرفه ترجیحی است، این عضویت برای سه 
سال خواهد بود و در طول سه سال ارزیابی ها و مذاکراتی در این زمینه صورت 
می گیرد و بعد از سه سال مختار هستیم که در این اتحادیه به عنوان عضو دائم 

باشیم یا عضویت موقت خود را تمدید کنیم و یا از آن خارج شویم. 

رضا رحمانی

تمرکز بر صادرات 
به کشورهای 
منطقه و همسايه 

مرتضی ابراهیمی مدیریت شرکت پالایش نفت اصفهان براي کمک به آزادي 
۷ زنداني، ۲۰۰ میلیون تومان هدیه کرد. وی  در این برنامه طي سخناني با 
بیان اینکه  این شرکت  که یکي از بزرگترین و استراتژیک ترین صنایع کشور 
محسوب مي شود، اظهار داشت:  به  عنوان یک مسئولیت اجتماعي، وظیفه خود 
مي دانیم که  سوخت مورد نیاز جامعه و مردم را با کیفیت هاي استاندارد تهیه 
کنیم. همین احساس مسئولیت اجتماعي و تعلق عمیق به جامعه و مردم عزیز 
باعث شده تا مدیریت پالایشگاه در مسیر بهبود کیفیت فرآورده هاي تولیدي گام 
بردارد و با رویکرد زیست محیطي  فرآورده هاي راهبردي نفتي تولید نماید ؛ در 
این زمینه  مي توان به احداث مجتمع بنزین سازي در سال ۹۴ اشاره کرد که  از 
آن زمان  تا کنون  پالایشگاه روزانه  ۱۲ میلیون لیتر بنزین یورو ۴ تولید مي شود 
و خوشبختانه توانسته ایم  با تولید سوخت در سطح استاندارد روز بین المللي 
کمک شایاني به محیط زیست استان و کشور بکنیم. از پیامدهاي ارزشمند 
اجراي این پروژه  افزایش روزهاي پاک و داشتن آسمان آبي به عزیزان همشهري 

در این چند سال بوده است. 

مرتضی ابراهیمی 

کمک ۲00 میلیون تومانی 
پالايشگاه اصفهان به 
زندانیان جرائم غیر عمد

رحیم زارع، سخنگوی کمیسیون ویژه تولید ملی و نظارت بر اجرای 
اصل ۴۴ قانون اساسی مجلس، حجم اموال مازاد بانک ها به زودی صفر 
می شودبه گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت   وی با اشاره به مهلت وزارت 
اقتصاد به بانک ها برای فروش اموال مازاد تا پایان سال ۹8، افزود: فروش 
این اموال مصوبه قانونی مجلس است که در قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور بر آن تاکید شده است که در این 
راستا بانک ها باید املاک تملیکی و مازاد بر نیاز خود را بر مبنای قیمت 
پایه مزایده، با وضعیت موجود و به صورت نقدی و نقد و اقساط به فروش 
برسانند.وی  با بیان اینکه در مصوبه قانونی سال ۹۳ بانک ها و موسسات 
اعتباری ملزم شدند سالانه حدود ۳۳ درصد اموال خود اعم از منقول و 
غیرمنقول خود را واگذار کنند، افزود: بانک ها باید در سال جاری برای 
کمک به تامین نقدینگی، تزریق منابع مالی به واحد های تولیدی و چابک 
سازی ساختار های مالی خود، تا پایان سال املاک مازاد خود را واگذار 

کنند و در سال آینده اموال مازاد بانک ها صفر شود.

رحیم زارع

حجم اموال مازاد 
بانک ها به زودی 
صفر می شود

طی مراسمی با حضور مدیرعامل منطقه آزاد کیش فرزانه شرفبافی 
به عنوان سرپرست کیش ایر معارفه شد.  به گزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومی هواپیمایی کیش ایر ، فرزانه شرفبافی مدیرعامل 
سابق هواپمیایی جمهوری اسلامی ایران به عنوان سرپرست شرکت 
هواپیمایی کیش ایر معارفه شد. در مراسم معارفه مظفری مدیرعامل 
منطقه آزاد کیش، اعضای هیئت مدیره کیش ایر، معاونان این 
ایرلاین، معاون گردشگری منطقه آزاد کیش و... حضور داشتند. 
معارفه شرفبافی در حالی صورت می گیرد که وی تا نیمه ماه جاری 
مدیرعامل هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران بود و با حکم وزیر راه 
و شهرسازی به ریاست مرکز توسعه و سیاستهای راهبردی وزارت راه 
وشهرسازی منصوب شده بود. انتصاب شرفبافی به عنوان سرپرست 
)در ادامه مدیرعامل( کیش ایر حاکی از آن است که وی عملکرد 
مناسبی در ایرلاین ملی داشته و به دلایلی خارج از چارچوب های 

معمول بوده است.

فرزانه شرفبافی

انتصاب سرپرست 
هواپیمايی کیش اير

حمیده زرآبادی، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس در گفت 
وگو با ما با اشاره به اخذ مالیات از خرید و فروش خودرو گفت: با 
اخذ مالیات از خرید و فروش خودرو می توان هجمه های وارده بر 
بازار خودرو را کنترل و از افزایش قیمت جلوگیری کرد و بازار را 
به یک ثبات نسبی رساند. زرآبادی افزود: خودرو تبدیل به کالایی 
سرمایه ای شده و مردم برای حفظ ارزش پول خود و یا کسب سود، 
نقدینگی خود را روانه این بازار کرده اند و در صورتی که ۱۰ تا ۲۰ 
درصد مالیات از قیمت خودرو به ازای خرید و فروش اخذ شود 
بساط دلالی تا حدودی جمع می شود.وی تصریح کرد: در حال 
حاضر انگیزه سوداگران در بازار خودرو بالا است و همین موضوع 
تعادل بازار را بر هم می زند. وضع مالیات به راحتی از سود آن ها 
می کاهد و انگیزه آن ها برای جولان در این بازار را از بین می رود 
که  اخذ مالیات از خرید و فروش خودرو برای کوتاه کردن دست 

دلالان مناسب است. 

حمیده زرآبادی

کنترل دلالان خودرو 
با اخذ مالیات 

گفت وگو 

 از کمیته کاغذ و اقتصاد مطبوعات 
تا مشاوره حقوقی و بیمه خبرنگاران

محمد خدادی معاون مطبوعاتی 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
سرمایه گذاری  علت  به  گفت: 
یارانه های  بر  ایران  مطبوعات 
نفتی و جذب آگهی از بنگاه های 
روی  سرمایه گذاری  مختلف، 
به  روزنامه،  فروش  و  مخاطب 

فراموشی سپرده شده است.
در  رسانه ها  و  مطبوعات  فضای 
ایران، سخت ترین دوران مالی خود 
پشت  تاکنون،  ناصری  عهد  از  را 
سر می گذارد. در این میان رسانه های مکتوب، دوران عسرت را با 
شدتی بیشتر از رسانه های دیداری، شنیداری و دیجیتالی می گذراند. 
تغییرات پی در پی در راس جایگاه سیاست گذاری مطبوعات، کثرت 
بی اندازه رسانه های چاپی ملی و محلی و گرانی افسارگسیخته کاغذ، 
فیلم و زینک و سایر هزینه های جاری چاپ، باعث شده تا این وضعیت 

رو به زوال، سیر انحطاطی شدیدتری به خود بگیرد. 
سالی که گذشت، سال بسیار سختی برای مطبوعات بود از آن 
جهت که کاغذ بسیار گران شد و این گرانی کاغذ باعث شد 
که خیلی از مطبوعات تعطیل شوند و خیلی از همکاران ما در 
مطبوعات کاغذی که معروف ترین آنها همشهری بود، شغل خود 
را از دست بدهند. چه تمهیدی از جانب دولت و به ویژه معاونت 
برای  بحران کاغذ حداقل  این  اندیشیده شده که  مطبوعاتی، 

مطبوعات حل شود؟
در مورد کاغذ سه اتفاق افتاد که ما به این جا رسیدیم. اتفاق اول 
به شرایطی که ترامپ به کشور تحمیل کرد، برمی گردد. که البته 
به عنوان یک جنگ تحمیلی اقتصادی، باید روی این کلیدواژه هم 
کار کنید؛ چراکه این دقیقا شبیه به جنگ تحمیلی نظامی است 
که بر ما در هشت سال دفاع مقدس توسط صدام تحمیل شد. در 
این  جنگ تحمیلی اقتصادی ترامپ برجام را پاره کرد در آن جنگ 
تحمیلی صدام قرارداد الجزایررا پاره نمود. این شرایط که اتفاق افتاد، 
منابع ارزی کشور مسدود و محدود شد و طبیعتا روی هزینه ای که 
برای ارز داده می شد، فاصله به وجود آمد و شریان کاغذی که از 
خارج از ایران می آمد، دچار اختلال شد و در حین این ماجرا، کمبود 
کاغذ موجب تفاوت قیمت شد، بخشی از افراد و واردکنندگان کالاها، 
مانند واردکنندگان پوشک و برخی دیگر از کالاها، کاغذ را هم کنار 
پوشک و برخی دیگر از محصولات سلولزی قرار دادند و از آن استفاده 
دلالی کردند که اگر این اتفاق نمی افتاد، شرایط به این وخامت پیش 
نمی آمد! مورد دوم فاصله در تصمیم گیری بین اختصاص ارز نیمایی 
یا ارز کالاهای اساسی بود که واردات را متوقف کرد و مورد سوم 
نداشتن آمار مصرف واقعی رسانه های چاپی است که عملا باعث 

شده در شبکه توزیع اختلالاتی پیش بیاید.

اقتصاد کلان
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 آیین نامه قانون رسیدگی هفته نامه اقتصادی ایران

به دارایی مقامات 
طرحی معروف 
به قانون »از کجا 
آورده ای؟«

به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری قوه قضاییه ،  غلامحسین اسماعیلی سخنگوی قوه قضائیه در ادامه نشست خبری از ابلاغ آئین نامه اجرایی قانون رسیدگی به دارایی مقامات، مسئولان و کارگزاران نظام خبر داد و 
گفت: این قانون دستاوردی برای نظام اجرایی و قضایی کشور است ودر اجابت خواست مردم و نمایندگان مجلس شورای اسلامی و براساس وعده ای که داده بودیم این آئین نامه ابلاغ شد. وی گفت: تصویب این آئین نامه با 
تاخیر مواجه شده بود و رئیس قوه قضائیه بیان کرد وظیفه ما اجرای همه قوانین است و معطل ماندن قانونی را نمی پذیریم و این قانون معطل آئین نامه بود که این آئین نامه جامع ابلاغ شد. ایشان گفت: این آئین نامه شامل 
دو گروه از مسئولان است که گروه اول مشمولان اصل ۱۴۲ قانون اساسی شامل رئیس جمهور، وزرا و برخی مقامات ارشد است که از آغاز مسئولیت باید اموال خود را اعلام کنند تا قوه قضائیه پس از پایان مسئولیت بتواند 
آن را بررسی کند که اگر افزایش نامتعارف داشت نتایج به مردم اعلام شود و دسته دوم از مسئولان براساس این آئین نامه شامل خیل عظیمی از مسئولان در رده های استانداری، فرمانداری، نمایندگان مجلس و همه مقامات 
قضایی هستند که بیشترین شمول را در قوه قضائیه دارد و سامانه ای بر همین اساس اعلام شده و باید این مسئولان در آغاز مسئولیت فهرست اموال خود، همسر و فرزندان خود را اعلام کنند و دایره شمول این قانون بسیار 
گسترده است و همه مسئولان انتظامی و اعضای شورای شهر کلان شهر ها و شهرداران را شامل می شود. سخنگوی قوه قضائیه با اشاره به اینکه هدف ما از تصویب این آئین نامه، صیانت از مقامات است نه مچ گیری، گفت: 

براساس این قانون باید از سلامت رفتار مالی کارگزاران نظام جمهوری اسلامی صیانت شود و مردم بدانند کارگزارانی در نظام داریم که در دوره خدمت هیچ آلودگی مالی پیدا نکردند 

حرف 
کی روش 
بوی تبانی 
می داد

زحمات  »کی روش  کرد:  تاکید  تاج 
زیادی برای فوتبال ما کشید و هیچ وقت 
حرف من تغییر نمی کند، اما عاقبت او 
هزار  بابت ۹۰۰  فوتبال  فدراسیون  از 
دلاری که می دانست ما نامه آن را به 
کنفدراسیون فوتبال آسیا زده بودیم، 
فوتبال  کنفدراسیون  کرد.  شکایت 
آسیا این موضوع را پذیرفته بود که از 
منابع درآمد ما این پول را به کی روش 
کی روش  شکایت  این  کند.  پرداخت 

به فیفا از نظر من غلط بود، البته ما 
فیفا  به  دیگر  مباحث  نیز درخصوص 
شکایت کردیم. کی روش در مصاحبه 
خود عنوان کرده بود فدراسیون فوتبال 
اردوی تیم ملی را به قطر برد تا این 
که  شود  آسیا  ملت های  جام  قهرمان 
تبانی  بوی  فیفا  اخلاقی  کد  لحاظ  از 

می دهد و باید اثبات شود«
وی تصریح کرد: »اینکه ما به قطر رفتیم 
تا قطر قهرمان شود که اصلا درست 

نیست و ما در آخرین دیدار خود قطر را 
۲ بر یک بردیم. برای آماده سازی قطر به 
این کشور نرفتیم و فقط به خاطر اینکه 
یک کمپ خوب را در اختیار داشت که 
۱۲ کشور نیز در آن حضور داشتند به 
آنجا رفتیم. همه اینها در حالی بود که ما 
چمن نداشتیم و هنوز چمن های خود 
را افتتاح نکرده بودیم و یک ماه بعد از 
رفتن به قطر تازه چمن های ما افتتاح 
شد. نمی دانم چقدر از ۹۰۰ هزار دلار 

کی روش پرداخت شده اما فکر می کنم 
سه قسط آن داده شده و حتی شاید 
قسط آخر نیز پرداخته شده باشد و اگر 
پرداخت نشده باشد نیز کنفدراسیون 
فوتبال آسیا پرداخت می کند. می دانم 
۱۵۰۰ هزار دلار یک بار، یک ۳۰۰ هزار 
دلار و یک ۲۰۰ هزار دلار پرداخت شده 
و الباقی پول نیز در قسط آخر پرداخت 
خواهد شد و مشکلی از این بابت وجود 

نخواهد داشت.«

نخستین مجمع نوآوری آسیا و اقیانوسیه 
با همکاریEscap برای نخستین بار در 
ایران از دقایقی پیش در محل سالن 
از  میهمانانی  با حضور  سران  اجلاس 
سراسر قاره آسیا و اقیانوسیه آغاز به کار 

کرد.
در ابتدای این اجلاس دبیر علمی این 
مجمع، صالحی، دقایقی درباره این گردهمایی 

سخنرانی کرد.
سپس دبیرEscap و معاون دبیر کل 
سازمان ملل متحد از درباره اهمیت فناوری در 
دنیای کنونی و تاثیرات گسترده آن بر ابعاد 
مختلف زندگی امروزه انسان ها، نظیر سلامت، 
حمل ونقل و تغییراتی که فناوری ها در اقتصاد 
کشورها ایجاد می کنند به ایراد سخنرانی 

پرداخت.
معاون  اجلاس  این  دیگر  بخش  در 

علمی، فناوری رئیس جمهور سخنرانی کرد.
ستاری در ابتدای سخنرانی خود به۳ 
موج مهم که در سال های پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی در ایران شکل گرفته اشاره کرد 
و گفت: موج نخست مربوط به افزایش تعداد 
تحصیلات  سطح  توسعه  و  دانشگاه ها 
دانشگاهی در ایران است. ستاری موج دوم را 
شکل گیری مراکز رشد، پارک های علمی و 
فناوری و سرمایه گذاری دولت در این مراکز 

برشمرد.
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور 
فناور های  توسعه  و  رشد  را  سوم  موج 

زیست بوم دانست.
ستاری با اشاره به استارت آپ هایی که 
در این موج سوم شکل گرفتند، گفت: 

شرکت های  استارت آپها خلا  از  بعضی 
بین المللی نظیر یوتیوب، اوبر و آمازون را پر 
کرده اند و اکنون در پی حضور در بازارهای 

منطقه  ای هستند.
سورنا ستاری نقش دولت ها در مسیر 
فناوری ها را بسیار مهم دانست و تصریح کرد: 
ایجاد محیط  توانمند ساز از مهم ترین وظایف 

دولت ها در همین راستا است.
ستاری تنظیم چهارچوب های قانونی، 

طراحی ابزارهای اقتصادی برای دسترسی 
شرکت های نوآور به سرمایه، معافیت های 
مالیاتی، بازارسازی برای حضور شرکت های 
نوآور، آموزش و تربیت نیروی انسانی را از 
وظایف دیگر دولت ها در مسیر توسعه فناوری  

در کشورها عنوان کرد.
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور در 
ادامه سخنان خود شبکه سازی و هم افزایی 
استارت آپ ها با صندوق های سرمایه گذاری را 

مهم ترین نیاز امروز آنها دانست.
ستاری در انتهای سخنان خود اهمیت 
مجمع نوآوری آسیا و اقیانوسیه را ایجاد 
همکاری تنگاتنگ منطقه ای عنوان کرد که 
مانع از انحصارطلبی و قدرت های جهانی 

خواهد بود.
این مجمع  کرد  امیدواری  ابراز  وی 
سرآغاری برای توسعه همکاری های پایدار 

کشورهای آسیایی و منطقه ای باشد.

سورنا ستاری نقش دولت ها در مسیر فناوری ها را بسیار مهم دانست 

ایران؛ میزبان اولین مجمع نوآوری آسیا و اقیانوسیه 
جلوگیری از دستکاری قیمت ها در بازار پایه

امیر هامونی  مدیرعامل شرکت فرابورس ایران گفت:  مدیران 
بازار سرمایه در خصوص »قوانین بازار پایه«، مقرر شد ساز و کاری 
ترتیب داده شود تا با بکارگیری شیوه های جدید، از دستکاری 
قیمت و نوسانات عجیب قیمتی در بازار پایه جلوگیری شود ودر 
مورد دامنه نوسان قیمت ها قرار شد در مرحله کشف قیمت، 
دامنه نوسان در نظر گرفته شود و همچنین شرکت کنندگان در 
جلسه، پیشنهاد دهند که دامنه نوسان در روند معاملات به چه 
میزان باشد تا بتوان از نوسانات عجیب و دستکاری قیمت ها 

جلوگیری کرد.
وی گفت: در این جلسه بحث لات سایز )تخمین میزان 
ریسک نسبت به سرمایه(  مطرح شد که کارشناسان در این 
جلسه اعلام کردند محدودیت هایی برای این موضوع در نظر 
گرفته شود و همچنین پیشنهادات لازم برای ضریب مشخص 
را در نظر بگیرند تا توسط افراد سودجو منجر به علامت دهی و 

سواستفاده از بازار نشوند.
ایشان افزود: موضوع دیگر که در این نشست مورد بررسی 
قرار گرفت، بحث مخفی بودن سفارش ها قبل از آغاز معاملات 
و در حین معاملات است که در خصوص اجرای آن هم قرار بر 

این شد تا نظرات جمع بندی شود.
به گفته مدیرعامل شرکت فرابورس ایران، تعیین تعداد 
روزهای کشف قیمت برای بازار پایه از دیگر مباحث مطرح در 
جلسه،  در  کنندگان  شرکت  شد  مقرر  و  بود  جلسه  این 
پیشنهادهای خود را در مورد کاهش یا افزایش روزهای کشف 

قیمت اعلام کنند.
وی اضافه کرد: به دلیل نبود نظارت، میزان ریسک 
معاملات در بازار پایه زیاد است؛  سرمایه گذاران باید این 
موضوع را مورد نظر قرار دهند که بازار پایه بازاری پر ریسک 
است و فرابورس شرکت هایی که در بازار پایه قرار دارند را 
پذیرش نمی کند و به موجب قانون فقط در تابلو معاملات درج 

می شود.
در پایان این جلسه قرار بر این شد کانون کارگزاران و کانون 
نهادهای سرمایه گذاری نظرات کارشناسی خود در مورد مسائلی 
که مورد بحث قرار گرفت را به صورت مکتوب جمع آوری و برای 
تصمیم گیری به سازمان بورس ارسال کنند تا بتوان از این طریق 

دستورالعمل نهایی ارائه شود.
ایشان اظهار داشت: اگر فعالان بازار معتقد هستند که 
دستورالعمل تدوین شده به صورت تدریجی اعمال شود پس 
بهتر است تا پیشنهادهای مربوط به اعمال تدریجی را به طور 

کامل تشریح و ارائه کنند.
جلسه بررسی تغییر قوانین بازار پایه فرابورس با حضور 
»شاپور محمدی« رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، »امیر 
هامونی« مدیر عامل شرکت فرابورس ایران و »سعید اسلامی« 
مدیرکل کانون نهادهای سرمایه گذاری در محل سازمان بورس 

و اوراق بهادار برگزار شد.

قسمت  اول

سازمان امور مالیاتی، مصوبات شورای عالی هماهنگی اقتصادی برای استمهال 
و تقسیط بدهی های واحدهای تولیدی غیردولتی را ابلاغ کرد. سازمان امور 
مالیاتی، مصوبات شورای عالی هماهنگی اقتصادی برای استمهال و تقسیط 
بدهی های واحدهای تولیدی غیردولتی را ابلاغ کرد. مصوبات مالیاتی شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی کشور در مورد بنگاه های تولیدی برای اجرا از سوی 
سازمان امور مالیاتی، ابلاغ شد. در این بخشنامه آمده است: با توجه به مفاد 
مصوبات سی و یکمین و سی و دومین جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
مورخ۱۳۹8/۲/۷و ۱۳۹8/۲/۲8بدینوسیله مقرر می گردد: ۱- تا پایان سال 
۱۳۹8 مدت زمان تقسیط مندرج در ماده ۱6۷ قانون مالیات های مستقیم، 
صرفاً برای بنگاه های تولیدی غیردولتی که برنامه احیای تولید و ساماندهی 
مالی آن ها به تأیید ستاد تسهیل و رفع موانع تولید رسیده است، به حداکثر 
شصت ماه افزایش می یابد. ۲- استفاده از مفاد بند »ز« تبصره ۱۰ ماده واحده 
قانون بودجه سال ۱۳۹۷ در خصوص انتقال مازاد تجدید ارزیابی شرکت ها به 

حساب افزایش سرمایه، تا پایان سال ۱۳۹8 تمدید می گردد.

سازمان امور مالیاتی

نحوه برخورد با 
بدهی  مالیاتی 
واحدهای تولیدی 

به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات سیار ایران، در نشست 
همکاری های دو جانبه جمعیت هلال احمر و وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات که با هدف توسعه ارتباطات و فناوری های نوین در حوزه امداد، 
نجات، خدمات و داوطلبان برگزار شد، »همراه اول« مورد تقدیر قرار 
گرفت. در این نشست، جمعیت هلال احمر با اعطای لوحی به »غالب 
حریری« معاون عملیات و مدیریت شبکه به نمایندگی از طرف مدیرعامل 
بابت عملکرد منسجم،  ایران  ارتباطات سیار  از شرکت  اول،  همراه 
پاسخگویانه، متعهدانه و همکاری در پروژه های ارتباطی این جمعیت 
تقدیر کرد. در بخشی از این لوح تقدیر که به امضای رئیس جمعیت هلال 
احمر رسیده، آمده است: از اینکه با کوشش های بی دریغ و تلاش مداوم 
و با ارائه خدمات مستمر، یاری رسان جمعیت هلال احمر جمهوری 
اسلامی ایران در حوزه امداد و نجات و توسعه خدمات داوطلبانه بوده اید 
صمیمانه سپاسگزارم؛ این تلاش ها مخصوصا در خدمت رسانی و کمک به 

هموطنان متأثر از سیل های سال جاری بسیار ارزشمند بود.

غالب حریری

تقدير هلال احمر و 
وزارت ارتباطات 

رضا خیامیان عضو هیئت مدیره انجمن سازندگان تجهیزات صنعت نفت گفت: 
در زمینه تولید تجهیزات صنعت نفت در حوزه صنایع پایین دستی به خودکفایی 
۷۰ الی 8۰ درصدی رسیده ایم، اما از سوی دیگر در تولید تجهیزات صنایع 
بالادستی همچنان نیاز به تلاش بیشتر داریم. وی در گفت وگویی در خصوص  
شرایط تولیدکنندگان تجهیزات نفتی گفت: سازندگان تجهیزات صنعت نفت 
تمام تلاش خود را می کنند که در شرایط حال حاضر اقتصادی بتواند نیاز های 
صنعت نفت را برطرف کرده تا تجهیزات از طریق تولیدکنندگان داخلی تامین 
شود. وی افزود: مدیران نفتی که پیش از این به دنبال خرید تجهیزات خارجی 
بودند در شرایط حال حاضر متقاضی کالای داخلی هستند که این مسئله تقاضا را 
برای بازار داخلی افزایش داده؛ گفتنی است استقبال از محصولات داخلی می تواند 
در کنار فعالیت کامل پروژه های داخل به نفع تولیدکنندگان تمام شود و حمایت و 
توجه از صنعت نفت به ویژه در بحث تامین منابع مالی می توانند اجرای پروژه های 
نیمه تمام این صنعت را به همراه داشته باشد که این موضوع حجم وسیعی کار را 

به دست پیمانکاران داخلی سپرده که نتیجه نهایی آن اشتغال خواهد بود.

رضا خیامیان

 مرغ همسايه
 غاز است 

محمد کاظم منزوی سرپرست سازمان صمت چهارمحال و بختیاری 
گفت: نخستین بار چسپ رزین در این استان تولید و کشور به 
خودکفایی رسید تا انحصار اروپا در تولید این ماده شیمیایی را بشکند. 
وی در این گفت و گو اظهار داشت: در سال رونق تولید و بدنبال تشدید 
تحریم های ظالمانه، تولید چسب »رزین آب پایه« به همت جوانان 
صنعتگر ایرانی در استان چهارمحال و بختیاری بومی سازی شد. 
به گفته وی، چسب » آب پایه« در صنایع کاغذسازی، بتن، صنایع 
فرش و موکت، چاپ و پارچه کاربرد دارد که قبل از این ماده شیمیایی 
انحصار تولید آن متعلق به اروپایی ها بود و نیاز کشور به این محصول 
از کشورهای بلژیک، آلمان و کره جنوبی تأمین می شد.سرپرست 
سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاری تصریح 
کرد: هم اکنون این محصول در یک کارخانه با سرمایه گذاری ۱6۷ 
میلیارد ریال و زیربنای 6 هزار متر مربع در شهرک صنعتی بروجن 

تولید می شود.

محمد کاظم منزوی

خودکفايی ايران در 
تولید چسب 



 حمیدرضا فولادگر رئیس کمیسیون ویژه تولید ملی با اشاره به واقعی نبودن قیمت 
های فعلی خودرو در بازار گفت: قیمت های فعلی خودرو را جریان دلالی و واسطه ای 
به بازار تحمیل کرده است. در حاشیه نشست کمیسیون ویژه تولید ملی با سازمان 
ملی استاندارد در جمع خبرنگاران گفت: در کمیسیون صنایع بحث ساماندهی 
صنعت خودرو بررسی شد و با این طرح ارتقاء کیفیت و رقابت پذیر کردن این صنعت 
مد نظر قرار گرفته و بر این عقیده ایم تا وقتی این صنعت از حالت انحصاری بیرون 
نیاید و ساختارش اصلاح نشود مشکلاتش ادامه دارد. وی گفت :خرید و فروشهای 
صوری با قیمت های تصنعی در برخی بنگاه ها صورت میگیرد تا اینگونه جلوه داده 
شود که این قیمت ها واقعی است و بدین ترتیب قیمت به بازار تحمیل شود. وی 
ادامه داد: این مشکلات گاهی در قیمت خودرو رخ می نماید و گاهی در خدمات 
پس از فروش که نیاز به اصلاح ساختاری است. فولادگر خاطر نشان کرد: تلاطم بازار 
خودرو شرایط را برای جلوگیری از تولید پراید سخت کرده و به محض اینکه شرایط 
مهیا شود این موضوع اجرایی میشود ، همانطور که چند سال پیش خط تولید پیکان 

متوقف شد امروز هم این کار باید برای خودروهای غیر استاندارد صورت گیرد.

 حمیدرضا فولادگر 

قیمت های فعلی 
خودرو را دلالان به 
بازار تحمیل کرده اند

محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اگر اقتصاد مقاومتی 
اجرا شود نرخ دلار تا ۷۵۰۰ تومان کاهش می یابد. وی با حضور در برنامه نگاه یک 
شبکه اول سیما با بیان اینکه دولت بین ۳ تا ۷ برابر نقدینگی سرمایه دارد، گفت: 
دولت ما جزو دولت های ثروتمند است.  وی با انتقاد از شرایط مدیریت اقتصادی 
گفت: آزادی اقتصادی و اقتصاد آزاد در کشور ما مخلوط شده؛ ما اقتصاد آزاد 
نمی خواهیم. وزارتخانه باید سیاست گذار باشد و کار اجرایی باید به مردم واگذار 
شود اما دولت در کار اجرایی دخالت می کند و مردم برای گرفتن مجوز کار باید 
صف بکشند. رضایی به برخی سیاست گذاری  های اشتباه نیز اشاره کرد و گفت: 
برنامه  ریزی آنقدر مشکل داشت که بسیاری از صنایع سنگین به اصفهان که دچار 
کمبود آب است منتقل شد و در یک سال اخیر دیدیم که آب آنجا قطع شد، در 
حالی که اصفهان مهد صنایع دستی و فرهنگی است و من اطلاع دارم که صنایع 
دستی آنجا در حال نابود شدن است. وی افزود: به شما قول می دهم اگر مقاومت 
فعال اقتصادی داشته باشیم حتی اگر تحریم ها بدتر و فشارها بیشتر شود هم دلار 

۷۵۰۰ تومان می شود. ما در اقتصاد نظم و انضباط آهنین می خواهیم. 

محسن رضایی 

با اجرای اقتصاد 
 مقاومتی دلار ۷۵00
تومان می شود

مهرداد جنتیان معاون فروش و خدمات مشترکان شرکت توزیع برق اصفهان گفت: 
با هدف تحقق مدیریت سبز و کاهش هزینه ها، حذف کاغذ و استفاده از خدمات 
الکترونیکی به تمام شرکت های تحت پوشش صنعت برق استان ابلاغ و اجرایی 
شد.  وی افزود: برنامه ریزی های لازم به منظور تهیه زیرساخت ها و اخذ شماره تلفن 
همراه مشترکان در حال انجام است. وی ادامه داد: این طرح با اطلاعات جمع آوری 
شده در نرم افزار های محاسبه و صدور صورت حساب )بلینگ( و مدیریت ارتباط با 
مشتری CRM می تواند به راحتی با ارسال پیامک برای تلفن های همراه مصرف 
کننده و اخذ تأییدیه از مشترک و استفاده از تلفن های ثابت مصرف کننده موجود 
در سیستم بلینگ راستی آزمایی را انجام دهد و به تسهیل گری این طرح بپردازد 
معاون فروش و خدمات مشترکان شرکت توزیع برق اصفهان اذعان کرد: مشترکان 
اصفهانی می توانند به منظوردریافت اطلاعات قبض به صورت پیامک رمز رایانه را 
به همراه ستاره )*( به شماره ۲۰۰۰۱۲۱ پیامک کرده یا اینکه با ثبت اطلاعات در 
پایگاه اینترنتی شرکت به نشانی www.eepdc.ir آمادگی خود را برای دریافت 

صورت حساب از طریق پیامک اعلام نمایند.

مهرداد جنتیان

خداحافظی 
 اصفهانی ها با 
قبوض کاغذی برق 

دکتر بهرام سبحانی، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در گفت و 
گویی از تشریح برنامه های انجمن در سالی گه گذشت و برنامه برای سال 
جدید گفت. وی گفت: انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در دوره جدید 
هیئت مدیره، اهدافی را تعریف کرده و در راستای آن گام برمی دارد. 
عمده جهت گیری انجمن این است که فعال تر در جهت اتصال اعضای 
زیرمجموعه به یکدیگر حرکت نماید. در واقع به دنبال برقراری پیوند پویاتر 
و ارتباط کاری و حرفه ای جدی تری بین اعضاء بودیم و در همین راستا 
نخستین دوره جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران با رویکرد بومی سازی 
مطرح گردید. سبحانی تصریح کرد: در شرایط فعلی که کشور تحریم است 
و تامین قطعات، تجهیزات، ماشین آلات و مواد مصرفی از خارج به چالش 
بزرگی تبدیل شده است، به این نتیجه رسیدیم که به عنوان اولین قدم، 
جشنواره ارائه فرصت های بومی سازی را در قالب یک نمایشگاه تخصصی 
برگزار کنیم. بنابراین این ایده محقق شد و با استقبال بی نظیر فعالان زنجیره 

فولاد، تامین کنندگان و سازندگان تجهیزات و ماشین آلات مواجه شد.

دکتر بهرام سبحانی

 نگاهی به 
فعالیت های انجمن 
تولیدکنندگان فولاد 

ایرج عرب درخصوص پاداش نایب قهرمانی پرسپولیس در لیگ 
قهرمانان آسیا چنین توضیح داد:»پاداش آسیایی دو میلیون دلار 
بود که AFC صد هزار دلار آن را به عنوان خیریه، ۱8۰ هزار دلار 
برای برگزاری مسابقات  و ۷۵ هزار دلار هم بابت تخلفات و جرائم 
تماشاگران از حساب مان کم کرد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی باشگاه پرسپولیس واریز مبلغ به حساب باشگاه حدود ۱۹ 
میلیارد تومان بود که حدود 8 میلیارد براساس مصوبه هیات مدیره 
قبلی به بازیکنان و کادر فنی توزیع شد. حدود ۷ میلیارد تومان به 
عنوان قسط به بازیکنان پرداخت شد. حدود یک میلیارد تومان 
بابت مالیات معوقه کادرفنی خارجی و بدهی مالیاتی که مربوط 
به دوره های قبل بود پرداخت  شد. حدود ۵/۱ میلیارد آن که وجود 
دارد و سند آن ثبت شده. حدود یک میلیارد هم بابت هزینه های 
جاری تیم هزینه شده.  ۱۷۵ هزار یورو هم بابت مطالبات منشا 

پرداخت کردیم.« 

ایرج عرب

پاداش پرسپولیس 
 در آسیا چگونه 
خرج شد؟

سیدمجید صدری به عنوان رئیس کمیسیون اقتصاد نوآوری و تحول 
دیجیتال اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران، انتخاب شد.

مجید صدری برکرسی ریاست کمیسیون اقتصاد نوآوری و تحول 
دیجیتال اتاق تهران تکیه زدبه گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  
شرکت مخابرات ایران  سیدمجید صدری مدیرعامل شرکت مخابرات 
ایران، با رأی قاطع به عنوان ریاست کمیسیون اقتصاد نوآوری و تحول 
دیجیتال اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران انتخاب 
شد.گفتنی  است؛ سیدمجید صدری که در حال حاضر مدیرعامل 
شرکت مخابرات ایران است، در نهمین دوره انتخابات اتاق تهران که 
با حضور سه هزار و ۴۱۷ نفر از فعالان اقتصادی برای برگزیدن اعضا 
در بخش های بازرگانی، صنعت، معدن و کشاورزی شرکت کرده بود، 
با حضور در ائتلاف برای فردا به عنوان یکی از نمایندگان حوزه فاوا در 
بخش بازرگانی اتاق تهران با به دست آوردن ۱۴۲۷ رأی به عضویت 

این اتاق پذیرفته شد.

سیدمجید صدری

انتخاب رئیس کمیسیون 
اقتصاد نوآوری و تحول 
ديجیتال اتاق بازرگانی تهران

رضا سرافرازی، مدیرکل دفتر آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی 
از غیرمجاز بودن نیمی از چاه های حفر شده در کل کشور خبر داد و 
گفت: تأمین اعتبار برای هوشمندسازی چاه ها با نصب کنتورهای 
هوشمند و حجمی و برخورد با چاه های غیرمجاز، از مطالبات جدی 
است.وی اظهار داشت: بیش از ۷۰۰هزار حلقه چاه در بخش کشاورزی 
وجود دارد که از این تعداد بالغ بر ۳۵۰هزار حلقه چاه غیرمجاز است 
و دستگاه های متولی هیچ مجوزی برای حفر و بهره برداری این چاه ها 
نداده اند. وی افزود: یکی از مطالبات جدی وزارت جهادکشاورزی و 
وزارت نیرو، تأمین اعتبار برای هوشمندسازی چاه ها با نصب کنتورهای 
هوشمند و حجمی و برخورد با چاه های غیرمجاز است. سرافرازی با 
بیان اینکه »اکنون زیر ۱۰درصد چاه های کشور هوشمند هستند که 
در عمل خیلی نمی توان برای مهار آنها اقدام کرد«، گفت: از 8.۵میلیون 
هکتار از اراضی آبی کشاورزی کشور بالغ بر ۲میلیون و یکصد هزار 

هکتار به سیستم های نوین آبیاری مجهز شده اند.

رضا سرافرازی

نصف چاه های حفر 
شده در کل کشور 
غیرمجاز است

علیرضا رشیدیان رئیس سازمان حج و زیارت گفت: از ۱۷ تیرماه 
پرواز زائران حج به عربستان آغاز می شود.به گزارش اعتبار به نقل 
از پایگاه خبری سازمان حج، وی در همایش کارگزاران )مدیران 
کاروان ها و اعضای ستادهای حج( استان های تهران، البرز، قم، 
مرکزی، قزوین و شهرستان کاشان ابراز کرد: در جریان مذاکرات 
حج تمتع ۹8 هم با اقداماتی که صورت گرفت تفاهمات خوبی با 
طرف سعودی انجام شد که از جمله آنها راه اندازی دفتر نمایندگی 
سازمان حج و زیارت در عربستان، برگزاری مراسم و دعاها، بموقع 
بسته شدن قراردادهای مسکن و تغذیه و تدارکات و افزایش تعداد 
زائران از 8۱ هزار نفر به 8۴ هزار نفر بود.رئیس سازمان حج و زیارت 
در ادامه با اعلام اینکه »پروازهای حج امسال توسط هواپیمایی 
حجاج ۱۷  پرواز  نخستین  گفت:  می شود«،  انجام  کشورمان 
تیرماه انجام می شود، پروازهای بازگشت نیز از ۲۷ مرداد برابربا ۱6 

ذی الحجه تا ۱۷ شهریور برابر با 8 محرم انجام می گیرد.

علیرضا رشیدیان 

 پرواز حجاج 
 ايرانی از 1۷ 
تیر ماه 

به گزارش مهندسین ساخت فاز ۱۴، این سکو که ۲۴۰۰ تن وزن دارد 
و در نوع خود سازه ای کم نظیر است، تا ساعاتی دیگر از بندرعباس به 
آب سپرده می شود و بر روی یک کفی شناور، ۵۵۰ کیلومتر مسیر را 
از بندرعباس تا بوشهر طی می کند و در فاز ۱۴ پارس جنوبی نصب 
می شود. با نصب این سکو، تولید روزانه گاز ایران ۵۰۰ میلیون فوت 
مکعب افزایش خواهد داشت. طراحی و ساخت این سکو ۱۰۰ درصد 
توسط مهندسان ایران انجام و از خروج ۱۵۰ میلیون دلار ارز از کشور 
جلوگیری شده است؛ 6۰ درصد تجهیزات به کار رفته در این سکو نیز از 
تولیدکنندگان داخلی تأمین شده است. در وضعیت فعلی و در شرایط 
تحریم نفتی، اجرای این پروژه نماد کامل توانمندی مهندسان و صنعت 
داخلی است و گامی در جهت رونق تولید به شمار می رود. گفتنی است 
ایالات متحده امریکا ظرف هفته های گذشته تحریم های جدیدی 
را علیه صنعت پتروشیمی ایران اعمال کرده و اخیراً نیز معافیت 

کشورهای خریدار نفت ایران از تحریم ها را نیز تمدید نکرده است.

پارس جنوبی 

فاز 14 به همت 
مهندسان ايرانی 
ساخته شد

شرکت سرمایه گذاری توکا فولاد در دوره ۱۲ ماهه منتهی به ۲۹ اسفند ماه 
۱۳۹۷، به ازای هر سهم خود ۲۰۱ ریال سود کنار گذاشت که نسبت به دوره 
مشابه در سال ۹6 افزایش 8۴ درصدی را نشان می دهد.به گزارش پایگاه 
خبری بازار سرمایه )سنا(، شرکت سرمایه گذاری توکا فولاد با سرمایه ۲ هزار 
و 6۰۰ میلیارد ریال، صورت های مالی ۱۲ ماهه دوره مالی منتهی به ۲۹ اسفند 
۱۳۹۷ را به صورت حسابرسی نشده منتشر کرد.شرکت سرمایه گذاری توکا 
فولاد در دوره یاد شده، مبلغ ۵۲۱ میلیارد و ۴۲۴ میلیون ریال سود خالص 
کسب کرد و بر این اساس مبلغ ۲۰۱ ریال سود به ازای هر سهم خود اختصاص 
داد که نسبت به دوره مشابه در سال ۹6 معادل 8۴ درصد افزایش داشته است.
با احتساب سود انباشته ابتدای سال در نهایت مبلغ ۹۲۴ میلیارد و 6۰۵ میلیون 
ریال سود انباشته پایان دوره در حسابهای این شرکت منظور شد. »وتوکا« در 
دوره ۱۲ ماهه سال مالی منتهی به اسفند ۹6، به صورت حسابرسی شده، مبلغ 
۲8۳ میلیارد و 6۹۱ میلیون ریال سود خالص کسب کرد و بدین ترتیب مبلغ 

۱۰۹ ریال سود به ازای هر سهم خود اختصاص داده بود.

شرکت توکا فولاد 

 سود هر 
سهم »وتوکا« 
افزايشی بود

علیرضا  هادی مدیرکل دفتر امور طرح ها و تامین مالی وزارت صنعت، معدن 
وتجارت گفت: قیمت تمام شده کاغذ داخلی به طور معمول از کاغذ وارداتی 
یارانه ای بالاتر بوده و در این شرایط امکان رقابت از تولید کننده داخلی سلب 
می شود. هادی افزود: در حال حاضر مصرف سالانه کاغذ چاپ، تحریر و 
روزنامه در کشور در حدود ۳۳۵ هزار تن است که توسط واحدهای فعال 
موجود می توانیم تا حدود ۵۰ درصد نیاز کاغذ کشور را تامین نماییم. وی  
افزود : در سال ۹۷ و همزمان با افزایش برخی هزینه های تولید، نحوه قیمت 
گذاری کاغذ و شرایط غیر رقابتی کاغذ وارداتی یارانه ای با کاغذ تولید داخل، 
حجم تولید داخل کاهش محسوسی داشته و شاهد افت تولید بوده ایم . 
هادی توضیح داد: در تولید کاغذچاپ ، تحریر و روزنامه ، ۳ واحد تولیدی با 
ظرفیت اسمی بالغ بر ۱۷۵ هزار تن در کشور فعالند و ۵ طرح دیگر باظرفیت 
۳۳8 هزار تن طی چند سال آینده می توانند ،وارد فاز تولید شوند . وی اضافه 
کرد: یکی از این طرح ها در استان خوزستان و با هدف استفاده از باگاس 

نیشکر با ظرفیت تولید ۲۰۰ هزار تن کاغذ در حال احداث است.

 وزارت صنعت، معدن وتجارت

قیمت کاغذ داخلی 
بالاتر از کاغذ 
وارداتی

میان  همکاری  نامه  تفاهم  امضای  مراسم 
پژوهشگاه فرهنگ هنر و ارتباطات و نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، با حضور محمد 
و  هنر  فرهنگ،  پژوهشگاه  رئیس  سلگی 
ارتباطات، داریوش مطلبی معاون پژوهشی 
پژوهشگاه، حسن خجسته رئیس پژوهشکده 
ارتباطات، راضیه یاسینی رئیس پژوهشکده 
پژوهشکده  رئیس  روزخوش  محمد  هنر، 
نهاد  دبیرکل  مختارپور  علیرضا  و  فرهنگ 
کتابخانه های عمومی کشور، امین متولیان، 
معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات، 
مهدی رمضانی معاون توسعه کتابخانه ها و 
کتابخوانی، اسماعیل شفاعی معاون اداری و 
مالی، محمد جوهرچی، مدیرکل پژوهش و 
آموزش و محمد هادی ناصری، مدیر کل روابط 
عمومی و امور بین الملل نهاد کتابخانه های 

عمومی کشور برگزار شد.
لزوم برنامه ریزی برای کتابخانه ها 

براساس پژوهش و تحقیقات
در ادامه این مراسم مختارپور با اشاره به 
نهاد  در  علمی  تحقیقات  و  پژوهش  جایگاه 
کتابخانه ها گفت: از سال ۱۳۹۳ که با حضور 
افرادی چون آقای متولیان و همکاران دیگر 
دوره ای جدید در نهاد آغاز شد، به دلایل بسیار 
تمامی  تا  ایجاد شد  اهتمامی جدی  بدیهی 
فعالیت ها در حوزه کتابخانه های عمومی مبتنی 
بر پژوهش و تحقیقات علمی صورت بگیرد؛ 
موضوعی که تا پیش از این از آن غفلت شده بود 

و مورد توجه قرار نمی گرفت.
وی افزود: در این جهت اقداماتی از جمله 
نشست با استادان حوزه کتابداری، فعال شدن 
بخش پژوهش و غیره صورت گرفت. ما از معدود 
بودجه  زود  بسیار  که  بودیم  دستگاه هایی 

پژوهشی را به طرح های پژوهشی با دانشگاه ها و 
مراکز تحقیقاتی مختلف اختصاص دادیم. چرا که 
معتقدیم اگر کار مبتنی بر پژوهش و تحقیقات 
علمی باشد، اولاً قابلیت سنجش و ارزیابی دارد و 
دوم اینکه می تواند فعالیت ها را استمرار ببخشد 
و برای اصلاح رویه ها و روندها به کار بیاید و از همه 
مهم تر می تواند سازمان را موقعیتی قرار دهد که 
با تغییراتی که به طور طبیعی در دوره های 
مختلف در کشور ایجاد می شود، سازمان دچار 
دگرگونی بنیادین نشود و روال کار ادامه پیدا 

کند.
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
با اشاره به برخی سیاست های نهاد گفت: یکی 
از مسائلی که در نهاد مورد توجه قرار گرفت این 
بود که نهاد در بعضی از حوزه ها مستقیم نباید 
دخالت کند، در بعضی از حوزه ها تصدی گری 

کند و در بعضی از حوزه ها سفارش دهنده و 
استفاده کننده باشد. به عنوان مثال نهاد نباید 
ناشر کتاب های عمومی باشد. چرا که این کار 
دخالت در صنعت نشر محسوب می شود. بر این 
به  صرفاً  را  نهاد  نشر  فعالیت های  اساس 
کتاب های علمی در حوزه آموزش کتابداران 
خودمان محدود کرده ایم. گاهی در برخی از 
اظهارنظرهااین پرسش مطرح می شودکه چرا 
نهاد کار ارزیابی سرانه مطالعه را انجام نمی دهد، 
پاسخ ما این بود که کار نهاد این نیست که 
سنجش سرانه مطالعه را انجام دهد. البته ما 
می توانیم سفارش دهنده این موضوع باشیم، 
اما بنا نیست که در این موضوعات به صورت 

مستقیم وارد شویم.
این که  به دلیل  اتفاقاً  مختارپور گفت: 
دستگاه های مختلفی در کار سنجش سرانه 

مطالعه دخالت کرده اند، این اتفاق افتاده که 
آماری از ۲ تا ۷۵ دقیقه درباره سرانه مطالعه 
ایرانیان مطرح شده است که تقریباً می توان گفت 
که اکثر این آمارها مبنای صحیحی ندارند و اصلًا 
با یکدیگر قابل مقایسه نیستند. به همین دلیل 
امور  برای  اینکه  جای  به  گرفتیم  تصمیم 
پژوهشی، از مجموعه خودمان استفاده کنیم، به 
دریای بیکران دانشگاه ها، مراکز تحقیقاتی و 

پژوهشگاه ها متصل شویم.
وی با ابراز تمایل و درخواست برای 
همکاری با پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات 
گفت: ما بسیار مشتاق همکاری با پژوهشگاه 
هستیم؛ در همین جهت از پیمایش اجتماعی 
برای  پژوهشگاه  سوی  از  که  گسترده ای 
اولویت  دارای  شهرهای  کردن  مشخص 
رسیدگی به لحاظ اجتماعی ارائه شد، بسیار 
استفاده کردیم. اکنون یکسال و نیم است که 
نهاد به بحث رسیدگی و ارائه خدمات به 
شهرهای دارای اولویت های جتماعی وارد 
شده و تا امروز در 8 شهر فعالیت خود را با 
جدیت پیگیری کرده و از منابع اطلاعاتی 
مختلف به خصوص جزوات تولید شده در 
پژوهشگاه برای برنامه ریزی های استفاده کرده 
است. خوشبختانه این برنامه ها در این شهرها 
مانند بشاگرد و بهارستان به ثمر نشسته و مورد 
توجه قرار گرفته است. ما نیز برای در اختیار 
قرار دادن تمام امکانات نهاد به منظور کمک به 
پژوهشگاه اعلام آمادگی می کنیم تا ان شاءالله 
فضای فرهنگی کشور مبتنی بر پژوهش و 
تحقیقات علمی شود و همچنین از پژوهش ها 
و تحقیقات شما بهره می گیریم و امیدواریم که 
هرچه زودتر نتایج این همکاری ها به ثمر 

بنشیند.

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی گفت: در زمینه اجاره بها براساس قانون ساماندهی، ایجاد موسسات اجاره داری که بتواند به صورت حرفه ای بازار را ساماندهی کند، در دستور کار قرار گرفته و از طریق 
استارت آپ ها می توانیم رابطه مالک و مستأجر را معنادار سازیم و واسطه گری ها را کاهش دهیم تا به قشر مستأجر آسیب کمتری وارد شود.  وی درخصوص عملکرد وزارت راه و شهرسازی در زمینه مسکن 
گفت: در بحث وضعیت مسکن در بدو ورود به وزارتخانه مهمترین اقدام ما روان سازی و ایجاد گشایش در تولید و عرضه آن بود تا بتوانیم تولید مسکن را به جریان پایدار تبدیل کنیم. وزیر راه و شهرسازی با 
اشاره به اینکه مهمترین دغدغه ما این بود که بتوانیم شرایط را برای خانه اولی ها همواره کنیم، ادامه داد: ما باید می توانستیم مسکن مهرهای نیمه تمام را تعیین تکلیف کنیم، در حال حاضر جز مواردی که 
دارای مباحث حقوقی و قضایی هستند، همگی تعیین تکلیف شده اند و برخی از واحدها فاقد متقاضی هستند. وی با تاکید بر اینکه توانسته ایم برنامه تولید ۴۰۰ هزار واحد مسکونی را در سال های ۹8 و ۹۹را 
در کنار پروژه های مسکن مهر در برنامه خود قرار دهیم، عنوان کرد: یکی از شاخص های نیاز مسکن میزان ازدواج ها است، در سال ۹۷ در حدود ۵۳۷ هزار ازدواج ثبت شده که اگر ۲۰ درصد آن توان خرید 
مسکن داشته باشند، باید برای 8۰ درصد باقی مانده برنامه ریزی کنیم. اسلامی گفت: یکی از دو محور برای توانمندسازی ساخت مسکن، فراهم کردن زمین بوده، باید با فراهم کردن شرایط ارائه جواز ساخت 

مسکن و عرصه زمین، تولید را روان کنیم. فراهم کردن زمین در روستاها و شهرها در دستور کار قرار گرفته و سازمان ملی زمین و مسکن ماموریت یافته تا در جهت پشتیبانی در عرضه زمین اقدام کند.

هفته نامه اقتصادی ایران
اقتصاد کلان
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قسمت  دهمگفت وگو

 15۲5
واگن باری 
با حمایت 
وزارت 
نفت به 
ناوگان 
ریلی کشور 
پیوست

شرکت  مدیرعامل  دلاویز  محسن 
در  گفت:  سوخت  مصرف  بهینه سازی 
اخیر، یک هزار و ۵۲۵ واگن  یک سال 
ناوگان  به  نفت  وزارت  حمایت  با  باری 
حمل ونقل ریلی کشور پیوسته است. وی 
طرح  پرژه  پنجم  فاز  گشایش  آیین  در 
توسعه حمل ونقل ریلی افزود: این تعداد تا 
پایان امسال به ۴ هزار و ۱۰۰ واگن باری 
افزایش می یابد. وی با بیان اینکه وزارت 
نفت در قالب ظرفیت های ماده ۱۲ قانون 
رفع موانع تولید رقابت پذیر، ضمن حمایت 

امضای  چارچوب  در  ریلی،  صنعت  از 
قراردادهای راه آهن با عامل صرفه جویی 
نیز گام های بلندی برداشته است، ادامه 
داد: سرمایه گذاری در بخش حمل ونقل 
مصرف  در  صرفه جویی  بر  افزون  ریلی 
سوخت، در حفظ محیط زیست و تامین 
رفاه مردم هم موثر است و به همین دلیل، 
وزارت نفت توجهی ویژه به این موضوع 
بهینه سازی  شرکت  مدیرعامل  دارد 
مصرف سوخت با بیان اینکه بهره مندی از 
ذخایر عظیم هیدروکربوری، مجوزی برای 

انرژی در کشور نیست،  مصرف بی رویه 
انرژی  ترازنامه  اساس  بر  کرد:  تصریح 
حدود  خانگی،  حوزه  در   ۱۳۹۵ سال 
۳۹۰ میلیون معادل بشکه نفت خام و 
در بخش حمل ونقل حدود ۳۲۰ میلیون 
معادل بشکه نفت خام انرژی مصرف شده 
که نشان دهنده هدررفت ظرفیتی عظیم 
است. سعید رسولی، مدیرعامل راه آهن 
نیز در این آیین از حمایت های وزارت 
بهینه سازی  شرکت  همکاری  و  نفت 
از  استفاده  به منظور  سوخت  مصرف 

ظرفیت های ماده ۱۲ برای توسعه ناوگان 
کرد.  قدردانی  کشور  ریلی  حمل ونقل 
فاز  افتتاح  آیین  گزارش،  این  اساس  بر 
پنجم پرژه طرح توسعه حمل ونقل ریلی 
و  پیوستن ۴۰۰ دستگاه واگن لبه بلند 
باری به مبلغ قرارداد 88 میلیارد تومان، 
براساس توافقنامه بین شرکت بهینه سازی 
جهموری  آهن  راه  و  سوخت  مصرف 
تجارت  شرکت  توسط  ایران  اسلامی 
عنوان سرمایه گذار  به  کوشش سپاهان 

عامل صرفه جویی، برگزار شد.

 فعالیت اقتصاد                      ی و سرمایه گذاری 
یا بنگاهد                      اری ؟

متأسفانه مجلس و د            ولت از 
یکسو بر خروج از بنگاهد            اری و  
و  شستا  د            اری  شرکت  عد            م 
سازمان تأمین اجتماعی سخن 
د            یگر  طرف  از  و  گویند              می 
انتظارات و توقعات مغایر با این 
رویه را از سازمان و شستا د            ارند             و 
اگر این اوامر محقق نشود            ، فریاد             
بر می د            ارند             که شستا چنین 
است و چنان است. د            ر حالیکه 

اصول و قواعد             بنگاه د            اری و هلد            ینگ د            اری، اقتضاء می نماید             که 
د            یگر به شستا و توابع آن همانند             یک اد            اره کل د            ولتی نگاه نشود             
و اجازه د            اد            ه شود             تا شستا بر اساس اصول و قواعد             اقتصاد            ی و د            ر 
راستای صرفه و صلاح د            راز مد            ت سازمان تأمین اجتماعی به 

بازیگری د            ر عرصه اقتصاد             کشور بپرد            ازد            .
 د            ر چنین حالتی د            یگر از شاخصهای نظیر تعد            اد             پرسنل، 
میزان حقوق و پاد            اش و یا حتی بازد            هی سالانه برای قضاوت د            ر 
مورد             عملکرد             شستا استفاد            ه نخواهد             شد             و با نگاه کلان تری به 
کارکرد             و نقش آن د            ر زمینه ایجاد            ” سرمایۀ بازیافته یا اضافه ارزش 
سرمایه” )gain( توجه می شود            .با چنین رویکرد            ی شستا تلاش 
خواهد             نمود             تا د            ر راستای منافع بلند             مد            ت سازمان ومستمری 
بگیران عمل نماید             تا اینکه با فروش اموال و د            ارائیها، سود             سالانۀ 

بالایی را نشان د            هد            .
د            - آخرین وضعیت سازمان تامین اجتماعی :

سازمان تامین اجتماعی د            ر حال حاضر د            چار کسری نقد            ی 
و جاری است، بد            ین معنا که بلحاظ عد            م پرد            اخت بد            هیهای بیمه 
ای سنواتی و جاری د            ولت، مجبور است که استقراض نماید             )علاوه 
بر فروش املاک و اموال و سهام( و چون غالب وام ها را از بانک 
رفاه کارگران گرفته و می گیرد             بخاطر جریمه اعمال شد            ه از سوی 
بانک مرکزی علیه بانک رفاه کارگران بعضاً هزینه تامین مالی 
برای سازمان بالغ بر ۳۵% می شود             و د            ر چنین شرایطی سازمان 
بایستی تصمیم بگیرد             که سهام بفروشد             یا استقراض نماید             و د            ر 
هر حال بایستی نگاه جد            ید            ی به بخش سرمایه گذاری خود             د            اشته 
باشد            . از طرفی بخاطر تحریم ها و بحران اقتصاد            ی، امکان فروش 
سهام به قیمت مناسب وجود             ند            ارد             و غالباً خرید            اران خواستار 
خرید             اقساطی و قیمت نازل اموال و سهام هستند             و بالنتیجه 
فروش سهام بخاطر نیاز به نقد            ینگی و یا بخاطر خروج از 
بنگاهد            اری بایستی با د            قت بالایی و با رعایت صرفه و صلاح 

سازمان تامین اجتماعی صورت پذیرد            . 

امضای تفاهمنامه بین نهاد کتابخانه ها و پژوهشگاه فرهنگ و هنر

امضای تفاهمنامه بین نهاد کتابخانه ها و پژوهشگاه فرهنگ و هنر
 زنگنه: فضا را برای 

»بابک زنجانی«ها باز نمی کنم
وزیر نفت می گوید که نمی خواهد رجز بخواند، چراکه اکنون 
وقت رجزخوانی نیست، اما تاکید می کند که آتش توپخانه 
رفقای زنجانی شدید است و وزارت نفت نیز در حد توان خود 

می تواند به این حملات پاسخ دهد. 
 زنگنه از سختی های فروش نفت در شرایط تحریم که 
به تعبیر او از زمان جنگ تحمیلی نیز سخت تر است می گوید 
و درباره خشونت، نامهربانی ها و دشمنی های مان نسبت به 
یکدیگر و اینکه فراموش کرده ایم دشمن ما آمریکا و اسرائیل 
هستند هشدار می دهد و حرف و حدیث هایی همچون اینکه 
بیژن زنگنه اهل رفیق بازی و باندبازی است را  تهمت و افترا 
از سوی افرادی می داند که نسبت به پول وزارت نفت طمع 
دارند و او دستشان را از خرید و فروش نفت کوتاه کرده است. 
وزیر نفت 6۷ ساله » زبان گویا، جیب بسته و کمربند محکم« 

را ریشه همه حملات به خود می داند.
»کرسنت« حاشیه همیشگی برای زنگنه است که همه 
جا مخالفانش با آن او را می نوازند. از زمان دولت هفتم و از 
دهه 8۰ به این سو گریبانگیر اوست اما باز هم ترجیح می 
دهد در مورد این قرارداد پرحاشیه فعلا تنها به این جملات 
بسنده کند »طبق زمان بندی، این پرونده اکنون باید تمام 
شده بود و حکم را هم می دادند اما ازسوی طرف مقابل ما در 
پرونده اتفاقاتی افتاد که کار را طولانی کرد، بنابراین هنوز 
پرونده کرسنت زنده است به همین دلیل مایل نیستم درباره 
آن حرف بزنم، هرچند حرف های جالب و شنیدنی هم در این 
مورد دارم اما بیان آن ها را  به مصلحت کشور نمی دانم، مگر 
اینکه به نقطه ای برسم که من را ناچار به این کار کنند تا 
بسیاری از چیزها را بگویم و اگر ناچار بشوم، بسیاری از این 
اسرار را فاش می کنم اما اگر این اسرار فاش شوند بسیاری از 
افراد که صدای شان بلند است، خوش شان نخواهد آمد. حکم 

اگر صادر شود می توان حرف های زیادی زد.«
وزیر نفت درباره حرف و حدیث ها پیرامون قرارداد 
توتال و اینکه چرا ضمانت نامه لازم از این شرکت فرانسوی 
برای حضور در فاز ۱۱ پارس جنوبی اخذ نشده است به طنز 
می گوید » متأسفانه باید دو امضا زیر هر قرارداد باشد که 
فقط یکی از این امضاها متعلق به ماست و طرف مقابل هم 
قبول نمی کند، ما فقط پدر دامادیم و پدر عروس هم باید در 

عقد موافق باشد«.
خبرگزاری خانه ملت در این گفت وگوی مشروح که 
بیش از دو ساعت به طول انجامید، به موضوعاتی چون تهدید 
زنگنه توسط بابک زنجانی، نحوه فروش نفت در دوره تحریم 
ها، شرایط ایران در اوپک، قرارداد کرسنت، قرارداد میدان 
گازی فرزاد B، میزان ثروت شیخ الوزراء و مفاد نامه ۷۲ 

نماینده مجلس  پرداخته است.

محمد اسلامی ایجاد 
سامانه های اجاره 

داری بازار اجاره بها 
را کنترل می کند

نشست مشترک مدیران عامل و جمعی از مدیران باشگاه پرسپولیس 
و ایرانسل درباره تأمین نیازهای مالی و برنامه های طرفین برای فصل 
بعد فوتبالی برگزار شد. نشست مشترک مدیران عامل پرسپولیس و 
ایرانسل در شرکت ایرانسل برگزار شد و طرفین درخصوص کمک های 
مالی ایرانسل و برنامه های باشگاه پرسپولیس گفت وگو کردند. در 
این نشست ایرج عرب، مدیرعامل باشگاه پرسپولیس با اشاره به 
فعالیت های اثربخش ایرانسل در حوزه فوتبال گفت: »سامانه ۳۰۳۰ 
کاملاً معتبر و در خدمت باشگاه است و ایرانسل در این چند سال به 
عنوان منجی باشگاه عمل کرده و ما تمایل داریم ایرانسل همچنان 
در کنار باشگاه بماند.«همچنین دکتر بیژن عباسی آرند، مدیرعامل 
ایرانسل نیز با تبریک قهرمانی های پرسپولیس گفت: »ایرانسل با تمام 
توان آماده کمک به باشگاه ها در راستای رسیدن به برنامه هایی که 
منجر به ایجاد درآمد پایدار می شود است و همواره سعی کرده تا بستر 

چنین شرایطی را برای باشگاه ها فراهم کند.«

 بیژن عباسی آرند 

نشست مشترک 
مديران پرسپولیس و 
ايرانسل
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زهرا سعیدی مبارکه 
موافقت تشکیل 
منطقه آزاد تجاری 
بین ایران و اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا

گفت وگو

علیاصغرکمالیزادهشهردارکرجدرمراسمافتتاحوبهرهبرداریازپارکینگطبقاتیمکانیزه،ارزشاینپروژهراباتوجهبهافزایشچندینبرابریقیمتها،بیشاز۱۰برابرعنوانکردو
گفت:وجوداینپارکینگدرهستهمرکزیشهر،بخشعمدهایازمشکلاتترافیکیمحدودهرامرتفعخواهدکرد.ویبابیاناینکهشورایاسلامیشهردردورهپنجمدورویکردمترقیرامد
نظرقراردادهاست،اضافهکرد:حملونقلومحیطزیستمواردیاستکهازاهمیتبسیارزیادیبرخورداربودهوشورایپنجمبرایایندومقولهاهمیتبسزاییقائلشدهاست.ویتصویب
یکهزارمیلیاردتوماناعتباربهمنظورتوسعهناوگانحملونقلعمومیدرهفتهجاریازسویشورایاسلامیشهررابهعنوانجلوهایآشکارازاینتوجهوحساسیتشوراذکرکردوگفت:
اینجسارتدرشورایپنجمبینظیراست.اینمسئول،توسعهوهمکاریبیشازپیشبابخشخصوصیرابهعنوانرویکردآتیمجموعهمدیریتشهریکرجبرشمردواذعانداشت:باتوجه
بهتحریمهاورکوداقتصادیجاری،امکاناتدولتیوشهرداریپاسخگویبسیاریازنیازهایشهرنیستوبهرهگیریازظرفیتبخشخصوصیمیتواندراهنجاتیبرایمجموعهبهشمارآید.

وی،ازبرنامهریزیبرایساختپارکینگیدرخیابانچهارمرجاییشهرخبردادوادامهداد:اینپارکینگباسرمایهگذاریبخشخصوصیاحداثخواهدشد.

رفع مشکلات پارک خودرو در هسته مرکزی شهر
عبداللهجلالیرئیسشورایاسلامیشهرقمنبودبازارچهصنایعدستیراحلقهگمشدهاینصنعتدانستوگفت:بازارچهعرضهصنایعدستیبایددرشهرقمایجادشدهوظرفیتهای
ارزشافزوده درحالیکه دارد نیاز تولید برای اندکی اعتبارات مالی منابع نظر از افزود:صنایعدستی وی معرفیشود. بینالمللی و ملی درسطح بهدرستی اینصنعت ناشناخته
قابلتوجهیبههمراهداردوازایننظرحائزاهمیتزیادیاست.ویاضافهکرد:توسعهورونقصنایعدستیدروضعیتاقتصادیموجوددرجامعهودرسالرونقتولیدازاهمیت
بیشتریبرخورداربودهوبایدتوجهلازمبهاینبخشصورتبگیرد.ویافزود:تاکنونتوجهدرخوریبهظرفیتهایقمدرزمینهصنایعدستیصورتنگرفتهاست،برایمعرفی
صنعتوهنرصنایعدستیشاهدهیچگونهتحرکیدراینشهرنیستیم.جلالیدربخشدیگریازسخنانخودعنوانکرد:ساماندهیورودیاصلیشهرقمازراهبردهایاصلیشورای
شهردرسال۹۸است،عملیاتساماندهیورودیجعفریهدرمراحلپایانیخودقرارداشتهوبهزودیبهسازیمیشود.جلالیاضافهکرد:پیشرفتشهربازیالغدیرقمنیزوضعیت
مطلوبیداشتهوانتظارمیرودتماموسایلبازیاینمکاندراسرعوقتدرآننصبشدهوبعدازاجرایشهرداریبهتعهداتخوددرزمانبندیمشخصبهبهرهبرداریبرسد.

بازارچه صنايع دستی بايد در قم ايجاد شود

هفته نامه اقتصادی ایران

نوروزی شهردار اصفهان افزود: در روزهای تعطیلی اخیر پروژه هاي 
عمراني کلیدي شهر از جمله مجموعه پل ها و تقاطع غیرهمسطح 
نصف جهان در مجاورت کارخانه قند، پروژه تقاطع غیر همسطح 
در بزرگراه شهید اردستاني، ایستگاه هاي خط دو مترو، پروژه 
فرزانگان، سالن اجلاس و برخي از پروژه هاي کوچک تر در حال 
ساخت و پیشرفت بود و تکاپوي عمراني شهر با تلاش فرزندان 
شما در شهرداري یعني کارگران و مهندسان عرصه عمران و 
آباداني متوقف نشد که در این فرصت از تمام کساني که در 
پروژه هاي شهر مشغول کار و فعالیت بودند و خانواده آن ها که 
نتوانستند از این تعطیلات استفاده کنند، سپاسگزاري مي کنم.

شهردار اصفهان ابراز امیدواری کرد با تلاش شبانه روزی کارگران 
و مهندسان شاهد افتتاح به موقع پروژه های مهم به ویژه مجموعه 
پل هایي که در رینگ چهارم شهر قرار گرفته و از اهمیت بسیار 
بالایي برخوردار است، باشیم. شهردار اصفهان خاطرنشان کرد: 
شهرداری اصفهان توانست خدمات بسیار خوبی را به مسافران 
ارائه کند و با این خدمات فضایي را ایجاد کند تا هموطنان، اصفهان 

را مقصد سفرهاي بعدي خود را انتخاب کنند.
وی با بیان اینکه شهرداری اصفهان خود را برای میزباني از 
مسافران تابستاني آماده مي کند تا با کمک شهروندان، اصفهان 
بتواند محل خوبي براي سفر تمام هموطنان و گردشگران باشد، 
افزود: شهرداري در حال انجام اقداماتي براي این میزباني است.

نوروزی تاکید کرد: از تمام شهروندان انتظار می رود در سال جاری 
نیز همچون سال گذشته در مصرف بهینه آب همکاري کنند تا 
شهرداري بتواند فضاي سبز شهر را سرزنده و شاداب نگه دارد، 
البته به دلیل بارندگي هاي خوبي که شاهد بودیم، امسال 
مشکلات سال گذشته را نداریم، اما هنوز تا رسیدن به حد نرمال 

فاصله زیادي وجود دارد.

نوروزی: تکاپوی عمرانی شهر بدون توقف

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در دیدار با رئیس دانشگاه اصفهان: 

75 درصد تکنولوژی صنعت فولاد کشور بومی سازی شده است
 مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در دیدار با 
رئیس دانشگاه اصفهان: ۷۵ درصد تکنولوژی 

صنعت فولاد کشور بومی سازی شده است 
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در دیدار با 
رئیس دانشگاه اصفهان: ۷۵ درصد تکنولوژی 
صنعت فولاد کشور بومی سازی شده است

جلسۀ  خردادماه  هشتم  چهارشنبه  روز 
شرکت  همکاری های  دفتر  عالی  شورای 
فولاد مبارکه و دانشگاه اصفهان با حضور 
شرکت،  مدیرعامل  عظیمیان  مهندس 
توسعه  و  تحقیق  مدیر  تکنولوژی،  معاون 
و رئیس دانشگاه اصفهان به همراه معاون 
واحد  مدیر  و  پژوهشی  معاون  آموزشی، 

ارتباط با صنعت این دانشگاه تشکیل شد.
دیدار  این  در  فولاد،  خبرنگار  گزارش  به 
مهندس عظیمیان با تأکید بر اهمیت تعامل 
صنعت و دانشگاه تصریح کرد: استفاده از 
چراغ دانش می تواند در توسعۀ تکنولوژی و 
چرخۀ تولید و اقتصاد کشور نقش به سزایی 

داشته باشد.
و  چشم انداز  در  این که  بیان  با  وی 
مبارکه  فولاد  جدید  هدف گذاری های 
دست یابی به دانش فنی روز و تکنولوژی 
فولاد ترسیم شده است ادامه داد: به گونه ای 
آینده  سال  پنج  تا  کرده ایم   برنامه ریزی 
به این هدف مهم و تعیین کننده برسیم. 
مبارکه  فولاد  اینکه  کرد:  خاطرنشان  وی 
و  کشور  فولاد  تولیدکنندۀ  بزرگ ترین 
کافی  ولی  است،  خوب  است  خاورمیانه 
و  کنیم  عبور  مرحله  این  از  باید  نیست؛ 
صورت  این  در  شویم.  تکنولوژی  صاحب 

است که می توانیم مجموعۀ کاملی باشیم.

وی ضمن ابراز خرسندی از دست یابی به 
دانش فنی تولید گندله و آهن اسفنجی در 
کشور تصریح کرد: در حال حاضر با اتکا به 
دانش فنی شرکت های داخلی ۷۵ درصد 
کرده ایم  کسب  را  فولاد  تولید  تکنولوژی 
و نیاز به تلاش بیشتری است که به ۱۰۰ 
درصد تکنولوژی بومی دسترسی پیدا کنیم 
و برای تحقق این امر راهی جز استفاده از 
دانش داخلی که به خصوص در دانشگاه ها 
برای صنعت  این  و  نداریم  تولید می شود 

فولاد کشور یک الزام است.

جلسه  این  در  است  حاکی  گزارش  این 
دفتر  عملکرد  و  فعالیت ها  از  گزارشی 
و  مبارکه  فولاد  شرکت  همکاری های 
دانشگاه اصفهان، ترکیب کارگروه ها، وظایف 
نفرساعت  شامل  آماری  گزارش های  و 
همکاری ها، تعداد بازدیدها و مصوبات و تعداد 

RFP های استخراج شده و... ارائه شد.
رئیس  طالبی  دکتر  خصوص  همین  در 
دانشگاه اصفهان گفت: ظرفیت و پتانسیل 
دانشگاه ها بسیار بالاست و شاید هم اکنون از 
۵۰ درصد این ظرفیت استفاده می شود. این 

تجربۀ شرکت های بزرگ و موفق دنیاست 
که دانشگاه ها را به دل صنعت برده اند. رمز 
موفقیت در این مقوله این است که دانشگاه 
در همکاری نزدیک با صنعت قرار داشته 
باشد و در اتاق های فکر مشترک از دانش 

کسب شده استفاده کند.
 گفتنی است در پایان این نشست بر توسعۀ 
شرکت  دوجانبۀ  همکاری های  و  ارتباط 
فولاد مبارکه و دانشگاه اصفهان تأکید شد و 
قراردادهای همکاری در زمینه های مختلف 

به امضا رسید.

قسمت  سوم

نمایندگان با کلیات لایحه تشکیل منطقه آزاد تجاری بین ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا موافقت کردند زهرا سعیدی مبارکه سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گزارش این کمیسیون درخصوص لایحه مذکور 
را به شرح زیر قرائت کرد: ماده واحده- موافقت نامه موقت تشکیل منطقه آزاد تجاری بین جمهوری اسلامی ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا و کشورهای عضو به شرح پیوست تصویب و به دولت اجازه مبادله اسناد آن داده می شود. 
تبصره ۱- رعایت اصل ۷۷ قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران در مورد هرگونه اصلاح موافقت نامه الزامی است. تبصره ۲- رعایت اصل ۱۳۹ قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران در مورد هرگونه ارجاع به داوری و صلح دعوی موضوع 
فصل 8 موافقت نامه الزامی است. تبصره ۳- وزارت صمت موظف است گزارش سالانه عملکرد این موافقت نامه را با هدف توسعه بازارهای صادراتی و جلوگیری ازبروز زیان به تولیدکنندگان داخلی به کمیسیون های اقتصادی، صنایع 
و معادن و کشاورزی، آب و منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای اسلامی ارائه نماید. تبصره ۴- در اجرای مفاد این موافقت نامه و نیز فهرست کالایی پیوست موافقت نامه مذکور، رعایت کلیه اسناد و قوانین بالادستی از جمله 
بندهای دوم ، شش، هفتم، دهم، یازدهم، پانزدهم و هجدهم سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی و مواد ۳۱ و ۴6 قانون برنامه پنجساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران مصوب ۱۴ اسفند ۱۳۹۵ و 
مواد 8 ، ۲۱ و ۴۳ قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور مصوب ۱ اردیبهشت ۱۳۹۴ و ماده 6۰ قانون احکام دائمی برنامه های توسعه کشور مصوب ۱۰ بهمن ۱۳۹۵ الزامی است. تبصره ۵- اجازه ادامه اعطای نرخ 

های تعرفه ترجیحی موضوع این موافقت نامه و نیز فهرست کالایی پیوست موافقت نامه مذکور، پس از گذشت ۵ سال منوط به ارائه گزارش از طرف وزارت صمت و اخذ مجوز از طرف مجلس شورای اسلامی است.

خبر
استاندار اصفهان: کانون کارشناسان رسمی 
دادگستری استان ظرفیت ارزشمندی دارد

اینکه کانون  بیان  با  اصفهان  استاندار 
کارشناسان رسمی دادگستری استان 
ظرفیت ارزشمندی دارد، گفت: مردم 
انتظار دارند اعضای این کانون با حل 
اختلاف های حقوقی از ارجاع پرونده ها 
به  و  جلوگیری  قضائی،  دستگاه  به 
کنند.به  کمک  پرونده ها  آمار  کاهش 
و  عمومی  روابط  کل  اداره  گزارش 
اصفهان،  استانداری  الملل  اموربین 
دکترعباس رضایی در جمع هیأت مدیره کانون کارشناسان با اشاره 
به ظرفیت ارزشمند این نهاد در استان، اظهار داشت: هر چقدر آمار 
پرونده های قضائی کم شود هزینه های نظام و مردم نیز کاهش می یابد 
و آرامش در جامعه تقویت می شود.وی با بیان اینکه کارشناسان رسمی 
دادگستری امین مردم هستند، تصریح کرد: مردم انتظار دارند اعضای 
این کانون با حل اختلاف های حقوقی از ارجاع پرونده ها به دستگاه 
پرونده ها کمک کنند.استاندار  آمار  به کاهش  و  قضائی، جلوگیری 
رسمی  کارشناسان  کانون  ظرفیت  از  استفاده  همچنین  اصفهان 
و  را خواستار شد  نهاد  مردم  تقویت سازمان های  برای  دادگستری 
گفت: حضور اعضای این کانون در سازمان های مردم نهاد می تواند 
به کاهش ناهنجاری های اجتماعی و فرهنگی در جامعه کمک کند.

وی اظهار داشت: عضویت اعضای کانون کارشناسان دادگستری در این 
سازمان ها می تواند در افزایش آگاهی مردم برای پیشگیری از جرایم نیز 
تأثیرگذار باشد.در این نشست، اعضای هیأت مدیره کانون کارشناسان 
رسمی دادگستری اصفهان با ارائه گزارشی در باره اقدام های انجام شده، 
آمادگی خود را برای کمک به مدیریت استان در جهت استقرار عدالت 
در جامعه اعلام کردند.گفتنی است حجت الله غلامی، معاون هماهنگی 
امور عمرانی استانداری اصفهان همراهی و هماهنگی کانون کارشناسان 
رسمی دادگستری با مدیریت استان را حائز اهمیت خواند و خاطرنشان 

کرد: این نهاد می تواند به مدیریت ها کمک کند.

ساخت اولین ضخامت سنج گامای خاورمیانه در شرکت فولاد مبارکه
اولین ضخامت سنج گامای محصولات 
گرم فولادی کشور با تکیه بر دانش فنی 
متخصصان داخلی شرکت فولاد مبارکه با 

موفقیت بومی سازی شد.
سیستم های  تعمیرات  کارشناس 
اندازه گیری نورد گرم ضمن اعلام این خبر 
افزود: تولید محصول مطابق با استانداردهای 
بین المللی و تأمین درخواست مشتری، به 
دقیق  تجهیزات  و  مدرن  تولید  خطوط 
اندازه گیری نیاز دارد؛ به همین منظور در 
خطوط نورد گرم، دستگاه های ضخامت سنج 

از جایگاه ویژه ای برخوردارند.
وی با بیان این که در خروجی نورد 
ساخت  گامای  یک ضخامت سنج  نهایی 
شرکت توشیبای ژاپن قرار داشت افزود: 
به دلیل  تجهیز  این  محاسبات  قسمت 
استهلاک و آنالوگ بودن در سال ۱۳۹۱ از 

مدار بهره برداری خارج شد.
روند  تشریح  در  اصغری پور  حسن 
ساخت این تجهیز افزود: پس از تهیه نقشۀ 
کار  دستور  در  آن  ساخت   ،C-Frame

تعمیرگاه مرکزی قرار گرفت. در ادامه قطعات 
موردنیاز از داخل کشور تهیه و مونتاژ شد. 

پس از آن تابلوی کنترل تهیه و در سالن برق 
 C-Frame نصب گردید و کابل های موقت تا
کشیده شد. در همین راستا با توجه به 
استراتژیک بودن PC-Base کامپیوتر سرور 

و نرم افزارهای موردنیاز تهیه شد.
وی خاطرنشان کرد: پس از اقدامات 
فوق، اندازه گیری ضخامت با سورس گاما و 
آشکارساز Ion-Chamber آغاز شد که با بروز 
مشکلات بعدی، تصمیم بر آن شد که از 
آشکارساز Scintillator استفاده شود. پس از 
نصب آشکارساز لازم بود سیگنال آنالوگ 
در  تا  تبدیل شود  دیجیتال  به  خروجی 
سیستم کنترلی که بر پایۀ PC طراحی شده 
بود قابل استفاده باشد. در ادامه، برطرف 
کردن مشکلات تقویت کنندۀ نوری که نیاز 
به ولتاژ بالا داشت در دستور کار قرار گرفت

پس از آماده سازی این مراحل، نوبت به 
انتخاب روش اندازه گیری ضخامت شد. نظر 
به  مربوط  مستندات  و  تجربیات  به 
ضخامت سنج های موجود، روش اندازه گیری 
ضخامت سنجی  برای  تضعیف«  »میزان 
انتخاب و برنامۀ مربوط به آن نوشته شد. در 
نهایت پس از انجام آزمایش های لازم به 

صورت سرد و اطمینان از عملکرد صحیح آن، 
تجهیز به خط منتقل شد و اتصالات موردنیاز 
آن مثل آب خنک کاری، کابل های برق و 
شبکه برقرار گردید و تجهیز با حمایت جدی 
و قبول خطرات مرتبط، توسط مدیریت 
ناحیه و همکاری سایر بخش ها، تست گرم را 
با موفقیت پشت سر گذاشت و خوشبختانه 
با  مقایسه  در  اندازه گیری ها  نتایج 
ضخامت سنج های دیگر رضایت بخش بود و 
عملکرد بسیار خوب تجهیز را نشان می داد.

اصغری پور با تأکید بر این که در این 
پروژۀ بزرگ علاوه بر رفع مشکلات ناشی از 
توقف تجهیز و خط تولید، از خروج حدود 
تجهیز  هر  خرید  برای  یورو  هزار   ۲۴۰
جلوگیری و دانش فنی ساخت این تجهیز نیز 
با  موفقیت  این  گفت:  شد،  بومی سازی 
از  گرامی  همکاران  همدلی  و  همکاری 
تعمیرات سیستم های اندازه گیری نورد گرم، 
مرکزی،  تعمیرگاه  پروسس،  کنترل 
آزمایشگاه پرتوزا و الکترونیک و حمایت های 
مدیریت ناحیه به دست آمد که از همۀ این 

عزیزان قدردانی می نماییم.
در همین خصوص امیر گودرزی، رئیس 

کنترل فرایند نورد گرم افزود: انجام این 
فعالیت های مهندسی و نوآورانه در واحد از 
آن جهت باارزش است که در زمانی که با 
محدودیت  در انتقال دانش فنی و تجهیزات 
مواجهیم، می توانیم با استفاده از هوش و 
استعداد ذاتی و فعالیت های همکاران بر 

بسیاری از مشکلات پیش رو غلبه کنیم.
علی حاجیان نژاد، مدیر ناحیۀ نورد گرم 
گفت:  موفقیت  این  تبریک  ضمن  نیز 
محدودیت های سال های اخیر نه تنها باعث 
توقف کار و تولید در فولاد مبارکه نشد، بلکه 

شرایطی فراهم کرد که کارکنان با اتکا به دانش 
فنی بومی بسیاری از تجهیزات را بومی سازی 
کنند و بومی سازی ضخامت سنج مذکور که 
ممکن بود به موضوعی بحرانی مبدل گردد، 
خوشبختانه با اتکا به دانش فنی و تجربه تیمی 
بعد از چندین ماه تلاش بی وقفه این اراده و 
تصمیم به نتیجه رسید و این ضخامت سنج با 
موفقیت کامل در مدار بهره برداری قرار گرفت. 
کسب این موفقیت بزرگ را به همۀ کارکنان 
فولاد مبارکه و مخصوصا تیم مهندسی و 

متخصص نورد گرم تبریک می گوییم.

قسمت  سومگفت وگو گفت وگو
حمید رضا فولادگر: احداث سد و تونل سوم 

کوهرنگ هیچگونه مشکل مالی ندارند
فولادگر با بیان اینکه در یک ماه آینده 
گزارش جدید ما درباره بهبود محیط 
کسب و کار به مجلس ارائه می شود، 
گفت: تا آخر سال ۹6، مشکلات اول 
و دوم تولیدکنندگان عدم دسترسی 
به منابع مالی و سرمایه در گردش 
بود اما این مشکلات در سال ۹۷، این 
در مورد در رده های بعد قرار گرفت و 
مشکلات اول و دوم تولید کنندگان 

تغییر مکرر بخشنامه ها و قوانین و همچنین نوسان شدید قیمت ها 
به ویژه قیمت مواد اولیه بود. وی با اشاره به اصلاح قانون انجام 
شده در فضای کسب و کار گفت: در این راستا افزایش اختیار در 
ماده ۵۷ قانون رفع موانع تولید است، بر این اساس هیئت های 
مقررات زدایی و تسهیل مجوزهای کسب و کار به ریاست وزیر 
اقتصاد به طور منظم جلسه دارند، ما اختیار این هیئت را بیشتر 
کرده و سیر مجوزها را تسهیل کردیم. نماینده اصفهان در مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه قانون حداکثر استفاده از توان تولید 
داخل را به روز کردیم، افزود: سامانه ای طراحی شد که از این 
پس تمام تولیدکنندگان، فعالان اقتصادی و یا پیمانکاران، توانایی 
خود را در این سامانه وارد کرده، دستگاه های دولتی، عمومی شبه 
دولتی و یا شرکت های دولتی و حتی خصوصی که از امکانات 
دولتی استفاده می کنند نیز نیازمندی های خود را در این سامانه 
وارد کنند. وی ادامه داد: از این پس هرکس بخواهد حتی یک قلم 
کالا وارد کرده و پروژه ای انجام دهد ابتدا باید از سامانه استعلام 
گرفته و اگر امکان ۱۰۰درصد آن در داخل نیست سپس از خارج 
تهیه کند. فولادگر با اشاره به تصمیماتی که درباره تبلیغات کالاها 
گرفته شده است، تصریح کرد: تبلیغات کالاهای خارجی که امکان 
ساخت آن در داخل هست در رسانه  ملی، مطبوعات وابسته به 

بیت المال و بیلبوردهای عمومی ممنوع است.

حضور فعال ذوب آهن اصفهان در 
هفتمین نمایشگاه بین المللی حمل و نقل 

ریلی صنایع و تجهیزات وابسته

و  صنایع  ریلی  نقل  و  حمل  بین المللی  نمایشگاه  هفتمین 
بین المللی  نمایشگاه های  دایمی  محل  در  وابسته،  تجهیزات 
تهران آغاز به کار نمود.در این نمایشگاه بین المللی ۷۰ شرکت 
داخلی و خارجی آخرین توانمندی ها و دست آوردهای خود در 
حوزه صنعت حمل و نقل ریلی را به نمایش گذاشته اند.هدف 
از برگزاری این نمایشگاه ارائه توانمندی های تولید کنندگان 
و معرفی محصولات و تجهیزات به روز حمل و نقل ریلی و 
تجهیزات و خدمات وابسته است.ذوب آهن اصفهان به عنوان 
تنها تولیدکننده انواع ریل های راه آهن و متروی خاورمیانه، با 
عرضه ریل های تولیدی خود به بازدیدکنندگان در این نمایشگاه 

حضوری فعال دارد.
ریل مورد نیاز داخل کشور باید در شرکت ذوب آهن 
اصفهان تامین شود و تولید آن شتاب بیشتری بگیرد

 دکتر اسلامی وزیر راه و شهرسازی در بازدید از این نمایشگاه در 
غرفه شرکت ذوب آهن اصفهان حضور یافت و گفت :ما باید ریل 
مورد استفاده در پروژه های ریلی کشور را با محصولات ذوب آهن 
اصفهان تامین کنیم تا نیازی به واردات این محصول نداشته 
باشیم. وی ضمن ابراز رضایت از ورود ذوب آهن به تولید ریل و 
کیفیت ریل های تولیدی این شرکت، گفت: تولید ریل در ذوب 
آهن اصفهان باید شتاب بیشتری بگیرد.مهندس سید حسین 
این  نیز در  دیباجی مدیر کیفیت شرکت ذوب آهن اصفهان 
 U33 ،UIC60 گفتگو به تولید انواع محصولات ریلی از قبیل
و S۴۹ در شرکت سهامی ذوب آهن اشاره کرد و عنوان داشت 
کیفیت ریل های تولیدی ذوب آهن قابل رقابت و حتی بالاتر از 
 UIC60 ریل های وارداتی است و در حال حاضر محصول ریل

در نورد 6۵۰ ذوب آهن اصفهان در حال تولید می باشد.

قسمت  آخر

استاندار  رضایی  عباس  دکتر  سوی  از  درحکمی 
اصفهان، غلامرضا کیهان پور به سمت نماینده تام الاختیار 

و بازرس ویژه استاندار منصوب شد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل 
استانداری اصفهان؛ در حکم استاندار اصفهان خطاب به 
غلامرضا کیهان پور آمده است:با عنایت به مراتب تعهد و 
تجربیات ارزشمند، جنابعالی را به موجب این حکم به عنوان 
نماینده تام الاختیار و بازرس ویژه استاندار منصوب می نمایم. 
امید است در سایه توجهات خداوندمتعال و بهره گیری از 
تمام ظرفیت ها در انجام مأموریت های محوله در راستای 
تحقق اهداف نظام مقدس جمهوری اسلامی و منویات مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( و سیاست و برنامه های دولت 

تدبیر و امید موفق باشید.

با حکم استاندار اصفهان، نماینده تام الاختیار 
و بازرس ویژه استاندار منصوب شد

طرح جامع فولاد، با حضور شرکت های  ملی فولاد ایران، فولاد مبارکه، گل گهر، منطقه خلیج فارس،  مادکوش،  صبا فولاد خلیج فارس و کاوه جنوب 

خداداد غریب پور در نشست بررسی برنامه ۱۰ میلیون تنی 
تولید فولاد در منطقه خلیج فارس که با حضور مشاور طرح 
جامع فولاد، مدیران عامل شرکت های ملی فولاد ایران، فولاد 
مبارکه، گل گهر، منطقه خلیج فارس،  مادکوش،  صبا فولاد 
خلیج فارس و کاوه جنوب برگزار شد، تصریح کرد: با مشخص 
شدن ساختار تفاهمنامه اموری همچون سرمایه گذاری در 
بخش تامین آب، انرژی، بندر و نوع سرمایه گذاری ها تعیین 

خواهد شد.
به گزارش گروه اقتصادی اعتبار وی با تاکید بر اینکه از تجربه 
شرکت های سرمایه گذار در منطقه خلیج فارس استفاده 
شود، گفت: باید نگاه جامعی به توسعه در این منطقه داشته 
باشیم و تکلیف کل بسته سرمایه گذاری از جمله نحوه ارایه 

زیرساخت ها روشن شود.
در این نشست محمد ابکا مدیر عامل فولاد تکنیک و مشاور 
مادر طرح جامع فولاد جزئیات برنامه ۱۰ میلیون تنی فولاد 
را ارایه کرد و گفت: برای تحقق این برنامه نیاز به ۱8 میلیون 
تن گندله و ۱۱.۹ میلیون تن آهن اسفنجی داریم. وی با بیان 
اینکه ظرفیت تولید گندله سنگ آهن در منطقه خلیج فارس 
باید ۱۳ میلیون تن افزایش یابد،  افزود: یکی از نکات مورد 
توجه، مقیاس های تولید است به گونه ای که بتوان تولید 

رقابتی و با هزینه پایین انجام داد.
به گفته ابکا، برای تحقق این برنامه هزار مگاوات باید به 
ظرفیت تولید برق منطقه اضافه شود. وی به کل سرمایه 
گذاری اشاره کرد و گفت: برآورد کل سرمایه گذاری این 

برنامه ۵.۳ میلیون یورو است که۱.6 میلیون یورو مربوط به 
بخش زیرساخت خواهد بود.

مشاور مادر طرح جامع فولاد با تاکید بر ورود مواد اولیه و 
صدور محصولات با ارزش افزوده از این منطقه اظهار داشت: 
۱۰ میلیون تن از مواد اولیه این برنامه قرار است از طریق 
واردات تامین و در عین حال ۵ میلیون تن از محصولات 

ساخته شده به خارج کشور صادر شود.
تاکنون مواردی همچون جانمایی اجرای  تاکید کرد:  وی 
پروژه ها، بررسی مبادی تامین مواد اولیه و بررسی تامین 

زیرساخت ها به ویژه به صورت “متمرکز” انجام شده است.
سمیه خلوصی مدیر برنامه ریزی و نظارت استراتژیک اظهار 
داشت: در سال گذشته نحوه مشارکت و اجرای طرح های 
توسعه مشخص شده بود و اکنون با آماده شدن تفاهمنامه، 

شرایط اجرای این برنامه مشخص خواهد شد.
حسن خلج طهرانی مدیر عامل منطقه خلیج فارس درباره 
زیرساخت ها گفت: مکاتبات مربوط به اجرای طرح های 
توسعه با مقامات مربوطه و سرمایه گذاران انجام شده است. 
وی ادامه داد: در برنامه کلان منطقه ویژه صنایع معدنی و 
فلزی خلیج فارس، برنامه ایجاد ۳۵ میلیون تن ظرفیت تخلیه 
و بارگیری بندر پیش بینی شده است.در این جلسه مدیران 
شرکت های سرمایه گذار نیز دیدگاه های خود را درباره 

اجرایی شدن این برنامه ارایه کردند.

تفاهمنامه ايجاد 10 میلیون تن ظرفیت تولید فولاد در منطقه خلیج فارس



به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، دکتر غلامرضا سلیمانی که در آیین تودیع و معارفه مدیر کل توسعه سرمایه انسانی و پشتیبانی، گفت: 
ایجاد تحول سازمانی مستلزم ایده های نوین است و با برقراری ارتباط سازنده و هم افزایی با نهادهای ناظر و متناظر می توان این هدف بزرگ را محقق کرد.رئیس کل بیمه 
مرکزی با اشاره به ضرورت حفظ استقلال و اقتدار مجموعه بیمه مرکزی، نسبت به همکاری تنگاتنگ با سازمان های نظارتی تاکید کرد و گفت: مجموعه ای که در 
چارچوب ماموریت ها و مسئولیتهای قانونی خود حرکت می کند در برابر پاسخگویی به سوالات نهادهای نظارتی هیچ گونه مشکل و محدودیتی نخواهد داشت.وی ضمن 
تقدیر و تشکر از مدیر کل سابق توسعه سرمایه انسانی و پشتیبانی از این اداره کل به عنوان یک مدیریت حساس و استراتژیک یاد کرد و اظهار داشت: ایفای وظایف اداری 

در کنار ایجاد فضای مناسب رفاهی و بهبود وضعیت معیشت و تامین رضایت کارکنان در پیشبرد برنامه ها و تقویت اصل وفاداری سازمانی تاثیر انکار ناپذیری دارد. 
رئیس شورای عالی بیمه با تاکید بر اصل شایسته سالاری، از اهمیت دو بخش آموزشی و استخدامی سخن گفت و خاطرنشان کرد: اگر هر یک از کارکنان 

سازمان ها در جایگاه اصلی خود خدمت کنند مشکلات مدیریتی به حداقل می رسد و میزان رضایت مردم افزایش خواهد یافت.

رئیس کل بانک مرکزی گفت:بانک 
مسکن به تنهایی نمی تواند از تولید 
مسکن حمایت کند. اقدامات لازم 
برای تعیین سهم هر یک از بانک 
ملی  طرح  از  پشتیبانی  برای  ها 

مسکن، آغاز شده است.
از  نقل  به  اعتبار  گزارش  به 
خبرگزاری خانه ملت، عبدالناصر 
شورای  مجلس  در  همتی 

رونق  برای  مرکزی  بانک  عملکرد  درخصوص  اسلامی 
مسکن گفت: مسکن یکی از مهمترین بخش های تولید 
کشور است و با توجه به تاکید بر رونق تولید در سال جاری و 
ارتباط مسکن با سایر صنایع و میزان اشتغال، بانک مرکزی 

توجه ویژه ای به این بخش دارد.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: با برنامه های دولت برای 
رونق تولید در سال ۹8 و پشتیبانی مالی سیستم بانکی، 

شاهد رونق مسکن در سال جاری هستیم.
وی اظهار کرد: اعتباراتی که سیستم بانکی برای ساخت 
 ۹6 سال  به  نسبت  داد،  اختصاص   ۹۷ سال  در  مسکن 
اعتبارات  مجموعه  واقع  در  داشت،  افزایش صددرصدی 
مربوط به ساخت و ساز مسکن در سال ۹6 در حدود ۵6 
هزار میلیارد بود که این رقم در سال ۹۷ به ۱۰۳ هزار 

میلیارد تومان افزایش پیدا کرد.
همتی با بیان اینکه صنعت ساخت و ساز قدرت جذب منابع 
مالی زیادی دارد، خاطرنشان کرد: در سال گذشته ۱۳.۵ 
درصد از اعتبارات در بخش مسکن هزینه شد که امسال 

این رقم به ۲۰ درصد افزایش می یابد.
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: قیمت مسکن مانند سایر 
کالاها و دارایی های جامعه، تحت تاثیر قیمت های نسبی 
قرار گرفته است، در نتیجه تنها علت افزایش قیمت مسکن 
میزان  باید  البته  نیست.  عرضه  کاهش  و  تقاضا  افزایش 

عرضه افزایش یابد تا بازار به تعادل برسد.
این عضو کابینه دولت دوازدهم، با اشاره به دلایل افزایش قیمت 
مسکن تصریح کرد: افزایش قیمت مسکن به دلیل قیمت های 
نسبی و تمایل مردم به خرید مسکن و حفظ ارزش دارایی ها 
بود، با سیاست های اخذ شده برای تثبیت اقتصادی و با اجرایی 
شاهد  بانکی  پشتیبانی سیستم  و  مسکن  ملی  طرح  کردن 

کنترل قیمت مسکن در سال ۹8 هستیم.
وام  اعتبار  و  پول  اواخر سال گذشته شورای  وی گفت: 
ساخت مسکن را افزایش داد، این وام قابلیت تبدیل شدن 
به وام خرید را نیز داراست، بدین معنا که فردی که این 
تسهیلات را دریافت می کند، می تواند آن را به خریدار 

منتقل کند. این سیاست ابلاغ شده است.
 همتی با بیان اینکه وزارت راه و شهرسازی برای تولید ۴۰۰ 
هزار واحد مسکونی برنامه ریزی کرده است، توضیح داد: 
بانک مسکن به تنهایی نمی تواند از تولید مسکن حمایت 
کند. اقدامات لازم برای تعیین سهم هر یک از بانک ها برای 

پشتیبانی از طرح ملی مسکن، آغاز شده است.
وام  اینکه سقف تسهیلات  بیان  با  بانک مرکزی  رئیس کل 
مسکن در گذشته برای زوجین ۱۰۰ میلیون تومان بود که این 
رقم در حال حاضر به ۱6۰ میلیون تومان در شهرهایی مانند 
تهران افزایش یافته، تاکید کرد: سقف وام مسکن 6۰ درصد 
افزایش پیدا کرده است که با پیگیری مجلس و دولت شاهد 

اتفاقات مهمی در سال ۹8 در بخش مسکن خواهیم بود.

بیمه سرمد در دو ماهه نخست 
سال جاری موفق به جذب بیش 
حق  ریال  میلیارد   ۵/68۳ از 
ترکیب  حفظ  با  که  شده  بیمه 
اعمال  از طریق  پرتفوی  متوازن 

مدیریت صحیح ریسک محقق شده است. به گزارش روابط 
عمومی بیمه سرمد، عملکرد این شرکت در شاخص حق 
بیمه تولیدی در دو ماهه اول سال جاری نشان می دهد 
که با صدور تعداد بیش از ۳6هزار فقره بیمه نامه، حدود 
۱۳۰درصد از هدف خود را در سال جاری محقق نموده 
است که این شاخص نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
در حدود ۹۰درصد رشد را نشان می دهد. در بازه زمانی 
مورد بررسی، حدود 8۰ درصد از حق بیمه تولید شده در 
بخش بیمه های غیر سهامداری و تنها ۲۰درصد آن به 
بیمه های سهامداری اختصاص دارد که ۴۰درصد رشد 
را به لحاظ تعداد بیمه نامه و حدود ۱۳۰درصد رشد را در 
تولید حق بیمه در بخش بیمه های غیرسهامداری نشان 
می دهد. همچنین این شرکت موفق شده در بازه زمانی 
مذکور، سهم ۲۴درصدی در بیمه های زندگی و ۷6درصد 
در بیمه های غیر زندگی را تجربه کند که نشان از ترکیب 
متوازن پرتفوی در دو ماهه نخست سال جاری داشته است. 
بیمه سرمد در شاخص حق بیمه تولیدی نیز، رشد بیش از 
۱۰6۰درصدی در بیمه های مهندسی، ۱۳۰درصدی در 
رشته بدنه اتومبیل، ۱۲۰درصدی در بیمه های مسئولیت، 
۱۱8درصدی در بیمه های باربری و ۴۰درصدی در بیمه 
های عمر زمانی را نسبت به مدت مشابه در سال گذشته، 
تجربه کرده که دستاورد بزرگ دیگری برای این شرکت 

محسوب می شود.

در دوماهه نخست سال ٩٨ محقق شد

 رشد ٩0درصدی بیمه سرمد 
در تولید حق بیمه 

هفته نامه اقتصادی ایران
بانک و بیمه

www.etebar.net

چهارشنبه 22 خردادماه1398، شماره 182

7 سلیمانی: تحول 
سازمانی مستلزم 

ایده های نوین است

خبر
همتی مطرح کرد:

بانک مسکن به تنهایی نمی تواند از 
تولید مسکن حمایت کند

اعضایتیمکوراشبیمهکوثرباکسبیکمدالطلا،دونقرهویکبرنزبهمقامنایبقهرمانیمسابقاتجایزهبزرگازبکستاندستیافتند.
بهگزارشروابطعمومیبیمهکوثر،تیمکوراشاینشرکت،قهرمانلیگبرترباشگاههایکوراشکشور،بهعنواننمایندهایراندراینرقابتهادرسکوی
دومایندورهازرقابتهاقرارگرفت.دراینمسابقاتجعفرفیروزآبادیدروزنمنهای٦٦کیلوگرمتوانستدردوراولسهرقیبخودازافغانستان،
هندوستانوقزاقستانودرفینالبااقتدارحریفازبکستانیخودراشکستدهدوبهمدالطلادستیابد.همچنینحامدرشیديوامیدتیزتکبهترتیبدر
وزنهای۱۰۰کیلوگرمومنهای۸۱کیلوگرمدرکمالشایستگيبهمدالنقرهومصطفیآهنفروشدروزنمثبت۱۰۰کیلوگرمبهنشانبرنزدستیافتند.
گفتنیاسترقابتهایجایزهبزرگکوراشبهمیزبانیتاشکندازبکستانباحضوربیشاز۱۰۰کوراشکاردرقالب۱۸تیمدرروزهاینوزدهموبیستم

خردادماهبرگزارشدوبهدارندهمدالطلا3هزاردلار،صاحبمدالنقره۲هزاردلاروبهدریافتکنندهمدالبرنزیکهزاردلارپرداختمیشود.

بیمه کوثر نايب قهرمان مسابقات جايزه بزرگ ازبکستان 
نشستکمیتهبهبودوتدوینطرحجبرانباموضوعنظارتوبهبودسطحخدماتدرقراردادبیمهدرمانتکمیلیخانوادهشهداوایثارگران
موسومبه»طرحجبران«باحضورمعاونینفنیومالیواقتصادیبیمهدیدرمشهدمقدسبرگزارشد.بهگزارشروابطعمومیواطلاعرسانی؛
درایننشستکهباحضورمحمدمهدیعزیزیمعاونفنی،بهروزقزلباشمعاونمالیواقتصادی،سجادرامندیمدیربیمههایاشخاصو۱۴
تنازمدیراناستانیوکارشناسانبیمههایاشخاصشرکتبیمهدیبرگزارشد،فرآیندهایقراردادبیمهتکمیلیخانوادهشهداوایثارگران
موسومبه»طرحجبران«موردبررسیقرارگرفت.گفتنیاستدرجهتارتقایسطحکیفیخدماتوکسبرضایتحداکثریبیمهشدگان
اینقرارداد،کارگروههامتعددیدرسراسرشعببرگزارمیشودومدیرانارشدبیمهدیباحضوردرشعب،ازنزدیکدررونداجرای»طرح

جبران«قرارمیگیرد.

برگزاری نشست کمیته بهبود و تدوین »طرح جبران« بیمه دی 

راديو رفاه نقش مهمی در تقارن اطلاعات و شفافیت سازمانی دارد
مدیرعامل بانک رفاه کارگران گفت: رونمایی از رادیو اینترنتی رفاه 
که در حاشیه اینوتکس ۲۰۱۹ رخ داد یک اتفاق نوآورانه، خلاقانه 

و متناســب با روندهای روز اســت و نقش مهمی در تقارن اطلاعات و شفافیت 
ســازمانی دارد. به گزارش روابط عمومی بانــک رفاه کارگران، دکتر محمد علی 
سهمانی مدیرعامل این بانک در مراسم رونمایی از رادیو اینترنتی رفاه که همزمان 
با رویداد رفاتک پیچ در هشــتمین نمایشــگاه بین المللی نــو آوری و فناوری- 
اینوتکس ۲۰۱۹ – صورت گرفت با تقدیر از روابط عمومی این بانک و بهره گیری 
هوشــمندانه از ظرفیت های فناورانه در بازنشر اطلاعات خاطر نشان ساخت: به 
همت روابط عمومی بانک رفاه که یکی از فعال ترین روابط عمومی های صنعت 
بانکداری در کشور است، امروز شاهد رونمایی از یک رسانه دیجیتال به نام رادیو 
رفاه هستیم که تلاش می کند در کمترین زمان ممکن، اطلاعات و اخبار بانک را 
به جامعه ذی نفعان منعکس کند. مدیرعامل بانک رفاه بر ضرورت اتخاذ رویکرد 
روابط عمومی الکترونیک تأکید کرد و اظهار داشت: خوشبختانه در روابط عمومی 
بانک رفاه ضرورت اســتقرار روابط عمومی الکترونیک درک شده و این حوزه به 
منظــور نیل به روابط عمومی کار آمد، چابک و تمام دیجیتال از تمامی ابزارها و 

زیرساخت ها استفاده می کند.

انتصاب مشاور منابع انسانی و عضو هیئت مديره بانک
مصطفی پرتو افکنان در مراســم اهدای حکم حمید رضا شاکری هدف از 
این انتصاب را کمک به اجرایی شدن بهتر روند ادغام بانکها و استفاده بهینه 

از نیروهای توانمند و کیفی آنها در بدنه مدیریتی و اجرایی بانک سپه عنوان کرد. بر اساس 
این گزارش در متن حکم انتصاب شاکری که با حضوردکتر غلامحسن تقی نتاج مدیر عامل 
بانک قوامین و پرتو افکنان عضو هیئت مدیره بانک سپه به وی اهدا شد آمده است: به موجب 
این حکم به سمت مشــاور اینجانب در حوزه منابع انسانی برای انجام امور ادغام بانک ها و 
موسسه اعتباری وابسته به نیروهای مسلح در بانک سپه منصوب می شوید. انتظار می رود 
به منظور اجرای بهینه طرح ادغام، امور زیر در اولویت اقدامات جنابعالی قرار گیرد: - تسهیل 
گردش اطلاعات حوزه منابع انسانی واحدهای ادغام شونده - تشریک مساعی و ارتباط متقابل 
میان مسئولین حوزه منابع انسانی واحدهای ادغام شونده و ادغام پذیر - همکاری در تدوین 
طرح های مرتبط با امور کارکنان - ارایه راهکارهای عملیاتی و موثر برای پیشبرد امور منابع 
انسانی طرح ادغام این گزارش می افزاید: حمید رضا شاکری در حال حاضر معاونت سرمایه 
انســانی بانک قوامین را بر عهده دارد.نتاج مدیر عامل بانک قوامین نیز در این مراســم 
ضمن تبریک انتصاب شاکری اظهار داشت: از این رویکرد بانک سپه تقدیر می کنم و 
اطمینان دارم آثار و برکات این رویکرد موجب موفقیت ادغام و رضایتمندی همه ی 

ذینفعان این طرح به ویژه مدیران و سایر سرمایه های انسانی این بانکها خواهد شد.

 رويکرد بانک پارسیان حمايت از رونق تولید است
نایب رییس کمیســیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه 

انتظارها از نظام بانکی کمی از توان آنها فراتر رفته است، گفت: با این وجود 
بانک های خصوصی توانســتند گام های موثری در رونق تولید و اشــتغال 

بردارند.
حجت الاســلام موســوی لارگانی به اقدامات بانک هــای خصوصی ازجمله بانک 
پارســیان اشاره کرد و افزود: در این راستا بانک پارسیان توانست تا آخر بهمن سال 
گذشــته بیش از ۷ هزار میلیارد ریال تســهیلات در حوزه قرض الحســنه ازدواج، 

خوداشتغالی و درمان پرداخت کند.
وی با اشاره به اهتمام بانک پارسیان به اشتغالزایی و رونق تولید، گفت: همچنین 
این بانک ۳ هزار و ۴۰۰ میلیارد ریال از منابع خود را نیز به اشتغالزایی روستایی 
اختصاص داده اســت و توانسته است گام های موثری در رونق تولید و اشتغال 

بردارد.
نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه بانک ها نیازمند حمایت دولت 
برای رونق تولید هستند، افزود: هم اکنون عمده نقدینگی و سرمایه در گردش مورد 
نیاز واحدهای صنعتی و خدماتی کشور از طریق شبکه بانکی تأمین می شود و بر 

دوش بانک هاست.

تغییر در »ترکیب پرداخت« تسهیلات مسکن
بانک مسکن اطلاعات تامین مالی بخش مسکن و ساختمان در دو ماهه اول سال 

۹8 را منتشر کرد  و بر اساس نسخه جدید آمارهای منتشر شده از سوی اداره کل آمار و اطلاعات 
این بانک، طی دو ماهه اول امسال ۵۲ هزار و ۵۵۱ فقره انواع تسهیلات توسط این بانک به طیفی 
از متقاضیان -شامل تقاضای خرید ، تقاضای ساخت و ساز، تقاضای تعمیر منزل و ...-پرداخت شد. 
این تعداد تسهیلات که طی ماه های فروردین و اردیبهشت سال ۹8 توسط بانک مسکن پرداخت 
شده است به مبلغی معادل ۲ هزار و ۲۰۴ میلیارد تومان ارزش ریالی داشته است. جزییات اطلاعات 
مربوط به تسهیلات پرداخت شده در دو ماه اول امسال نشان می دهد: ترکیب پرداخت تسهیلات به 
دو دلیل »افزایش سقف فروش اقساطی« و همچنین »تغییر فاز معاملات خرید مسکن در شهرهای 
دارای جمعیت مختلف«، با تغییر چشمگیر روبرو شده است. این تغییر در ترکیب پرداخت تسهیلات 
مسکن را می توان با مشاهده افزایش ارزش ریالی تسهیلات پرداختی در دو ماه اول امسال نسبت به 
دو ماه اول سال گذشته به رغم کاهش در تعداد تسهیلات پرداخت شده طی همین مدت، ردیابی 
کرد. از ابتدای سال جاری تا پایان اردیبهشت ماه ۵۲ هزار و ۵۵۱ فقره انواع تسهیلات توسط بانک 
مســکن در کل کشور پرداخت شد. سال گذشته در همین بازه زمانی – دو ماهه اول سال- بانک 
مسکن ۵۴ هزار و ۵۰۰ فقره انواع تسهیلات پرداخت کرده بود. در نتیجه مشخص می شود تعداد 
تسهیلات پرداختی طی دو ماه اول امسال ۴ درصد نسبت به مدت مشابه در سال ۹۷ کاهش پیدا 

کرده است. اما به لحاظ ریالی، ارزش تسهیلات پرداختی ۵ درصد افزایش پیدا کرده است.

جلسه هم انديشی مديران امور شعب و بازرسی در مديريت منطقه اصفهان
محمد کلانتری مدیر منطقه اصفهان در ابتدای این جلسه ضمن خیر مقدم 

به آقایان جهانبخش و موسوی ، اظهار امیدواری کرد در سال جدید بتوانیم با اتحاد ، همدلی 
و انجام کلیه امور به نحو احسن  شاهد رشد و پیشرفت مجموعه بانک باشیم. مدیر منطقه 
اصفهان در این جلسه، به ارائه آماری از وضعیت عملکرد شعب در سال ۹۷ پرداخت. سپس 
از روســای شعب درخواست نمود با برگزاری دوره های آموزشی چهره به چهره و بخشنامه 
خوانی سعی در افزایش دانش علمی همکاران داشته باشند که از طریق این اطلاعات بتوانند 
خدمات بهتر و شایسته ای به مشــتریان ارائه دهند. در ادامه موسوی مدیر بازرسی ضمن 
آرزوی قبولی طاعات و عبادات همکاران در این ماه پر فیض و برکت با اشــاره بر شعار سال 
۹8 »رونق تولید«، ابراز امیدواری کرد با وجود پتانسیل ها و ظرفیت های استان، بتوان در 
مباحث ارزی سهم بیشتری از بازار و مشتری را به خود اختصاص داد. مدیر امور بازرسی در 
خصوص مواردی همچون »آموزش پرسنل، رسیدگی به  شکایات مشتریان ، مشتری مداری، 
توجه ویژه به حسابهای راکد و  سطوح دسترسی کارکنان« نکاتی را مطرح نمود.در ادامه این 
جلسه جهانبخش مدیریت امور شعب هدف از این سفر را شناخت بیشتر کارکنان و ارزیابی 
نکات مطرح شــده در همایش سراسری ۹8 دانست .مدیر امور شعب با اشاره به بحث مهم 
نیروی انســانی، آموزش کارکنان را پله ای برای رسیدن به اهداف بزرگ سازمان خواند .در 

پایان جلسه  به بحث و تبادل نظر با همکاران و بررسی مسائل و مشکلات پرداخته شد .

توسعه بانکداري شرکتي و الکترونیکي در سال رونق تولید

حســین مهري مدیر عامل بانک صنعت و معدن با برشــمردن 
اقدامات انجام شده در راستاي بانکداري شرکتي تأکید کرد: با استقرار بانکداري 
شــرکتي برای هر واحد تولیدی یک واحــد متولی در بانک تعریف کردیم که 
همــکاران ما تمامي نیازها و مباحث بانکي کارآفرینان بزرگ در بخش صنعت 
و معــدن را بر عهده خواهند گرفت تــا دغدغه تولیدکنندگان در این بخش را 
به حداقل برســاند و تمرکز کارآفرینان بر فرآیندهاي تولیدي متمرکز شــود. 
مدیرعامل افزود: در این بانک اصلاح ساختار و بازنگري در فرآیندهاي عملیاتي 
براي بهبود خدمت رســاني به تولیدکنندگان انجام شــده است. رییس هیأت 
مدیره این بانک خاطرنشان کرد: توسعه خدمات الکترونیکي و بانکداري اینترنتي 
یکي دیگر از موضوعات مهم در بانک صنعت و معدن براي ارائه خدمات مطلوب 
تر به مشتریان بزرگ است تا با صرف کمترین هزینه و در کمترین زمان ممکن 
به خدمات مورد نظر دســتیابي داشته باشند. همچنین در این جلسه استاندار 
خراســان رضوي نیز ظرفیت ها و پتانسیلهاي موجود در استان را تشریح کرد 
و افزود: شــرایط و امکانات مناسبي را جهت سرمایه گذاري دراین استان براي 

کارآفرینان مطرح کشور فراهم کرده ایم.

با حمايت همکاران در تمامی شاخص ها موفق بوده ايم
به گزارش روابط عمومی بانک مهر اقتصاد استان کهگیلویه و بویر 

احمد، ســید ضیاء ایمانی – مدیر عامل بانک - در این مراسم، ضمن قدردانی از 
تلاش های کارکنان این استان، ابراز داشت: بانک مهر اقتصاد علی رغم محدودیت 
در استفاده از برخی امکانات و سرویس های بانکی، توانسته است با جلب اطمینان 
و اعتماد عمومی، ضریب نفوذ بالایی در بازار پولی و مالی کشــور داشته باشد و با 
برخورداری از مشتریان چندین میلیونی در رقابتی تنگاتنگ، ضمن رعایت قوانین 
و مقررات ابلاغی از ســوی بانک مرکزی، ســهم قابل توجهی از بــازار را به خود 
اختصاص دهد. وی با اشاره به شرایط اقتصادی و تحریم های ظالمانه کشور، گفت: 
در سال گذشته بخشی از فعالیت های بانک صرف مقابله با چالش های پیش رو از 
جمله بهینه سازی منابع و مصارف بود اما با همه تنگناها یک سال خوب و به یاد 
ماندنی را پشت سرگذاشتیم و توانستیم با تلاش خوب همه کارکنان در یک فرایند 
منســجم و یکپارچه کارنامه قابل قبولی ارائه کنیم.مدیر عامل بانک با بیان اینکه 
اگر بانک مهر اقتصاد در تمام شــاخص های عملکردی خوش درخشیده است، به 
واسطه تلاش کارکنان آن بوده است، تصریح کرد: خوشبختانه با وجود تمامی موانع 
و چالش های پیش رو، در حوزه وصول مطالبات، جذب منابع، فروش املاک مازاد 

و ارائه تسهیلات اقدامات بی نظیری در سال گذشته صورت گرفت.

بهره گیری از ظرفیت های سرمايه ی انسانی  
دکتر غلامحسن تقی نتاج مدیرعامل بانک قوامین در حاشیه 

ی مراسم اهداء حکم عضو هیات مدیره ی بانک سپه به حمیدرضا شاکری به 
عنوان مشاور منابع انسانی ایشان در پیشبرد روند ادغام بانک ها یادآور شد:

با توجه به اهمیت و تبعات وسیع طرح ملی ادغام بانکها و موسسات اعتباری 
نیروهای مسلح با بانک سپه در اقتصاد پولی ایران و همچنین وجود ظرفیت 
های ارزشمند در سرمایه های انسانی بانکهای ادغام شونده در کنار بانک سپه 
استفاده از مدیران با سابقه ی این بانکها در حوزه های تخصصی ذیربط امری 
مناسب و موثر است و معرفی آقای حمیدرضا شاکری در این مقطع زمانی 
بیانگر توجه ویژه مدیریت محترم بانک سپه به این نکته در حوزه ی سرمایه 
انسانی بانکهای طرح ملی ادغام می باشد. وی تصریح کرد: به نوبه ی خودم 
ضمن تبریک این جایگاه به آقای شاکری، از این رویکرد بانک سپه تقدیر می 
کنم و اطمینــان دارم آثار و برکات این رویکرد موجب موفقیت  طرح ملی 
ادغام و رضایتمندی همه ی ذینفعان این طرح به ویژه مدیران و سایر سرمایه 

های انسانی این بانکها خواهد شد.

»رونق تولید«، اسم رمز فعالیت های امسال بانک ملی ايران
بانک ملی ایران گرچه بنا بر وظیفه ذاتی خود همواره به تولید کنندگان 

داخلی و ایجاد اشتغال برای هموطنان تاکید داشته، اما با نامگذاری امسال به عنوان »رونق 
تولید«، این روند شدت بیشتری پیدا کرده است. استراتژی این بانک چه در بخش پرداخت 
تسهیلات و چه در بخش حمایت های غیرمالی، کمک به تولید داخلی به منظور تقویت 
اقتصاد کشــور بوده و هست. مدیرعامل و اعضای هیات مدیره بانک ملی ایران همواره در 
جلسات عمومی و خصوصی خود بر این موضوع تاکید کرده و »رونق تولید« را راه برون رفت 
از شرایط نامطلوب اقتصادی عنوان کرده اند. مروری بر این وقایع، حاکی از اهمیت موضوع 
»رونق تولید« برای گردانندگان بانک ملی ایران است.به عنوان نمونه، مدیرعامل بانک ملی 
ایران در دیدار نوروزی با اعضای هیات مدیره و مدیران ارشد این بانک در سراسر کشور با 
تاکید بر اینکه با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبری و نامگذاری امسال به نام »رونق 
تولید«، امروز اقتصاد و تولید مهم ترین مساله کشور است، گفت: هیچ راهی جز توجه به 
تولید داخلی در شرایط فعلی کشور وجود ندارد چرا که این امر علاوه بر توسعه اشتغال، ما 
را از وابستگی به بیگانگان بی نیاز می کند.دکتر محمد رضا حسین زاده همچنین در جلسه 
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان همدان اعلام کرد که بانک ملی ایران نهایت توان 
خود را در جهت رونق تولید داخلی به کار می گیرد و در این خصوص از تمامی ظرفیت های 

خود برای حمایت و تامین مالی پروژه های تولیدی کشور استفاده خواهد کرد.

حمايت از والیبال حمايت از منافع ملی
 بابک شهیدی مدیر روابط عمومی بانک گردشگری گفت: این بانک 

در موضوع حمایت و اسپانســری فدراسیون والیبال نگاه ملی دارد و به دنبال ایجاد 
شــرایط مناسب برای افتخار آفرینی قهرمانان والیبال کشور است.به گزارش روابط 
عمومی بانک گردشــگری ، شــهیدی در ادامه افزود : حمایت از ورزش والیبال در 
جهت توسعه بعد قهرمانی آن و ایجاد شرایط لازم برای افتخار آفرینی والیبالیست 
های کشــور یکی از اولویت های بانک گردشگری بوده است.وی خاطر نشان کرد : 
ایجاد فرهنگ ورزش در بین افراد جامعه و توجه به جنبه های سلامت جسم و روح 
از دیگر موضوعاتی است که بانک گردشگری در عمل به مسئولیت های اجتماعی 
خود آن را مد نظر داشته و سعی کرده تا در کمپین حمایت از والیبال آن را در بین 
مردم نهادینه کند. همچنین کســب پیروزی و موفقیت تیم ملی والیبال در ایجاد 
روحیه نشاط و سرزندگی بیشــتر در ایران اسلامی موثر است.مدیر روابط عمومی 
بانک گردشگری ضمن تبریک به مناسبت پیروزی های پی در پی تیم ملی والیبال 
در مسابقات لیگ ملت های جهان یاد آور شد: وجود اسپانسر خوب باعث می شود 
تا تیم بدون دغدغه خاطر فقط به تمرین و مسابقه فکر کند. به نوعی وجود اسپانسر 
خود در کسب نتایج مثبت بسیار مهم و اساسی است.گفتنی است بانک گردشگری 

تنها حامی رسمی فدراسیون والیبال کشور تا پایان المپیک ۲۰۲۰ توکیو است.

امضای تفاهم نامه همکاری با مراکز پزشکی
بانک کارآفرین به منظور گسترش همکاری های فیمابین با انجمن 

شرکت های مهندسی پزشکی و اتحادیه بازرگانی تجهیزات پزشکی تفاهم نامه امضاء 
کرد. به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، به منظور گسترش، تسهیل و تسریع 
فعالیت های ارزی و ریالی شــرکت های تخصصی تجهیزات پزشــکی و مهندسی 
پزشــکی، در تاریخ یکم اردیبهشت ماه ســال جاری تفاهم نامه ای میان این بانک، 
انجمن شرکت های مهندسی پزشکی و اتحادیه بازرگانی تجهیزات پزشکی منعقد 
شــد. بر اساس این گزارش، افتتاح انواع حساب های ریالی و ارزی برای شرکت های 
معرفی شده از طرف اتحادیه، ارائه تسهیلات بلندمدت، صدور ضمانت نامه و... از جمله 
خدماتی است که توســط بانک کارآفرین به شرکت های عضو اتحادیه ارائه خواهد 
شد. همچنین به منظور پیشبرد اجرای این تفاهم نامه، جلسات هم اندیشی با حضور 

نمایندگان بانک و اتحادیه در مقاطع زمانی مشخص تشکیل خواهد شد.
جلسه مجمع عمومی عادی سالانه شرکت لیزینگ کارآفرین، با حضور نمایندگان صاحبان 
سهام، بازرس قانونی و حسابرس، اعضای هیأت مدیره و مدیرعامل این شرکت برگزار شد.بر 
اســاس این گزارش، حاضران در مجمع پس از استماع گزارش هیأت مدیره، بازرس قانونی 

و حسابرس، صورت های مالی سال منتهی به ۲۹ اسفندماه ۱۳۹۷ را به تصویب رساندند.

رونمايی از »تُرنج کارتِ« بانک آينده؛ در سال 
بانک آینده؛ در ســال »رونق تولید« و در راســتای حمایت از »رونق تولید«

»کالای ایرانی«، تسهیـــلات کارت اعتباری »ترُنج کارت« را برای بهره برداری 
مشتریان محترم، رونمایی و به بازار عرضه کرد. سقف تسهیلات کارت اعتباری 
»ترُنج کارت«؛ مبلغ ۵۰۰ )پانصد( میلیون ریال، با قابلیت بازپرداخت اقساطی، 
حداکثر ۳6 ماهه است. تسهیلات »ترُنج کارت«؛ صِرفاً برای خرید از شرکت های 
 Close طرف قرارداد )تولیدکنندگان داخلی(، امکان اســتفاده دارد و قابلیت
Loop در کانال های درگاه اینتـــرنتی و کارت خــوان نیز، برای این محصول 
جدید بانک آینده، پیش بینی شــده اســت. صاحبان »ترُنج کارت«، حداکثر 
۳۰ روز پــس از صدور این کارت، مهلت خرید از فروشــگاه های طرف قرارداد 
با بانک آینده را دارند، که پس از این مدت، »ترُنج کارت«، منقضی می شــود. 
دارندگان »ترُنج کارتِ« بانک آینده، در حال حاضر می توانند؛ محصولات یکی 
از شرکت های تولیدکننده لوازم خانگی ایرانی که در شعب بانک به آنها معرفی 
خواهد شــد را خریداری کنند. مذاکره با سایر شرکت های تولیدی و خدماتی 
ایرانی در حال انجام اســت که در صورت توافق و اضافه شدن به لیست »ترُنج 
کارت«، اسامی این شــرکت ها، بلافاصله به مشتریان محترم، از طریق شعبه 

مربوط، اطلاع رسانی خواهد شد.

#معلم_محبوب_من فقط چند روز ديگر مهمان بانک
دانش آموزان عزیز کمتر از دو هفته فرصت دارند تا با ارسال عکس یا 

نقاشی خود در جشنواره #معلم_محبوب_من بانک سرمایه شرکت کنند. به گزارش 
روابط عمومی بانک ســرمایه، هم اکنون جشــنواره #معلم_محبوب_من در حال 
برگزاری است و دانش آموزان عزیز تا روز جمعه مورخ ۱۷ خرداد ماه فرصت دارند تا 
لحظات حضور در کنار معلم دلسوز و مهربان خود را از طریق عکس یا نقاشی ثبت 
نموده و سپس آن را در صفحه اینستاگرام خود با درج دو هشتگ #معلم_محبوب_

من و #بانک_سرمایه به اشتراک بگذارند و به صف شرکت کنندگان در قرعه کشی 
ملحق شده و شانس خود و معلم ارجمندشان را برای بردن کارت هدیه در قرعه کشی 
جشنواره بیازمایند. گفتنی است در این قرعه کشی ۷۰ کارت هدیه ۵ میلیون ریالی 
برای معلمان و ۷۰ کارت هدیه ۲ میلیون ریالی برای دانش آموزان در نظر گرفته شده 
است. شایان ذکر است قرعه کشی جشنواره #معلم_محبوب_من پس از عید سعید 
فطر برگزار شــده و برندگان خوش شانس این جشنواره در روز پنج شنبه مورخ ۲۳ 
خرداد ماه معرفی می شوند. هم وطنان عزیز می توانند اخبار این جشنواره را از طریق 
وبســایت بانک سرمایه به نشانی www.sbank.ir و یا صفحه اینستاگرام بانک به 

نشانی www.instagram.com/banksarmaye دنبال نمایند.

 اهمیت و مزيت های قدمت 84 ساله بیمه ايران
بــه گزارش روابط عمومی بیمه ایران، دکتر عباس معمار نژاد معاون 

امور بانکی، بیمه و شــرکت های دولتی وزیر امور اقتصادی و دارایی در آیین معارفه 
»محمد رضایی« به عنوان عضو جدید هیات مدیره بیمه ایران، در سخنانی با تاکید 
بر اهمیت و مزیت های قدمت 8۴ ساله بیمه ایران اظهار کرد: بیمه ایران، سال قبل 
۱۴ هزار میلیارد تومان حق بیمه تولید کرد که ۳۳ درصد حق بیمه تولیدی صنعت 
بیمه کشــور است و ۴۲ درصد خسارت پرداختی کل صنعت بیمه کشور را بر عهده 

داشته که همین دو شاخص حکایت از راهبری بیمه ایران در بازار بیمه کشور دارد.
دکتر معمار نژاد افزود: شاخص های آماری دیگر بیمه ایران مثل رشد ۳۱ درصدی 
حق بیمه در سال ۹۷ نسبت به سال قبل از آن، افزایش فقط ۳ درصدی خسارت های 
پرداختی در همین مدت و درعین حال کاهش ۱۴ درصدی نسبت خسارت در این 
شرکت همه و همه نشان می دهد مسیر عملیاتی بیمه ایران مسیر مناسبی است که 
باید همچنان ادامه یابد و نباید به شرایط موجود اکتفا کرد.معاون وزیر اقتصاد با اشاره 
به اینکه در صنعت بیمه نیاز به دانش جدید داریم و بیمه ایران به عنوان راهبر صنعت 
بیمه و تنها شــرکت دولتی می بایست نقش دانش آفرینی هم ایفا کند، اضافه کرد: 

بیمه ایران به عنوان راهبر باید مدل های جدید به صنعت بیمه کشور معرفی کند.

قرعه کشی برندگان سومین جشنواره فروش بیمه ها
احمد سربخشــیان مدیر بیمه  های عمر و پس  انداز بیمه آسیا گزارشی از 

برگزاری این جشنواره، آمار و عملکرد سومین جشنواره فروش بیمه  های جامع عمر و پس 
 انداز بیمه  آسیا ارائه داد. وی ضمن ابراز خرسندی از تحقق برنامه پیش  بینی شده در توسعه 
رشته  بیمه  های عمر و پس  انداز، تولید مطلوب با ابتکار عمل در فروش و دستیابی به اهداف 
برگزاری جشنواره، از افزایش ۴۲ درصدی رشد حق بیمه  صادره جشنواره فروش بیمه  های 
عمر و پس  انداز بیمه آسیانسبت به سال قبل و 6۵ درصدی نسبت به سال ۱۳۹6 خبر داد. 
احمد سربخشیان در ادامه بیمه  گذاران را شرکای سرمایه  گذاری در بیمه  آسیا توصیف و 
دیدار با بیمه  گذاران را از مزایای برگزاری جشنواره فروش بیمه  های عمر و پس  انداز عنوان 
کرد. اهم اقدامات مدیریت بیمه  های عمر و پس ــانداز، مثلث طلایی فروش بیمه  های عمر 
و پس  انداز، محورهای جشنواره فروش بیمه  های عمر و پس انداز، مدت برگزاری جشنواره، 
مراحل و فرآیند اجرا، دستورالعمل اجرا، تسهیلات اعطایی برای بیمه  های عمر و پس  انداز 
و سایر رشته  های بیمه  ای، اطلاع  رسانی، تدوین آیین  نامه اعطای جوایز،  فرآیند انتخاب 
برگزیدگان، شرایط شرکت در قرعه  کشی و اخذ جوایز، تعیین هیأت نظارت بر اجرای قرعه 
 کشی، روش اجرای قرعه  کشی، افزایش تنوع و تعداد جوایز و آنالیز آماری جشنواره از جمله 

موارد مورد اشاره مدیر بیمه  های عمر و پس  انداز بیمه آسیا  در این مراسم بود.



سکه و ارز

قیمت بازار )تومان(نوع سکه

۴/۳8۲/۰۰۰سکه طرح قد                    یم
۴/۴8۲/۰۰۰سکه طرح جد                    ید                    

۲/۴۰۲/۰۰۰نیم سکه
۱/6۲۲/۰۰۰ربع سکه
قیمت بازار )تومان(نوع ارز

۱۲/۹۴۵د                    لار
۱۴/8۴8یورو
۱6/6۴8پوند                    
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عکس نوشت

آخرین خبر

اد                    امه سرمقاله
نقره داغ متخلفین عدم پرداخت مالیات

 نا امید کردن هموطنان نسبت به آینده این مملکت است و یقینا  چنین اقدامی 
فقط از دشمنان این مملکت ساخته است همانها که در طی چهل سال  کوشیدند،  
را  اسلامی  انقلاب  آرمانهای  بازوان   پیشروی  و  آورده  بوجود  اقتصادی  امنی  نا 
دچار رکود یا شکست سازند . تروریست اقتصادی بهترین و شایسته ترین نام 
برای اینگونه افراد است افرادی که مصالح مالی خویش را بر مصالح یک جامعه و 
یک ملت تـرجیح میدهند و یا در اجرای برنامه های خرابکاری دشمنان ایران از 

طریق ایجاد نا امنی اقتصادی نقش عمده ای را بعهده دارند . 

صاحب امتیاز: شرکتحیدربازرگانمدیرعاملمهدیمیرحیدری
مد                                        یرمسوول: )درحالتغییر(

رئیس شورای سیاست گذاری و سرد                        بیر: مهدیمیرحیدری
هیأت تحریریه:سعیدمدنی،سیدغلامرضاکاظمیدینان،مرادعلی
صدر،عبدالحسینسیفاللهی،اصغرمهتری،سارامیرحیدری،عاطفه

خوشکاموعلیمیرحیدری

تلفکس:   66948635   تحریریه: 66948851
سازمان آگهی ها: 66948746 - 66948320

09380358200 - 09121113894
مد                        یریت: 66948478 - 09128451957

صد                        ای مشاور: 66948851 - 09361113894
چاپ: 

تلفن: 
٦٦۹۴۸۹3۲-٦٦۹۴۸7۴٦

نشانی: تهران،خیابان
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پایدار،پلاک٦،طبقهآخر
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  حجت اله صیدی با تمامی ظرفیت
 از صنعت حمایت می کنیم

در  ایران  صادرات  بانک  دیرعامل  م
بازدید از شهرک صنعتی ماموت، طرح 
»طراوت« را یکی از مهمترین طرح های 
این بانک برای حمایت از صنایع بزرگ 
کشور در سال جاری عنوان و آمادگی 
تامین  برای  را  ایران  صادرات  انک  ب
الی طرح های توسعه پروژه های این  م
مجموعه اعلام کرد. به گزارش روابط 

عمومی بانک صادرات ایران، حجت اله صیدی طی بازدیدی از شهرک صنعتی ماموت 
و نشست با مدیران این مجموعه، ظرفیت ها و قابلیت های این بانک برای ارائه خدمات 
مالی و بانکی را برشمرد و گفت: موفقیت شرکت ها و بنگاه های بزرگی چون ماموت 
مایه افتخار صنعت کشور بوده و مالکیت دارایی های بزرگ در سطح کلان متعلق به 
کل کشور است و همه در قبال آن احساس مسئولیت می کنند چراکه این مجموعه 
برای کشور ارزش افزوده ایجاد می کند و در واقع ثروت کشور است و دراین راستا بانک 
صادرات ایران آمادگی دارد با تمامی ظرفیت از طرح های توسعه ای و صادرات این شرکت 
پشتیبانی کند. وی اظهار کرد: در بحث ارز در همه عرصه ها و همه جای دنیا نیازهای 
این مجموعه تامین خواهد شد. این آمادگی وجود دارد تا جهت افزایش خط اعتباری 
نیز حمایت های ویژه ای از تولید صورت گیرد. صیدی تصریح کرد: بانک صادرات ایران 
فارغ از سودآوری ، به دنبال حمایت از صنعت است و از این رو با انعطاف پذیری به دنبال 
حل مشکلات تولید هستیم. مدیر عامل بانک صادرات ایران طرح طراوت را به عنوان 
طرح ویژه رونق تولید، از جمله قابلیت های این بانک عنوان کرد و افزود: بانک صادرات 
در قالب این طرح برنامه های ویژه ای برای حمایت از تولید طراحی کرده است. صیدی 
افزود: با استفاده از ضمانت نامه های ریالی امکان فروش اعتباری فراهم خواهد شد. در 
این بازدید بهروز فردوس بنیان گذار و رئیس هیات مدیره مجتمع صنعتی ماموت با بیان 
اینکه من ۵۴ سال است که با سیستم بانکی کار می کنم و می دانم بانک یعنی چه، 
گفت: بانک صادرات ایران از بهترین بانک های کشور است که در بحران مالی به این 
شرکت کمک کرد و همچنان در حمایت از رونق تولید در کنار صنعت ایستاده است. 
مهرزاد فردوس،مدیر عامل این مجموعه نیز ضمن استقبال از طرح »طراوت« و ظرفیت 
آن برای حمایت از تولید،  تاریخچه فعالیت های مختلف صنعتی ماموت در داخل و 
خارج از کشور را تشریح کرد و گفت: در این مجموعه  ۲۵۰ هکتاری، بیش از  ۳۵۰۰ 
نفر به کار اشتغال دارند و با تولید روزانه ۴۷ دستگاه تریلی در انواع مختلف، ۴۰ درصد 
سهم بازار از کشنده ها از جمله اسکانیا، سیتراک، فوزو و ... را به خود اختصاص داده 
است. وی فعالیت در حوزه اسکلت سازی، ساختمان، از جمله ساخت بیمارستان، هتل، 
پل های فلزی، جرثقیل، انواع کانتینر، پنل، خانه های پیش ساخته، ساخت دیتا سنتر و 
نگهداری از شبکه های مخابراتی، سوله سازی، موسسه خیریه و ... را از جمله فعالیت های 
این شرکت عنوان کرد و افزود: ماموت دارای بزرگترین شرکت تولید کننده بتن در دنیا 
و ساخت دیوار بتنی نیز هست که برنامه های توسعه ای این مجموعه برای سال های آتی 

نیز برای ایجاد اشتغال و ارزش افزوده بیشتر در کشور دنبال می شود.
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